
MISKOLC MEGYEI JOGÚ VÁROS ÖKORMÁNYZAT
KÖZGYŰLÉSE

II-314.046-3/2016.

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  Közgyűlésének  2016.  február  12.
napján  7  óra  00  perces  kezdettel,  a  Polgármesteri  Hivatal  Közgyűlési  Termében
tartott üléséről.

Jelen vannak: Dr. Kriza Ákos polgármester, Barta Gábor, Deák-Bárdos Mihály,  Eperjesi Erika,
Földesi Norbert, Gazdusné Pankucsi Katalin, Glatz Katalin, Hubay György, Jakab Péter, Katona
Ferenc, Kovácsné Budai Mária, Dr. Kovács László, Molnár Péter, Dr. Nánási-Kocsis Norbert, Dr.
Nehéz Károly, Novák Józsefné, Révész Péter, Soós Attila, Szécsényi Marianna képviselők és Dr.
Kiss János alpolgármester 

Később érkezett: Badány Lajos, Bartha György, Fodor Zoltán, Hollósy Endre András, Pakusza
Zoltán, Dr. Simon Gábor, Szilágyi Szabolcs és Dr. Tompa Sándor képviselők

Távol maradt:  Nagy-Korsa Judit képviselő és Pfliegler Péter alpolgármester

Tanácskozási joggal jelen van: Kiss Gábor alpolgármester 

Meghívottak: a  Polgármesteri  Hivatal  kabinet-  és  osztályvezetői,  a  Miskolc  Holding  Zrt.  és
tagvállalatainak képviselői, a miskolci nemzetiségi önkormányzatok elnökei a mellékelt jelenléti ív
szerint.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszönti képviselőtársait, a nemzetiségi önkormányzatok elnökeit
és  a  megjelenteket.  Bejelenti,  hogy  a  Képviselő-testület  29  tagja  közül  a  jelenléti  ív  alapján
megjelent 20 fő. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, amelyet megnyit. 

A Magyar Tudományos Akadémia 1998-ban készített először regionális elemzést a megyei jogú
városok versenyképességével kapcsolatosan, amelyet az iparűzési adó helyzetére alapozott. Nyolc
évvel  a  rendszerváltás  után  Miskolc  a  17.  helyen  szerepelt.  Az  előző  nap  folyamán  közös
sajtótájékoztatót  tartott  az  ország  miniszterelnökével,  amelyen  maga  a  kormányfő  bizonyította
adatokkal, hogy 1998 óta hova jutott a város. Ma, 2016-ban a 4. helyen tartózkodik és az elmúlt
négy év alatt 43%-os dinamikával zárkózott fel. Tehát 43%-kal magasabb ma az idegenforgalmi adó
mértéke, mint 2012-ben. A vállalkozások városa lett Miskolc és az elkövetkezendőkben is kiemelt
kormányzati  figyelem  fog  összpontosulni  a  város  felé.  A  munkavállalóknak,  a  miskolci
vállalkozóknak és a politikusoknak is büszkének kell lenniük arra, hogy a város ilyen potenciállal
rendelkezik.  A  megkülönböztetett  figyelem  abban  is  megnyilvánult,  hogy  a  frakcióülésre
Miniszterelnök Úr nem üres kézzel érkezett,  hanem két aláírt kormánydöntéssel. Az egyikben a
Modern Városok Program idei évre szükséges forrásait hozta el, tehát azokat a számokat írta alá,
amelyek szükségesek ahhoz,  hogy a Diósgyőri Vár továbbépítése,  a  tapolcai  strandfejlesztés II.
üteme folytatódjon és ha az előkészületek a jelenlegi ütemben zajlanak, akkor ez év végén, vagy
jövő  év  elején  a  kivitelezés  is  elkezdődhet  Tapolcán  és  Diósgyőrben  is.  A másik  döntésben  8
milliárd forintos csekk volt, amely az intermodális csomópont megépítéséhez szükséges, amelynek
a munkaerő Miskolcra történő közlekedésében nagy szerepe lesz. Mellette fog kialakulni az az ezer
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hektáros ipari park, amelynek az I. üteméhez szükséges 1,7 milliárd forint is rendelkezésükre áll a
kormányhatározat  szövege  alapján.  Miniszterelnök  Úr  azt  mondta,  hogy  elindultak.  Ő  ennél
optimistább, úgy fogalmaz, hogy Miskolc lendületben van. Ezt a lendületet ki kell használniuk és
tovább kell menniük előre. 
Jegyző úr jelezte, hogy egy ügyben tájékoztatni kívánja a Közgyűlést, így megadja neki a szót.

Dr. Csiszár Miklós jegyző:  Tájékoztatásul elmondja, hogy képviselői méltatlanság fennállásának
tisztázása  ügyében  vizsgálat  indult  Révész  Péter  képviselővel  szemben.  A Magyarország  helyi
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény az önkormányzati választások időpontjától
bevezette  a  képviselői  méltatlanság  intézményét,  amely  a  képviselőkkel  szemben  támasztott,
magasabb  szintű  társadalmi  elvárások  érvényesítésének  eszköze.  Amennyiben  a  méltatlanság
bebizonyosodik, az önkormányzati törvény 38. § (1) bekezdése alapján a képviselő mandátumát a
Közgyűlés határozatával megszünteti. A méltatlanság egyik eseteként nevesíti a törvény a bírósági
döntés végrehajtásának akadályozását, továbbá a döntés végrehajtásának felróható módon történő
elmulasztását. A Miskolci Járásbíróság előző év végén tájékoztatta az önkormányzatot arról, hogy
Révész Péter képviselőt a büntető törvényről szóló 2012. évi C. törvény 288. § (1) bekezdésébe
ütköző, aszerint minősülő és büntetendő bírósági végrehajtás akadályozásának vétségében bűnösnek
találta és egy év időtartamra próbára bocsátotta. A tényállás teljes körű megismerése érdekében
bekérte  a  bíróságtól  a  képviselővel  szemben  hozott  büntető  ítéletet.  A  jogszabályok  pontos
értelmezéséhez a Belügyminisztériumhoz fordult, amely szakmai állásfoglalásában kifejtette, hogy
a méltatlanság körülményének felderítésére vizsgálatot kell lefolytatni, pontosan meg kell határozni,
hogy a  végrehajtást  akadályozó  cselekmények  mikor  zajlottak  és  jelenleg  fennállnak-e.  Január
végén  a  Borsod-Abaúj-Zemplén  Megyei  Kormányhivatal  kereste  meg  a  Jogi,  Ügyrendi  és
Közbiztonsági Bizottság elnökét azzal,  hogy a képviselő ügyét a Bizottság vegye napirendre és
tegye meg javaslatát a Közgyűlés számára. Ezzel egyidejűleg Polgármester úr is kezdeményezte a
vizsgálat  lefolytatását  a  Bizottságnál.  Mindezek  alapján  Révész  Péter  képviselő  úr  esetleges
méltatlanságát ki kell vizsgálni, a vizsgálat lefolytatása az önkormányzat Szervezeti és Működési
Szabályzata  alapján  a  Jogi,  Ügyrendi  és  Közbiztonsági  Bizottság  feladatkörébe  tartozik.  2016.
február 5-én, a Bizottság rendkívüli ülésén, határozattal döntött a vizsgálat elindításáról, döntésében
felhatalmazta  az  elnökét,  hogy  az  eljárás  lefolytatása  érdekében  a  megfelelő  szervektől
információkat, iratokat kérjen be, amely folyamat jelenleg is zajlik. Révész Péter képviselő úr a
2016.  február  10.  napján  tartott  rendes  bizottsági  ülésen  kérte  meghallgatását,  valamint  iratot
nyújtott be a Bizottság számára. Az eljárás a további szükséges iratok beérkezését követően újabb
bizottsági  üléssel  fog  folytatódni,  ahol  sor  kerül  az  ügyben  keletkezett  valamennyi  információ
értékelésére, illetve Révész Péter ismételt meghallgatására. Amennyiben a Bizottság lefolytatta a
vizsgálatot, az önkormányzati törvény 37. § (2) bekezdése alapján javaslatot kell beterjesztenie a
Közgyűlés számára. A méltatlanság kérdésében a végső döntést a Közgyűlésnek kell kimondania. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni Jegyző úr tájékoztatását. 
Szomorú kötelességének tesz eleget, amikor tájékoztatja a Közgyűlést arról, hogy elhunyt Takács
Márta, Miskolc Város Pro Urbe díjjal kitüntetett pedagógusa, az Avasi Gimnázium volt igazgatója,
Benkó Sándor,  Miskolc Város Pro Urbe díjasa,  Krisztik  Pál  Pro Urbe díjas,  gyémánt  diplomás
építészmérnök, Fata György, aki 2014-ben kapta meg Miskolc Város Kondor Béla képzőművészeti
díját,  Litvay Ottó Szemere Bertalan díjas író, Bősze György a Miskolci Nemzeti  Színház arany
diplomás tagja, Déryné díjjal kitüntetett színművésze, valamint Jakab Mária Nívódíjjal és Gálffy
Ignác életmű díjjal  kitüntetett  rádió riportere.  Kéri,  hogy egyperces  néma felállással  adózzanak
emléküknek.

A Közgyűlés egy perces néma felállással megemlékezik.
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Érdemi munkájukat a napirendi pontok elfogadásával kezdik. 
Bartha György, Fodor Zoltán, Földesi Norbert, Nagy-Korsa Judit, Dr. Simon Gábor és Dr. Tompa
Sándor  képviselők  „Javaslat  Ideiglenes  Bizottság  alakítására  a  Fűtőmű-Science  TIOP projekt
helyzetének vizsgálatára” címmel önálló képviselői indítványt nyújtottak be. Az SZMSZ 20. § (5)
bekezdése alapján az önálló képviselő indítvány napirendre tűzéséről, a napirend megállapítása előtt
szavaznak.  Tájékoztatja  a  Közgyűlést,  hogy az  önálló  képviselői  indítvány ideiglenes  bizottság
alakítására tesz javaslatot. Az ügyben feljelentést tett a nyomozóhatóság felé, ezért nem javasolja a
képviselői  indítvány  napirendre  tűzését.  Kéri,  hogy  szavazzanak  az  előterjesztés  napirendre
tűzéséről.

A Közgyűlés 10 igen, 18 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett  az  önálló  képviselői  indítványt  az  ülés
napirendjére nem vette fel.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  előzőleg  megnevezett  képviselők  sürgősségi  indítványt  is
nyújtottak  be,  amelynek  címe  „Javaslat  a  miskolci  Herman  Ottó  Gimnázium  Közalkalmazotti
Tanácsa nyílt levelének támogatására vonatkozó Nyilatkozat elfogadására”. 
Megkéri Jegyző urat, hogy tegye meg észrevételét.

Dr. Csiszár Miklós jegyző:  Az előterjesztés törvényességi véleményezése megtörtént,  valamint
kiosztásra került a Közgyűlés tagjai számára. A törvényességi véleményezés a Magyarország helyi
önkormányzatairól  szóló  CLXXXIX.  törvény,  illetve  az  önkormányzat  Szervezeti  és  Működési
Szabályzata  alapján történt  meg.  Ennek alapján a  Szervezeti  és  Működési  szabályzat  18.  §  (1)
bekezdése kimondja, hogy sürgősségi indítványt a tisztségviselők bizottsági állásfoglalás alapján a
bizottság  elnökei,  valamint  legalább  a  települési  képviselők  egynegyede  együttesen,  írásban
terjeszthet elő. Jelen sürgősségi indítványt 6 fő önkormányzati képviselő nyújtotta be együttesen.
Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlésének  létszáma  alapján  6  fő  nem  elegendő  sürgősségi
indítvány benyújtásához,  tekintettel  arra,  hogy ez  a  létszám nem éri  el  a  települési  képviselők
számának  egynegyedét.  Ez  alapján  a  sürgősségi  indítvány  eljárásjogilag  jogszabálysértő,  ennél
fogva annak tartalmi vizsgálata nem volt indokolt. Kéri a képviselő-testületet, hogy a törvényességi
észrevételt vegye figyelembe a napirenddel kapcsolatos döntés során. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kiegészítésként elmondja, hogy eleve kizárják a napirendre tűzést a
korábban  említettek.  Kéri,  hogy a  Közgyűlés  a  kiküldött  sürgősségi  előterjesztések  napirendre
tűzéséről döntsön.

1.sürgősségi előterjesztés: Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról
szóló  40/2012.  (XII.15.)  önkormányzati  rendelet  módosítására  és
kapcsolódó döntés meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 18 igen, 1 nem szavazattal, 9 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére
felvette.

2.sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kereskedő és Vendéglátó
Vállalkozók  Érdekképviseleti  Szervezetével  (KISOSZ)  történő
elszámolást érintő döntés meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.
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A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 9 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére
felvette.

3.sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Közgyűlés állásfoglalására a kötelező betelepítési kvóta
elutasításával kapcsolatban

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 23 igen, 1 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére
felvette.

4.sürgősségi előterjesztés: Javaslat a Miskolci Operafesztivál Nonprofit Kft.-t érintő döntések
meghozatalára 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 22 igen, 0 nem szavazattal, 5 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére
felvette.

5.sürgősségi előterjesztés: Javaslat  a  Kárpát-medence  népviseletei  elnevezésű  gyűjteményre
vonatkozó szerződésekkel kapcsolatos döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 27 igen, 1 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére
felvette.

6.sürgősségi  előterjesztés: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  polgármestere  2016.  évi
szabadsága ütemezésének jóváhagyására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak az előterjesztés napirendre tűzéséről.

A Közgyűlés 23 igen, 1 nem szavazattal, 4 tartózkodás
mellett a sürgősségi indítványt a nyílt    ülés     napirendjére
felvette.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  A tárgyalási sorrend megállapításához az SZMSZ 20. szakasz (1)
bekezdése alapján első javaslata, hogy összevontan vitassák meg a Miskolc város fejlesztésével és
közszolgáltatásával  kapcsolatos előterjesztéseket,  azaz  a  meghívó szerinti  2.,  6.,  7.,  valamint  a
sürgősségi 3. napirendeket.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Második  javaslata,  hogy az  Önkormányzat  költségvetésével  és
gazdálkodásával kapcsolatos előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 1. és 5. napirendeket szintén
összevontan tárgyalják.
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Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Harmadik  javaslata,  hogy  az  önkormányzat  ingatlan-  és
vagyongazdálkodásához kapcsolódó előterjesztéseket, azaz a meghívó szerinti 10. és a sürgősségi
1., 2. és 5. napirendeket szintén összevontan tárgyalják.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Negyedik  javaslata,  hogy  az  önkormányzat  és  szerveinek
működésével kapcsolatos előterjesztéseket, a meghívó szerinti 3., 4., 8. és 9., valamint a sürgősségi
4. és 6. napirendeket szintén összevontan tárgyalják, majd ezt követően kerüljön sor a zárt ülésre.
Kéri, szavazzanak a javaslatról.

A Közgyűlés 18 igen, 9 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett a javaslatot elfogadta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri,  hogy szavazzanak  a  napirendi  javaslat  elfogadásáról,
figyelemmel  a  napirendre  tűzött  sürgősségi  előterjesztésekre,  valamint  a  tárgyalási  sorrend
megállapításáról hozott döntésekre.

A Közgyűlés 18 igen, 10 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett  az  ülés  napirendjét –  a  napirendre  felvett
sürgősségi  előterjesztésekre,  valamint  az  elfogadott
tárgyalási  sorrendre  figyelemmel  –  a  meghívóban
foglaltak szerint állapította meg.

(Az előterjesztések a jegyzőkönyvhöz mellékelve)
NYÍLT ÜLÉS:

1. Javaslat  az  Önkormányzat  2016.  évi  költségvetésének  megállapítására,  a  költségvetési
rendelet megalkotására és egyéb kapcsolódó döntések meghozatalára

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

2. Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Településszerkezeti  Tervének  (TszT)  és  Miskolc
Megyei  Jogú  Város  Építési  Szabályzatáról  szóló  21/2004.  (VII.  6.)  önkormányzati
rendeletének módosítására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

3. Javaslat  az  Önkormányzat  elismeréseinek  alapításáról  és  adományozásuk  szabályairól
szóló  38/2004.  (XI.  10.)  önkormányzati  rendelet  módosítására  és  kapcsolódó  döntés
meghozatalára

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

4. Javaslat kormányzati funkció kódok változása miatt szükséges döntések meghozatalára
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester
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5. Javaslat az Önkormányzat egyes saját bevételei és adósságot keletkeztető ügyleteiből eredő
fizetési kötelezettségei várható összegének megállapítására a 2017-2019. évekre 

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

6.       Javaslat közterület elnevezésére
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

7. Javaslat a SmartImpact projektben történő részvételre
Előterjesztő: Pfliegler Péter alpolgármester

8. Javaslat  a  2024.  évi  XXXIII.  Olimpiai  Játékok,  valamint  a  XVII.  Paralimpiai  Játékok
Budapesten  történő  megrendezése  érdekében  benyújtandó  pályázattal  összefüggő
garancialevél elfogadására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

9. Javaslat a Miskolci Csodamalom Bábszínház Nonprofit Kft. vezetői (ügyvezetői) munkakör
ellátására történő pályázat kiírására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

10. Javaslat  a  Közgyűlés  utólagos  tájékoztatására  és  a  halaszthatatlan  önkormányzati
ügyekben meghozott polgármesteri döntés utólagos jóváhagyására
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

ZÁRT ÜLÉS:

12. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi szociális hatósági ügyekben
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

13. Javaslat fellebbezések elbírálására egyedi közterület-használati hatósági ügyekben
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

SÜRGŐSSÉGRE FELVETT NAPIRENDEK – NYÍLT ÜLÉSRE:

1. Javaslat  az  Önkormányzat  vagyonáról  és  a  vagyongazdálkodásáról  szóló  40/2012.
(XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására és kapcsolódó döntés meghozatalára

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

2. Javaslat  a  Borsod-Abaúj-Zemplén  Megyei  Kereskedő  és  Vendéglátó  Vállalkozók
Érdekképviseleti  Szervezetével  (KISOSZ)  történő  elszámolást  érintő  döntés
meghozatalára

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

3. Javaslat  a  Közgyűlés  állásfoglalására  a  kötelező  betelepítési  kvóta  elutasításával
kapcsolatban

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

4. Javaslat a Miskolci Operafesztivál Nonprofit Kft.-t érintő döntések meghozatalára 
Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester
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5. Javaslat  a  Kárpát-medence  népviseletei  elnevezésű  gyűjteményre  vonatkozó
szerződésekkel kapcsolatos döntések meghozatalára

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

6. Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város polgármestere 2016. évi szabadsága ütemezésének
jóváhagyására

Előterjesztő: Dr. Kriza Ákos polgármester

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elfogadott tárgyalási sorrend szerint Miskolc város fejlesztésével
és közszolgáltatásával kapcsolatos napirendek tárgyalásával kezdik munkájukat.

2. napirend: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Településszerkezeti  Tervének  (TszT)  és
Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Építési  Szabályzatáról  szóló  21/2004.  (VII.  6.)
önkormányzati rendeletének módosítására

6. napirend: Javaslat közterület elnevezésére

7. napirend: Javaslat a SmartImpact projektben történő részvételre

3. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Közgyűlés  állásfoglalására  a  kötelező  betelepítési  kvóta
elutasításával kapcsolatban

Dr. Kriza Ákos polgármester:  A napirend elfogadása előtt a Jobbik a 3. sürgősségi napirendhez
módosító indítványt nyújtott be, amelyet mindenki kézhez kapott. Kéri, hogy a vitában a módosító
indítványra való tekintettel is tegyék meg hozzászólásaikat. 
Kéri az előterjesztéseket véleményező bizottságok álláspontjainak ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Jogi,  Ügyrendi  és  Közbiztonsági  Bizottság:  a  2.  napirenddel  kapcsolatos  előterjesztést

többségében támogatta.
• Városgazdálkodási  és  -üzemeltetési  Bizottság: a  2.  napirendhez  tartozó  előterjesztést

többségében  támogatta,  a  6.  és  a  7.  napirendhez  tartozó  előterjesztéseket  egyhangúlag
támogatta.

• Pénzügyi Bizottság: a 7. napirendhez tartozó előterjesztést egyhangúlag támogatta.
• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: a 6. napirendi ponthoz

tartozó előterjesztést tárgyalta és azt egyhangúlag támogatta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megkéri  Rostás  László  főépítészt,  hogy  tegye  meg  szóbeli
kiegészítését.

Rostás László: Nagy öröm az, hogy a Diósgyőri Vár fejlesztése során eljutottak abba az állapotba,
amelyet már a ’60-as években is szeretett volna a város meglépni, vagyis, hogy a Diósgyőri Vár
teljes  történelmi  egységét  vissza  tudják állítani.  Ennek egyik  alapvető  feltétele  volt  az,  hogy a
közvetlen környezetében lévő, jelenleg a vizesárok területét elfoglaló részeket vissza kellett állítani.
Ennek  a  rendezési  terv  nem tett  volna  eleget,  így  szükség  volt  annak  bizonyos  korrigálására,
módosítására.  A  jelenlegi  településrendezési  terv  és  annak  módosítása  azokat  a  feltételeket
tartalmazza, hogy a Diósgyőri Vár történelmi egységét vissza tudják állítani.
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a kiegészítést. 
Megkéri Kiss Gábor alpolgármestert, hogy tegye meg szóbeli kiegészítését. 

Kiss  Gábor  alpolgármester:  Az  elmúlt  időszakban  Miskolc  városa  több  jelentős  fejlesztésbe
kezdett,  fejlesztési  filozófiáját  a  SmartCity  irányába  indította  el.  Fontos,  hogy  minden  olyan
lehetőséget megragadjanak, amely ezt az európai  szintű együttműködés kereteibe viszi.  Nagyon
fontos,  hogy közvetlen Európai Uniós forrásokat is  találjanak ehhez a  fejlesztési  csomaghoz. A
város a nemzetközi kapcsolatépítésben és így a SmartCity-t kialakító konzorciumnak a részeként
kíván  a  következő  időszakban  ezen  a  területen  dolgozni.  Így  a  területen  tevékenykedő
önkormányzatokkal  együttműködve próbál  olyan konzorciumot létrehozni,  amely első lépésként
koncepció kidolgozásában, majd a következő időszakban konkrét fejlesztések keretében járul hozzá
a város modernizálásához. Így Manchesterrel, Dublinnal és Eindhovennel együttműködve dolgozik
a területen. Mivel a nemzetközi szerződések jóváhagyása át nem ruházható közgyűlési hatáskör,
ezért  kéri,  hogy a  következő  időszak  fejlesztéseinek érdekében  a  nemzetközi  együttműködések
bővítése tekintetében a polgármesteri szándéknyilatkozat aláírását támogassa a Közgyűlés.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni az összefoglalást. 
A napirend feletti vitát megnyitja. Dr. Kovács László ügyrendi hozzászólási szándékát jelezte, így
megadja neki a szót.

Dr. Kovács László: A FIDESZ-KDNP frakciók 2014-ben kezdeményezően léptek fel abban, hogy a
város elindítsa a szépkorúak támogatására a Salkaházi Sára Programot, amely nagy népszerűségre
tett szert, azonban kellemetlen, méltatlan fennhangjai is voltak ennek a programnak. Jakab Péter
képviselő úr méltatlan magatartás tanúsított akkor, amikor az elmúlt ősszel nyugdíjasokat sértegető
kijelentéseket tett.  Bulizó nyugdíjasoknak és megvásárolható embereknek nevezte őket. Ekkor a
FIDESZ-KDNP Frakció bocsánatkérésre, a miskolci nyugdíjasok megkövetésére szólította fel Jakab
Pétert. Mivel ennek a felszólításnak a mai napig nem tett eleget, és a Frakció szolidaritását kívánja
kifejezni  a  miskolci  nyugdíjasok  irányába,  ezért  a  mai  ülésen  is  bejelentik,  hogy  mindaddig
kivonulnak és nem hajlandóak meghallgatni Jakab Péter felszólalásait, amíg nem kér bocsánatot a
miskolci nyugdíjasoktól. 

A vitában hozzászólók:

Molnár Péter: A kötelező betelepítési kvóta elutasításával kapcsolatos előterjesztést áttekintve meg
kell  állapítani,  hogy  egy  újabb  fajsúlyos  előterjesztés  került  a  Közgyűlés  elé.  Történelmi
párhuzamként  elmondja,  hogy az V.  században olyan népvándorlási,  migrációs hullám zúdult  a
Római  Birodalomra  keleti  irányból,  amely pár  évtized  alatt  aláásta  a  Birodalom alapjait  és  az
összeomlott.  Ezek után  Nyugat-Európában  zűrzavaros  időszak következett,  majd  új  államok  és
királyságok jöttek létre. Akik figyelik az eseményeket, láthatják, hogy a XXI. században Európára
egy újkori népvándorlás zúdult keleti irányból. Most más népek érkeznek Európába, mint annak
idején, olyanok, akik teljesen más kultúrkörbe és vallási kultúrába tartoznak. Elsőre látszólag úgy
tűnhet, hogy ez egy nemzetközi ügy. Ez így is van, azonban a FIDESZ-KDNP Frakció szerint egy
valós és súlyos miskolci ügyről is szó van. Az elmúlt esztendő végén közvetlenül találkoztak a
miskolci polgárokkal,  amikor aláírásokat gyűjtöttek.  Ez kiváló lehetőséget biztosított  arra,  hogy
beszélgessenek, körülbelül  harmincezren aláírták azt  az ívet,  amelyben elutasítják a  betelepítési
kvótát. A miskolciak és ők is kimondták, hogy elég abból, hogy a városban gettósodási folyamat
zajlott le, 2014-ben Polgármester Úr nem véletlenül hirdette meg a gettófelszámolási programot.
Nincs szükség Miskolcon illegális bevándorlókra, nem szeretnék, ha újabb gettók jönnének létre.
Magyarország Kormányának azt a javaslatát, amely szerint utasítsa el Magyarország azt a brüsszeli
javaslatot, amely szerint kötelező betelepítési kvótával kellene sújtani az országot is, körülbelül két
millióan aláírták. Ezen kezdeményezés mögé Miskolc városnak is fel kell sorakoznia, mert látják,
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hogy a város önkormányzatának intézményrendszerét súlyosan terhelné, ha betelepülőket kellene
befogadni. A város gazdasága fejlődési pályán van, a társadalmi stabilitást is megingatná. Több,
mint  ezer  éve  Szent  István  király  keresztény  alapokra  helyezte  Magyarországot  és  azóta  is
keresztény alapokon nyugvó állam.  A jelenlegi  kormányhatalom úgy gondolja,  hogy az  ország
továbbra is  keresztény alapokon kell,  hogy épüljön és  fejlődjön tovább,  a keresztény gyökerek
nagyon fontosak. Ebből a felelősségükből is következik az, hogy el kell hogy utasítsák a kötelező
betelepítési  kvótát.  A baloldal  politizálása  álságos  ebből  a  szempontból,  a  mai  napon  is  színt
vallhatnak.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatja  a  Közgyűlést,  hogy Dr.  Tompa Sándor ugyanezen
napirendhez módosító indítványt nyújtott be. Kéri, hogy olvassák el a kiosztott anyagot és annak
függvényében döntsenek a szavazás során. 

Barta Gábor: Aki úgy gondolja, hogy a kötelező betelepítési kvóta, amelyet az Európába érkező
illegális  bevándorlók  uniós  országokba  való  szétszórását  és  ott  tartását  célozza,  Miskolcon
túlmutató  nemzetközi  vagy országos  ügy,  hatalmasat  téved.  Külföldi  példák  mutatják,  hogy az
európai kultúrától, életstílustól eltérő közegből érkező emberek nem tisztelik a törvényeiket, vallási
és  más  szokásaikat.  Megjelenésükkel  felüti  fejét  a  bűnözés,  az  erőszakoskodás.  Táborokba,
gettókba tömörülve élnek, ellenőrizhetetlen nyomortelepeket alkotnak. A FIDESZ-KDNP tagjai és
segítői megkérdezték a miskolciakat, hogy mi erről a véleményük. Viharos gyorsasággal 31 ezren
azt válaszolták, hogy nem kérnek belőle, majdnem annyian, mint akkor, amikor a miskolci gettók
felszámolását  kezdeményezték,  melyet  35  ezer  polgár  helyeselt.  Telefonon  keresték  és  utcán
állították meg az emberek azt kérdezve, hogy hol lehet azt aláírni, arra kérték őket, hogy minden
lehetséges jogi eszközzel védjék meg az országot a bevándorlók hadától. Az országban 1,8 millióan
már kifejezték tiltakozásukat  a kvótával  szemben.  Bár  a  magyar  társadalom és  a miskolciak is
tradicionálisan  befogadóak,  tisztában  vannak  azzal,  hogy milyen  veszélyeket  rejt  egy esetleges
betelepítés  és  az  itt  élők  jövője  szempontjából  ezt  elutasítják.  A  menekültek  ellátása  az
önkormányzat intézményrendszerére hárulna, a város gazdaságát visszavetné, társadalmi stabilitását
megingatná, közbiztonságát gyengítené, ezért a leghatározottabban elutasítják a betelepítési kvótát. 

Glatz  Katalin:  Sajnos  a  mai  napig  nem  csökkent  a  migrációs  nyomás,  továbbra  is  ezrével
özönlenek Európába a bevándorlók.  A Kormány gyors intézkedéseinek köszönhetően a határzár
megépítésével időlegesen sikerült biztosítani a biztonságot és a nyugalmat. A kötelező betelepítési
kvóta  ezt  a  biztonságot  és  nyugalmat  veszélyezteti.  31  ezer  miskolci  polgár  aláírásával  kéri  a
Kormányt,  hogy minden  jogszerű  eszközzel  lépjen  fel  a  kötelező  betelepítési  kvóta  elutasítása
érdekében. Közülük 5 ezer fő az avasi lakótelepen él, ott, ahol éppen most lábaltak ki a fészekrakók
okozta gondjaikból, féltik kulturális és anyagi értékeiket, gyermekeik jövőjét, féltik asszonyaikat és
lányaikat  az  erőszaktól.  A kvóta  alapján  betelepített  menekültek  ellátását  az  önkormányzatnak
kellene megoldania,  amelyet  elutasítanak,  hiszen ezen feladatok a  város  gazdaságát,  stabilitását
visszavetnék.  Kéri,  hogy  szavazatukkal  a  miskolci  polgárok  véleménye  alapján  támogassák  a
Kormányt a kvóta bevezetése elleni küzdelemben. 

Bartha György:  A terület  önkormányzati  képviselőjeként  a  Diósgyőri  Vár  fejlesztését  minden
alkalommal támogatta és a Frakció is ezt tette eddig, azonban jelenleg az anyag minősége miatt
tartózkodni fognak. Hangsúlyozza, hogy nincs a fejlesztés ellen, az előterjesztés hiányosságai miatt
fog tartózkodni. Hiányolja azt a lakossági fórumot, amelynek meg kellett volna előznie az anyagot.
Az  első  fejlesztést  megelőzte,  ahol  sokan  megjelentek  és  elmondták  véleményüket  és  akár  a
szerkezeti  terv módosításához is  lett  volna megfontolandó véleménye  a  lakosságnak.  Hiányolja
továbbá azt, hogy a vár körüli csónakázó tóhoz honnan történik majd a víz bevezetése és hol lesz
annak a lefolyása, egy szerkezeti terv módosításába ezt mindenféleképpen bele kellett volna venni.
Az  anyag  több  helyen  különféle  parkolókat,  útmegnyitásokat  érint,  amelyekhez  láthatólag
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magántelkeket  is  igénybe  fognak  venni.  Kérdése,  hogy  a  telkek  tulajdonosai  tudnak-e  erről,
felvették-e velük a kapcsolatot. A vár körül a Haller György és a Bodrogi Zsigmond utcában a
telkek  megvásárlása  és  kisajátítása  tekintetében  kérdése,  hogy ezek  milyen  állapotban  vannak,
mennyi került megvásárlásra és mennyi kisajátításra. További kérdése, hogy ezekkel az épületekkel
mik  a  további  tervek,  le  lesznek-e  rombolva vagy hasznosításra  kerülnek.  Kérése Polgármester
úrhoz,  hogy  szóljon  néhány  szót  arról,  hogy  mi  várható  a  Diósgyőri  Stranddal  kapcsolatban.
Továbbá kérdése az is a vizesárokkal, csónakázó tóval kapcsolatosan, hogy az a bükki vízbázist
mennyiben érinti,  nem lesz-e abból  probléma.  Jó lett  volna látni,  akár  előterjesztés  szintjén is,
valamilyen látványtervet.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megköszöni  a  hozzászólást.  Megkéri  Rostás  László  főépítészt,
hogy a vita lezárását követően Képviselő úr által feltett kérdésekre adjon választ. 
Megadja a szót Dr. Nánási-Kocsis Norbertnek.

– Dr. Tompa Sándor jelzi, hogy ügyrendi felszólalásra jelentkezett -

Dr. Kriza Ákos polgármester: Tájékoztatásul elmondja, hogy Tompa képviselő úr nem ügyrendi,
hanem rendes felszólalásra jelentkezett. 

Dr. Nánási-Kocsis Norbert: A kötelező betelepítési kvóta ellen fejezi ki személyes tiltakozását. Az
Európai Unióba idegen népek áramlanak be, az Unió és Merkel asszony meghívót adott a világnak.
Azóta ellenőrizetlenül jönnek olyan emberek, akikről azt sem tudják, hogy honnan jönnek és azt
sem árulják el, hogy mit akarnak. Ez fontos kérdés a miskolciaknak, mert érintheti őket, így fontos
kifejezni azt, hogy tiltakoznak ellene. 35 ezren írták alá azt a felhívásukat, amely arra irányult, hogy
miskolci  gettókat  számoljanak  fel.  Példa  erre  az  Álmos  utcai  terület  felszámolása,  meg  lehet
kérdezni az ott élőket, hogy hogyan érzik magukat. Javult a közbiztonság, hatalmas életminőségi
lépés volt az életükben a telep megszüntetése. Merkel asszony azzal, hogy szét akarja osztani a
bevándorlókat, újabb telepeket akar létrehozni egész Európában, Magyarországon és Miskolcon is.
Ez a város gazdaságát és közbiztonságát is megingatná, óriási visszalépés lenne. A város polgárai
aláírásukkal  kifejezték,  hogy  elutasítják  a  betelepítési  kvótát  és  a  gettósodást.  Vona  Gábor
törökországi útjáról hazatérve azt mondta, hogy az iszlám az emberiség utolsó reménye. Felhívja a
város  lakosságának  figyelmét,  hogy ezt  a  kifejezést  a  Jobbik  vezetője  tette.  Felhívja  a  Jobbik
figyelmét, hogy ha logikusan gondolkodnak és a város lakosságának érdekeit szeretnék képviselni,
akkor  határolódjanak  el  Vona  Gábortól,  ettől  a  liberális  és  baloldali  összefonódásba  folyó
véleménynyilvánítástól. Az előterjesztés Miskolc lakosságának védelmét szolgálja. 

Pakusza Zoltán:  A Jobbik támogatni fogja az előterjesztést. Vona Gábor nem azt mondta, hogy
Magyarországot kell iszlamizálni. A módosító indítvánnyal kapcsolatosan kérdése, hogy az miért
váratott előző este nyolc óráig magára. Az is érdekes, hogy ahhoz képest, hogy későn érkezett az
előterjesztés, mindenki készült rá, ez nem jellemző a sürgősségi indítványok esetében. Kérdés, hogy
miért  érkezett  az anyag olyan későn, hiszen tudták,  hogy azt a mostani Közgyűlésre behozzák,
hiszen más városokban is tárgyalták már. Nem érti, hogy miért kellett sürgősségivel behozni egy a
város életében rendkívül fontos előterjesztést. A Jobbik módosítást nyújtott be, arra kér mindenkit a
nemzet érdekében, hogy szavazzák azt meg. Arról szól, hogy ne csak a betelepítési kvótát utasítsák
el,  hanem  lépjenek  fel  a  visszatoloncolással  szemben  is.  Jelenleg  abba  az  európai  országba,
amelyben először regisztrálták a migránsokat, visszatoloncolhatják őket Nyugat-Európából. Azért
szeretnék, ha ez a kitétel bekerülne, hogy ne csak keletről, hanem nyugatról se kerüljenek vissza a
migránsok  Magyarországra.  Továbbá  az  is  belekerült  az  anyagba,  hogy  nem  támogatják
idegenrendészeti  objektum,  befogadó  állomás  és  egyéb  létesítmények  létrehozását  a  város
közigazgatási területén és egyben elutasítják, hogy harmadik országbeli állampolgárt kötelezően
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alkalmazni  kelljen  közfoglalkoztatási  programban.  Azt  szeretnék,  amelyet  Orbán  Viktor
miniszterelnök mondott 2015. november 16-án, miszerint „amíg ez a Kormány lélegzetet tud venni,
addig sem kvóta, sem visszatoloncolás alapján egyetlen migráns sem jöhet Magyarországra.” Arra
kéri a jelenlévőket, hogy legyenek hűek a miniszterelnökük kijelentéséhez, a Jobbik a módosításba
csak azt tette bele, amit ő mondott. Történelmi lehetőségük van, amelyet át kell érezni. Egyszer már
elszúrták földügyben, amikor a miniszterelnök azt a kijelentést tette, hogy Magyarországon külföldi
nem fog földet  venni,  azonban jelenleg vásárolnak külföldiek földet.  Kéri,  hogy ne csináljanak
politikát a kérdésből, mentsék meg a várost. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a hozzászólást. 
Adminisztratív hiányosság volt Dr. Kovács László ügyrendi javaslatában. Kérdése, hogy az SZMSZ
mely pontjára alapozta az ügyrendi felszólalását. 

Dr.  Kovács  László:  A FIDESZ-KDNP Frakció  nevében azért  szólalt  fel  ügyrendi  hozzászólás
keretében, mert annak helye van akkor, ha az ülés vezetésének rendjével kapcsolatos bejelentést
kívánnak tenni. Nem kívánnak káoszt okozni, ezért minden ülés elején bejelentik azt, hogy ha az
ülésvezetéssel kapcsolatos bármilyen legális, eljárást érintő javaslatuk van. Így újra bejelenti, hogy
a FIDESZ-KDNP Frakció addig, amíg Jakab Péter nem kér bocsánatot a miskolci nyugdíjasoktól, ki
fog vonulni és nem hajlandó meghallgatni hozzászólását. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Dr. Tompa Sándor ügyrendi hozzászólásra jelentkezett, megadja
neki a szót.

Dr.  Tompa  Sándor:  Az  ülés  vezetésével  kapcsolatos  javaslatot  szeretne  tenni,  amely  szerint
minden Közgyűlés elején egy tárgyalási sorrendet állapítanak meg, amely tematikusan összegyűjti a
napirendi pontokat. Az SZMSZ 20. § (1) bekezdése alapján tárgyalási témacsoportokat fogadhat el
a Közgyűlés elején. A 24. § (1) bekezdése azonban arról intézkedik, hogy a napirendi pontok felett
külön-külön vitát nyit az ülést levezető elnök. Kezdeményezi, hogy a 24. § (1) bekezdése szerint
járjon el Polgármester úr, azaz napirendi pontok szerint nyisson külön-külön vitát.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Úgy gondolja, hogy erről nem szükséges szavazniuk, mivel így
történik a munka. Köszöni Képviselő úrnak, hogy megerősítette az SZMSZ-ben való hitüket és azt,
hogy munkájuk során jól járnak el. 
Bejelenti,  hogy  Jakab  Péter  is  jelezte  ügyrendi  hozzászólását,  kéri,  hogy  várja  meg,  amíg
képviselőtársai elhagyják a termet. Kéri, hogy jelölje meg, hogy az SZMSZ mely pontja alapján
teszi meg ügyrendi hozzászólását. 

– A FIDESZ-KDNP Frakció kivonul az ülésteremből -

Jakab Péter:  Az SZMSZ, korábban Dr.  Kovács László által  behivatkozott  paragrafusa alapján
szeretne kérdést intézni Polgármester úrhoz. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Kérdése,  hogy az  SZMSZ mely paragrafusa alapján  teszi  meg
ügyrendi hozzászólását.

Jakab Péter: A hírek alapján Polgármester urat jogerősen elítélték, ezért szeretné, ha méltatlansági
eljárást kezdeményezne a Közgyűlés. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a hozzászólást. 

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe -

11



Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Tájékoztatja  a  Közgyűlést,  hogy  a  Jakab  képviselő  úr  által
elmondani kívántnak nem volt jogalapja az SZMSZ alapján és nem is tudott hivatkozni annak egy
pontjára sem. 
Megadja a szót Dr. Nehéz Károlynak.

Dr. Nehéz Károly:  Aki szervezett már kampányt,  az tudja,  hogy a téli  kampány nem kellemes
dolog. Így indultak neki múlt év novemberében a betelepítési kvóta elleni harcnak. Jó volt látni azt,
hogy milyen lelkesedéssel  és  figyelemmel kísérték az emberek annak sikerességét.  Csatlakozva
képviselőtársaihoz, ő is el tudja mondani, hogy a saját körzetében ahhoz képest, hogy körülbelül
ötezer  választópolgár  van,  majdnem  kétezren  aláírták  az  aláírásgyűjtő  íveiket.  Az  utcán  is
megállították,  hogy  hol  lehet  azt  aláírni.  Véleménye  szerint  sokan  nem  tudták  ezt  megtenni.
Látható,  hogy  a  sürgősségi  javaslatra  az  ellenzék  padsoraiban  is  fel  tudtak  készülni  és  több
módosító  indítványt  is  benyújtottak.  Még  nem  futotta  át  azokat  teljesen,  még  eldönti,  hogy
támogatja-e az indítványokat. Azt látja, hogy az ő javaslatuk nem köti meg annyira a Kormány
kezét,  nem diktálja  a  részleteket.  Azt  kérik az eredeti  előterjesztésben,  hogy minden lehetséges
jogszerű eszközzel lépjenek fel a kötelező betelepítési kvóta elutasításával kapcsolatban. Az első
gondolat a legjobb alapon azt gondolja, hogy az a helyes döntés. 

Novák Józsefné: A 2.  napirendi  pont  kapcsán  kért  szót.  Bartha  képviselő  úr  felszólalása  után
megnézte, négy olyan pontban küldte meg az előterjesztői módosítót, ami pontosan le volt írva az
anyagban.  Hangsúlyozza,  az  előterjesztés  pontos  volt.  Alátámasztva  szavait,  felolvas  néhány
részletet belőle. 

Dr. Kovács László: A kötelező betelepítési kvóta kapcsán elmondja, hogyan gondolkodik erről a
kérdésről  a  FIDESZ-KDNP.  A napirend  érdekes  apropóját  adta  az  a  sajtótájékoztató,  amelyet
Miniszterelnök úr és Polgármester úr tartott a Városházán. Miniszterelnök úr arra utalt, hogy azon
túlmenően, hogy a 2016-os évben a tavalyitól is nagyobb migrációs nyomás fog nehezedni a déli
határokra, de nemcsak délről, hanem Nyugatról a betelepítési kötelező kvótától is meg kell védeni
az országot.  Magyarország jobb-közép erejét  képviselő pártok tagjaiként úgy gondolják, hogy a
keresztény Magyarországhoz tartoznak,  függetlenül  attól,  hogy heti  rendszerességgel  gyakorolja
valaki  a  vallását  vagy sem.  Hangsúlyozza,  hogy a  keresztény kultúrkörhöz tartoznak,  melynek
nagyon szép és nemcsak szimbolikus kifejezése volt az, amikor az Alaptörvényben úgy nevesítették
ezt,  hogy  Szent  István  király  a  keresztény  Európához  csatlakoztatta  Magyarországot.  Amikor
migrációs hullámról beszélnek, nem szabad elfelejteni, úgy gondolják, gyerekeik és unokáik ebben
a keresztény Európában és keresztény kultúrájú Magyarországon szeretnék, hogy éljenek. Fel kell
hívni  a  figyelmet  arra,  hogy  milyen  ambivalens  magatartást  mutatnak  más  politikai  erők.  A
baloldalon arról beszélnek, hogy ezek álproblémák, a FIDESZ-KDNP által kreált problémák. El kell
gondolkodni a nemzethez tartozó felelős baloldaliaknak azon, hogy változtatnak az álláspontjukon,
elfogadják-e ezt vagy sem. A Jobbik álláspontját szintén ambivalensnek és megkérdőjelezhetőnek
nevezi ebben a vonatkozásban. El kell gondolkodniuk nekik is arról, amit pártelnökük az iszlámról
mondott. 
A FIDESZ-KDNP álláspontja  egyértelmű.  Nem akarják  hagyni  asszonyaikat,  gyerekeiket,  nem
akarják azt,  hogy többnejűség legyen. Ahhoz a keresztény Európához akarnak tartozni,  amelyet
Szent István meghatározott. A nagy különbség az a felelős jobboldali politika és a – véleményük
szerint – felelőtlen jobboldali politika között, hogy mindig a jogszerűség alapjára helyezik magukat.
Ha nemzetközi szerződések kötik őket, akkor kénytelenek lesznek elfogadni. Kéri, gondolja át a
DK, MSZP és a Jobbik frakciója is azt, hogy érdemes-e most csatlakozni, mert még nem késő. 
Az elmúlt hónapokban a FIDESZ és KDNP képviselői segítőikkel intenzív aláírásgyűjtő akciókat
folytattak. Több szám elhangzott az előzőekben. Tájékoztatja a Közgyűlést és Miskolc lakosságát,
hogy több mint 35 ezer aláírás gyűlt össze idáig összesen, amelyben van vidéki aláírás is. Miskolc
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városából 31,5 ezer utasítják el a kötelező betelepítési kvótát. 
Kéri, hogy fontolják meg a döntésüket. Úgy véli, hosszú távú, az ország és a város szempontjából is
kardinális kérdésről van szó, felelősségük van ebben a vonatkozásban is.

Dr. Simon Gábor: Azzal kezdi felszólalását, hogy mennyire nonszensz a helyzet. Miskolc Város
Közgyűlése  a  város  fejlesztésével,  közszolgáltatásával  kapcsolatos  előterjesztéseket  tárgyalja,
négyet,  melyből  kettő  valószínűleg  kisebb  jelentőségű,  mert  ahhoz  nem  szóltak  hozzá  a
kormánypárti frakcióból. Ez mutatja a vezetés hozzáállását a Közgyűléshez, hogy hogyan lehet a
migrációs-bevándorlási kérdést, Európa jelentős problémáját a Diósgyőri Vár fejlesztésével együtt
tárgyalni. Szerinte alapvetően sehogy. Ez a hozzáállás arról szól, hogy politikai játszmát próbálnak
játszani  és  ezt  szeretnék  Miskolc  Város  Közgyűlésére  és  a  képviselőkre  ráerőltetni.  Az  senki
számára nem volt kétséges, hogy lesz ilyen napirend. Látják, hogy ezt az előterjesztést megírták a
Fidesz pártközpontban, kiküldték a Fideszes vezetésű önkormányzatoknak. Az elmúlt egy hónapban
Magyarország  számos  településén  szó  szerint  ugyanazt  a  javaslatot,  ugyanazt  az  indokolást
fogadták el, amit a központban megírtak. Kötelezik a fideszes önkormányzatokat, hogy tárgyalják.
Úgy gondolja, hogy ez egy nevetséges politikai akció és provokáció. Azért, mert Miskolc jelenlegi
legnagyobb problémái  közül  nem ez  az.  Miskolc  határában nem állnak  sorba  tömegével,  hogy
bevonuljanak, viszont a miskolciak nap mint nap hagyják el a várost. Többször javasolták, hogyha
nagy ügyekről kell beszélni, akkor beszéljenek a miskolci elvándorlásról.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Képviselő urat, hogy térjen vissza az előterjesztésekhez.

Dr. Simon Gábor: Megpróbál az előterjesztésről beszélni. 2010 óta Miskolcot több mint 8 ezren
hagyták el, úgy gondolja, hogy ez egy olyan súlyú probléma, hogy nem lehet homokba dugni a
fejüket.  Javasolták,  beszéljenek  a  Herman  Gimnázium  tiltakozásáról,  a  tüntetésről,  hiszen
gyerekeikről, unokáikról van szó. Kérdése, hogy a vezetés erről miért nem akar beszélni …

(Dr. Kriza Ákos polgármester megvonja Képviselő úrtól a szót, tekintettel arra, hogy nem a
napirendhez kapcsolódón szólt hozzá.)

Dr. Tompa Sándor: Az első blokkban négy napirendet tárgyalnak. Az SZMSZ 24. § (1) szerint
javasolja, hogy ezekről – és ezt írja az SZMSZ is – napirendi pontonként, külön-külön nyisson vitát
a polgármester és úgy tárgyalják meg. Ehelyett mindenki ahhoz szól hozzá, amihez kedve van vagy
központi  utasítást  kapott  rá.  Ezt  szerette  volna  elmondani  ügyrendi  javaslatában.  Szeretné,  ha
Jegyző úr megértelmezné a 24. § (1) bekezdést, hogy hogyan kell alkalmazni. 
A kvóta ellenes sürgősségi napirendhez kíván hozzászólni, mely kapcsán módosító indítványt is
nyújtott  be.  Véleménye  szerint  nyilvánvalóan azért  került  utolsó pillanatban eléjük,  mert  féltek
attól,  hogy módosító indítványokkal fel  tudnak készülni az ellenzékiek.  Megjegyzi,  hogy ennek
ellenére  is  sikerült  módosítókat  benyújtaniuk.  Kovács  képviselő  úr  a  keresztény  kultúrkörre
hivatkozott,  ő is ezt kívánja tenni. Reméli,  hogy olyan embereket idéz be, akiket elfogadnak és
tisztelnek. Ferenc pápa ebben a kérdésben világosan állást foglalt. Diósgyőri Vince atya tavaly év
végi  megszólalásában  emberségre  szólított  fel  mindenkit  az  üldözöttek,  a  migránsok  kapcsán.
Amikor  a  vezetés  kormányzati  kommunikációja  elindult,  akkor  a  migránsok  kapcsán  beszéltek
politikai és gazdasági üldözöttekről. A miskolciak óhatatlanul feltehetik a kérdést, hogy valljon színt
a polgármester, hogy milyen migránsként, betelepülőként érkezett Miskolcra. Politikai üldözött volt
Romániában  vagy  gazdasági  menekültként  érkezett  ide?  Ennek  függvényében  lehet  erről  a
kérdésről őszintén beszélni. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszul elmondja, hogy kárpát-medencei magyar, ahogy reméli
Képviselő úr is, és keresztény.
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Dr. Kiss János alpolgármester: Az utóbbi időben nem szokott a vita hevében beleavatkozni a
küzdelmekbe, de amikor egy képviselő túlmegy a civil kultúra által elvárt viselkedési normákon,
akkor  bele  kell  szólnia.  Leszögezi,  az  egyik  magyar  ember  a  másik  magyar  embert  soha  nem
nevezheti migránsnak Magyarországon. Ezt tiszteletben kell tartani.

Hubay György: Tompa képviselő úr megnyilvánulására reagálva elmondja,  hogyha a  helyében
lenne, akkor felállna és bocsánatot kérne Polgármester úrtól. Képviselő úr olyan kijelentést tett, ami
visszataszító. Visszautasítja, mert ebben a Közgyűlésben ilyen módon megnyilvánulni nem lehet.
A migráns  téma,  a  betelepülés  sláger  téma  az  utóbbi  időben.  Aki  követi  az  eseményeket,  az
világosan látja, hogy mi történik, aki józanul gondolkodik, az mérlegel és helyre tudja tenni az
eseményeket.  Vannak  olyan  országok,  vezetők,  akik  nem  képviselik  a  saját  nemzetük,  népük
érdekeit.  Az elmondható,  hogy Európában egyedüliként  a  magyar  Miniszterelnök és  Kormánya
ebben a viharban világítótoronyként áll és védi Magyarország és a magyar nép érdekeit. Már azt
látják és tapasztalják, hogy – a vehemensen támadott – magyar miniszterelnököt követik. Miskolcon
nem akarják, hogy migránsok lepjék el a várost. Amikor másodjára is megválasztották a Kriza Ákos
által vezetett frakciót, illetve városvezetést, elhatározták és mondták, hogy a város lakosaival együtt
vezetik a várost és minden olyan fontos kérdésben, amikor meg kell nyilvánulni és döntést kell
hozni,  akkor  megkérdezik  a  miskolciakat.  Ez  több  alkalommal  is  előfordult,  ahogy  most  is.
Megjegyzi,  hogy  a  nyomortelep  felszámolás  kapcsán  részükről  gettófelszámolás  történik,
következetesen.  Ha a migránsok ellepnék Miskolcot,  akkor  újra  gettósodás alakulhatna ki,  amit
egyáltalán  nem szeretnének.  Kiemeli,  hogy mind  a  két  témában  egyértelmű  volt  a  miskolciak
álláspontja.

Bartha György: Figyelte Novákné képviselő asszony felszólalását, aki semmi olyat nem mondott,
ami megcáfolná a korábbi mondandóját.  Felolvasott egy szöveget, de az csak általánosság volt,
azokra  a  részletekre  nem tért  ki  Novákné,  amiket  már  korábban  mondott.  A régészeti  feltárás
kapcsán elmondja, hogy azért nyújtott be módosító indítványt a 4-es függelékhez, mert a Diósgyőri
Vár környékén van még olyan terület, ami régészeti feltárásra vár, ez a Bodrogi Zsigmond utcában
helyezkedik el. Mérés bizonyítja, hogy ott valamilyen lelet található, ami mindenféleképpen arra
vár, hogy régész feltárja. Szerinte ennek fel kellene kerülnie erre a listára. 

Pakusza Zoltán: Még egyszer  megerősíti  a  Jobbik kérését.  Nem politikai  vitát  szeretne  ebből
generálni, hanem azt, hogy támogassák a módosító indítványukat Miskolc és a nemzet érdekében.
Az a felelős döntés, ha minden olyan lehetőséget kizárnak, amely alapján nem jöhetnek Miskolcra
migránsok. Azzal nem érnek el semmit, ha csak a kvótát utasítják el és közben több százezer ember
vár a visszatoloncolásra, mert a lehetősége Magyarország felé jogilag megvan. Azt gondolja, hogy a
jogi kiskapukat le kell zárni, mert nagykapu lesz belőle. Nem kell mást tenni, mint a Miniszterelnök
utasítását követni, a visszatoloncolással szemben is, ezt kérik a módosítójukban. Megjegyzi, hogy a
földkérdés kapcsán már megégették magukat. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Felhívja Képviselő úr figyelmét, hogy ennek nincs köze a módosító
indítványhoz. 

Pakusza Zoltán: Példaként hozta fel,  hogy még egyszer ne rohanjanak bele ugyanebbe, mert a
kettő  együtt  tönkre  fogja  tenni  az  országot.  Nyomatékosan  kéri,  hogy  döntsenek  úgy,  hogy
elfogadják a Jobbik módosító indítványát. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Úgy véli, ha azt megszavazza a Közgyűlés, akkor magasabb szintű
jogszabály felett mond bírálatot, illetve olyan jogi aktust létesítenének, aminek nem lenne semmi
hatálya, mert a Kormányhivatal azonnal megszüntetné. Nem kellene belefutni olyan jogi problémák
átértelmezésébe, amelyet felettes jogszabály már definiál.
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Molnár Péter: Leszögezi, hogy szerintük mindez nem pártkérdés, a magyar nemzet jövőjéről van
szó, a jövőt pedig nem szabad aláaknázni. Magyarországnak olyan Kormánya, olyan felelősen és
nemzetben gondolkodó miniszterelnöke van, aki kellő időben lépett a migráns kérdésben. Az már
látszik Nyugat-Európában is, hogy egyre inkább Magyarország és Orbán Viktor példáját kívánják
követni ebben a kérdésben. Kiemeli, fontos, hogy Magyarország a törvényesség talaján maradjon.
Frakciójuk mindig ezt  képviselte,  törvényes  keretek között  kell  mindent  megtenniük a  város,  a
nemzet  érdekében.  Nem szabad  elfeledkezni  arról,  hogy vannak  magyar  testvérek  –  kiemeli  a
kárpátaljai helyzetet –, akiket támogatni és segíteni kell. Nyilvánvaló számukra, hogy a kárpátaljai
magyarokat  –  ha  esetleg  menekülniük  kell  szülőföldjükről  –  segíteni  kell  és  nem  lehet  őket
migránsoknak  tekinteni.  Hangsúlyozza,  hogy  egyetlen  magyart  sem  tekintenek  migránsnak.
Gyalázatosnak nevezi, amit Tompa képviselő úr művel a Közgyűlésben, megfontolják, hogy megint
kivonulnak Képviselő úr felszólalásakor.

Dr. Simon Gábor: Korábbi  felszólalásában ott  tartott,  hogy Miskolcnak nem a  be-,  hanem az
elvándorlás  a  legnagyobb  gondja,  amikor  Polgármester  úr  elvette  tőle  a  szót,  melyet  teljesen
elfogadhatatlannak tart. Figyelembe szerette volna ajánlani Böjte Csaba gondolatait, ami erről szól.
Ezért beszélt arról, hogy Miskolcot is úgy tudják megerősíteni, ha nyolcezren nem mennek el a
városból. Mindez szorosan összefügg a napirenddel, így jogtalanul vették el tőle a szót. Azt nem
tagadhatja senki, hogy az európai bevándorlás Európának egyik legnagyobb kihívása. Kérdése a
FIDESZ-KDNP Frakció  tagjaitól,  hogyha  elfogadják  ezt  a  deklarációt,  akkor  mi  fog  történni.
Brüsszelben nem lesz jelentősége, hogy itt elfogadtak egy ilyen döntést, életszerűtlennek nevezi,
politikai akciónak. Az anyag nem szól a megoldásról, arról sem, hogy mit képzelnek helyette, csak
azt, hogy elutasítják. Egyértelmű a helyzet, sem Miskolc, sem Magyarország nem tudja önmaga
megoldani  ezt  a  helyzetet.  Európai  Uniós  megoldás  képzelhető  el  és  reméli,  hogy  ott
Magyarországot ebben megfelelően fogják képviselni.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Látható, hogy az Európai Unió nem a leghatékonyabban próbálja
megoldani a menekült kérdést, össze-vissza beszélnek. Kijelenti, hogy jelenleg Európában egyedül
Magyarország oldotta meg a menekült kérdést, a többiek most próbálják követni. 
Az elvándorlás kapcsán megjegyzi, hogy amikor a szocialisták vezették a várost 13 ezer miskolci
hagyta el Miskolcot, míg tavaly csak 200-al csökkent a lakosságszám, miközben az ideiglenesen itt
tartózkodók  száma  jelentősen  növekedett.  Az  a  folyamat,  ami  a  Miskolcról  való  elvándorlást
értelmezi, megállt, de legalábbis minimálisra csökkent.

Dr.  Kovács  László: Sok  mindent  kellene  mondani,  de  a  közvetítést  nézők  azt  láthatják,  hogy
számos  zagyvaságot  beszélnek  azok,  akik  nem  tudják,  hogyan  viszonyuljanak  a  betelepítési
kvótához. Tompa Sándor szavait hiteltelennek és lealacsonyítónak nevezi. Felteszi a kérdést, hogy
Képviselő úrék milyen szelektív módon képzelik a pápaság intézményét és a pápa személyét. Arra
hivatkoznak, hogy mit mondott a pápa, közben pedig nem kívánatosnak próbálják véleményezni,
akkor, amikor Böjte Csabára hivatkoznak. Megjegyzi, hogy Böjte Csaba korábban úgy fogalmazott
– összhangban a Miniszterelnökkel –, hogy legyen kerítés, csak legyenek rajta kapuk. A kérdés az,
hogy Magyarországnak azok a politikai erői, akik nem a Kormány oldalán állnak, félre tudják-e
tenni a pártpolitikai elképzeléseiket. A nemzeti minimumról beszélnek, nem lehet más a válasz,
Magyarországnak  meg  kell  védenie  magát.  A gyermekeik,  unokáik  hosszú  távú  biztonságos,
magyarként és keresztényként való életéről van szó.

Dr. Tompa Sándor: Az elhangzottakra reflektálva elmondja, hogy ők Marx és Engels munkásságát
is az egyetemes kultúra részének tekintik. Ferenc pápa és a diósgyőri Vince atya után idézi Szent
István király szavait.  Abban egyetértenek, hogy bizonyos nemzeti  minimumokra szükség volna,
arra, hogy európaiak, európai módon keresnek megoldásokat. Olyan módosító indítványt nyújtott
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be,  amely  megfogalmazása  a  kormánypárt  ideológiája  számára  is  elfogadható.  Előző
felszólalásában megfogalmazott kérdését pedig a miskolciak teszik fel, azt tolmácsolta.

Földesi Norbert: Érdekesnek nevezi, ahogy Szent István királytól eljutottak 2015 Európájáig. Úgy
gondolja, hogy Magyarországtól nyugatra vannak olyan ideológiák, hogy szabad vallásgyakorlás.
Szerbiában épül Kelet-Európa legnagyobb iszlám fővárosa. Ellenben itt, most arról beszélnek, hogy
mi lesz ha más vallású emberek itt fognak élni. Megjegyzi, az elmúlt egy év tapasztalatai alapján
szó  nincs  erről.  Ezek  az  emberek  átmentek  Magyarországon,  senki  nem  akar  itt  maradni,
letelepedni. Most megint harcolnak egy démon ellen. Elfogadnak mindenféle nyilatkozatot azért,
hogy a Kormány kipipálhassa, hogy Miskolc is beállt a sorba. Kérdezi, hogy miről vitáznak most.
Gyerekek és unokák jövőjéről beszélnek, de ő a rasszizmustól, a neonácizmustól félti őket, amit a
jelen Kormány hallgatólagosan, a szemét elfordítva támogat. 

Badány Lajos: Nehéz képviselő úr szavaira reagál, mely arról szólt, hogy indokolt volt tegnap este
nyolc órakor megküldeni a betelepítési kvóta elutasításáról szóló előterjesztést. A fedlapon szereplő
dátum is azt támasztja alá, hogy a késői kézbesítés azért volt, hogy az ellenzék ne tudjon módosító
indítványokat  benyújtani.  Pakusza  úr  is  említette,  hogy  az  előterjesztés  nem  tartalmazza  a
visszatoloncolás elutasításának kérdését. A mostani vita során nyilvánvalóvá vált számára, hogy a
FIDESZ megváltoztatta álláspontját a kérdésben és nem is kíván fellépni a visszatoloncolás ellen.
Kérdése,  hogy milyen  nemzetközi  jogszabály tiltja  meg,  hogy egy település  kinyilvánítsa  azon
véleményét,  hogy  nem  kér  a  betelepítési  kvóta,  sem  visszatoloncolás  útján  ide  deportált
migránsokból,  illetve  nem  kíván  idegenrendészeti  telepeket  létesíteni,  nem  kíván
közfoglalkoztatásban alkalmazni migránsokat. A kettős beszéd ellenére kéri a Képviselő-testületet,
hozzon felelős döntést, utasítsa el a visszatoloncolás útján ide tervezett migránsok betelepítését és
támogassa módosító indítványukat. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Válaszában elmondja, hogy a dublini egyezmény – melyet aláírt
minden EU-s tagállam – alapján természetesen egy migránst sem fog Magyarország visszafogadni
vagy befogadni. Nem kell törvénysértésbe kergetni a Közgyűlést a Jobbik módosító indítványával,
mert az egyértelműen törvénysértő lenne. 
Ismételten felszólalásra jelentkezett Badány képviselő úr, megadja neki a szót.

Badány Lajos: Felhívja arra a figyelmet, hogy a dublini egyezmény Magyarország Kormányára
nézve  jelent  elkötelezettséget.  A  Kormány  viszont  saját  hatáskörben  dönthet  arról,  hogy  az
egyezmény keretében visszatoloncolt migránsokat melyik városban, településen kívánja elhelyezni.
Tehát  nyugodtan  kinyilváníthatják  azon  véleményünket,  hogy  visszatoloncolás  esetén  a
migránsokból nem kér Miskolc.

Pakusza Zoltán: Az az érzése, hogy Polgármester úrék a jogi kiskapukat keresik, hogy ez alól ki
tudjanak bújni. Érzik, hogy igazuk van, de keresik hozzá a jogi kiskaput. Ez egy nyilatkozat, ami a
város Közgyűlésének a véleménye. A vélemény pedig szabad, semmilyen egyezmény nem köti,
hogy Miskolc Képviselő-testülete ne nyilváníthasson véleményt. Kérdése, hogy majd öt év múlva ki
kér bocsánatot ezért, vagy azért, hogy külföldi vásárol földet.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Nem kell bocsánatot kérniük, teszik a dolgukat, állást foglalnak a
menekült kvóta ellen. 

Hubay  György: Földesi  képviselő  úrnak  válaszul  elmondja,  hogy Magyarországon  nincs  sem
rasszizmus,  sem antiszemitizmus,  nácizmus mégúgy se.  El  kell  felejteni  ezt  a  hülyeséget,  mert
unalmas hallgatni.
Simon képviselő úr említette az elvándorlást. Véleménye szerint a bevándorlás sokkal fontosabb
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dolog.  Annak idején  Gyurcsány Ferenc  mondta,  hogy akinek nem tetszik,  az  elmehet  ebből  az
országból. Abban az időben is jó néhány fiatal elhagyta az országot. Megjegyzi, az Európai Unió
területén szabad munkavállalás van, mindenki oda megy dolgozni, ahova akar. 
Frakciója  támogatja,  hogy  a  kvótarendszer  ne  valósuljon  meg,  támogatják  a  Kormányt,
Polgármester urat, azt, hogy megvédik a miskolciakat, a családokat, a hölgyeket. Számukra az a
legfontosabb, hogy Magyarország keresztény ország és az is maradjon.

Dr.  Nehéz  Károly: Úgy  látszik,  hogy  a  leírtakkal  ellentétben,  szóban  már  zavar  van  a  téma
kapcsán. Elhangzott már a rasszizmus, antiszemitizmus frakciója kapcsán, más képviselő gyalázatos
módon Miskolc Polgármesterét migránsnak nevezte.

Soós  Attila: A városvezetés  2010  óta  nagy gondot  fordít  arra,  hogy Miskolcon  minden  olyan
személyiség,  aki  a  városban  élt  és  alkotott,  értéket  teremtett,  vagy  olyan  személyiség,  aki  a
miskolciak,  az  itt  dolgozók  gondolkodását,  értékrendjét  pozitívan  befolyásolta,  az  valamilyen
formában megörökítésre kerüljön. A napirendek között az egyik előterjesztés arról szól, hogy egy
közterületet Kelemen Didákról, mint szerzetesről, város- és kultúraszervezőről nevezhetik el, aki itt
építette fel  rendházát,  ennek utódjaként épült fel a Földes Ferenc Gimnázium is. Megjegyzi,  az
iskola is támogatja kezdeményezésüket. 
A korábban elhangzottak kapcsán elmondja, a Jobbikos képviselőknek címezve, hogy azért zavarja
a nyilatkozatuk elismerése – melyet módosító javaslatként terjesztettek be –, mert az előbb Jobbikos
képviselőként migránsok deportálásáról beszélt,  ezzel nem tud sorközösséget vállalni. Az MSZP
ismét nem tett javaslatot, a másik két ellenzéki párthoz képest. Földesi képviselő úr kijelentette,
hogy nem létezik a „migráns démon”, Simon képviselő úr egyszerű politikai akciónak nyilvánította
a migráns kérdést. Úgy gondolja, hogyha majd lesz javaslatuk, akkor okkal kritizálhatják mások
döntéseit.  Tompa  képviselő  úrnak  egészen  magas  szintre  lépett  a  virtuális  embergyűlölete.  El
kellene gondolkodnia, hogy hány DK-s párttársát sértette meg hasonlóan. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Nánási-Kocsis képviselő úr ügyrendi felszólási szándékot jelzett,
megadja neki a szót.

Dr. Nánási-Kocsis Norbert: Az SZMSZ 30. § (14) bekezdésére hivatkozik, hogy mivel minden
párt kellő mennyiségű hozzászólást tett a napirendek kapcsán, a vita lezárását javasolja.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak Nánási-Kocsis Norbert képviselő ügyrendi
javaslatáról, ami a vita lezárására vonatkozik.

A Közgyűlés  18 igen,  7  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett fogadta el az ügyrendi javaslatot a vita lezárására
vonatkozóan.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elfogadott ügyrendi javaslatra tekintettel a napirendek feletti
vitát lezárja. 
Alpolgármester úrnak adja meg a szót, hogy reagáljon az elhangzottakra. 

Dr. Kiss János alpolgármester: A két, ellenzéki módosító indítványra kíván reagálni, melyeknek
tipikus politikai szerepe van. Szerinte, ha valaki jó lóra tesz, akkor másoknak már csak a kármentés
marad, így nem tud mást tenni az ellenzék. A FIDESZ volt az, aki kellő időben ismerte fel és a
megfelelő időben az ügyben rejlő problémákat a nemzet elé tudta tárni. A baloldal nyilvánvalóan a
migráció  mellett  áll,  nem marad  más,  minthogy a  nemzetpolitikát  megpróbálni  elgyengíteni  és
bagatellizálni.  Kifejti,  hogy  Magyarország  történelme  világosan  mutatja,  hogy  egy  migrációs
áradatnak milyen súlyos kockázatai lehetnek. Történelmietlennek nevezi, amikor Tompa képviselő
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úr  saját  álláspontját  a  Szentatya,  Vince  atya  és  a  katolikus  egyház  álláspontjával  kívánja
alátámasztani,  mert  az  imént  soroltak  nem  úgy  gondolkodnak,  mint  Tompa  Sándor.  Magyar
reformer,  Kossuth  Lajos  mondta  a  magyar  politikusoknak,  hogy  emeljék  fel  politikájukat  a
körülmények színvonalára, ami akkor azt jelentette, hogy Párizsban már kitört a forradalom. Ezt
javasolja most a szocialistáknak is. 
A Jobbik úgy kíván menekülni abból a helyzetből, amibe belesodródott, hogy megkísérel nagyot
mondani.  A Jobbik szerint nem elég a betelepítési  kvóta ellen tiltakozni,  a kitoloncolás ellen is
küzdeni  kell.  Ez  nem  más,  mint  mellébeszélés  és Don  Quijote-küzdelem.  Az  Európai  Unió
gondolkodásában a betelepítési kvóták szerepelnek, az ellen kell küzdeni, megjegyzi, a földvásárlás
végképp  nem  szerepel  a  EU  politikai  doktrínáiban,  Brüsszel  nem  foglalkozik  a  magyar
földvásárlással. Hangsúlyozza, az ellen kell küzdeni, ami van, az ellen kell megvédeni az országot,
Miskolcot, ami van, nem szélmalmok ellen kell küzdeni, reálpolitikát kell folytatni.
Javasolja a Közgyűlésnek, hogy a módosító indítványokat ne támogassa, az eredeti előterjesztési
javaslatot szavazza meg.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a kiegészítést.
Megadja  a  szót  Rostás  László  főépítésznek,  hogy  tegye  meg  válaszát  a  Bartha  képviselő  úr
kérdéseire a Diósgyőri Vár továbbépítése kapcsán.

Rostás László: A módosító indítvány kapcsán elmondja, hogy valóban, a talajradaros vizsgálat egy
anomáliát ismert fel, a módosító javaslat erre vonatkozik. Egyértelmű, hogy ezt az anomáliát csak
akkor lehet beemelni egy ilyen jogszabályi helyzetbe, hogyha ez régészeti feltárással alátámasztott.
A rendezési terv pontosan ezért erre a területre jelez úgynevezett parkoló felületet, aminek az építési
engedélyezési  eljárása  során  elő  fogják  írni  a  régészeti  feltárást,  aminek  az  eredménye  ha
egyértelművé  válik,  akkor  fogja  az  Örökségvédelmi  Hivatal  meghatározni  azt,  amit  ebbe  a
Rendezési Tervbe bele lehet vonni, addig nem. A nyilvántartási folyamatot nem lehet megelőzni egy
feltételezéssel és ezért volt az, hogy a módosító javaslat tartalmát az előterjesztésbe nem vették
bele.
A  lakosság  tájékoztatása  kapcsán  elmondja,  hogy  több  mint  10  éve  folyamatosan  azt
kommunikálják, hogy a Diósgyőri Várat szeretnék megfelelő kulturális örökség címén a kulturális
egység  formájában  visszaállítani,  ez  az  alapelv.  Ez  több  lakossági  fórumon  elhangzott,  ezt
kommunikálják.  Lényeges  a  jelenlegi  állapothoz,  hogy  megtörtént  a  jog  szerinti  partnerségi
egyeztetés, nyilvánosságra hozták, hogy mit szeretnének tenni. Hangsúlyozza, erre senki nem tett
észrevételt.
A várárok kapcsán elmondja, hogy elmentek a környezetvédelemhez, a vízjogi hatósághoz és nem
kérdőjelezték meg a várárok visszaállítását, sőt, támogatják. Ez 200 éven keresztül folyamatosan
vizesárok volt. Nem kérdés, ezt vissza lehet, vagy kell-e állítani, ha történelmi egységről beszélnek.
Ugyanide tartozik a vízpótlása is, ahogy eddig is a Szent György forrás táplálta az árkot, ezután is
az  fogja,  természetesen  a  vízbázisvédelmi  előírásokat  teljesíteni  kell.  Ehhez  tartozik  a  várárok
másik oldala, hogy mi lesz az épületek sorsa. Tájékoztatásul elmondja, hogy a javaslatban van egy
ábra, amiben az övezet határának kijelölését mutatja. A vizesárok egyik vonala keresztezi a meglévő
épületeket, így nem volt kérdés, ezekkel mi lesz. Megjegyzi, ez benne van az anyagban.
Az  ingatlanokkal  felvetett  kérdésben  örömmel  tájékoztathat  mindenkit,  hogy  két  ingatlan
kivételével  mindenkivel  sikerült  adásvételi  megállapodást  aláírni,  nem  került  sor  kisajátítási
eljárásra.  Tisztességes  megállapodásokat  kötöttek.  Két  ingatlan  van,  ahol  nem  sikerült
megállapodni,  itt  kulturális  örökségvédelmi  jogcímen  történik  majd  a  kisajátítás.  A történelmi
egységet helyre kell állítani. Aki arra járt láthatja, a vizesárokban szeméthegyek vannak, ezeket el
kell tüntetni. Egyértelmű, hogy ezek nagyon jól végiggondolt és végigvezetett feladatok.
A Diósgyőri Strand esetében elmondja, keresik a megoldást, hogyan lehetne egy magasabb hőfokú
vizet  odateremteni.  Jelen  pillanatban  a  víz  hőfoka  alacsony,  a  kérdés  most,  hogyan  lehetne
gazdaságosabban  üzemeltetni.  Elhamarkodott  döntést  pedig  nem  kívánnak  hozni.  Mindenképp
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szeretnék, ha a strand működne, csak megfelelő szakmai megalapozással.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a kiegészítést.
Az  Önkormányzat  költségvetésével  és  gazdálkodásával  kapcsolatos előterjesztések  tárgyalásával
folytatják munkájukat.

1.  napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  2016.  évi  költségvetésének  megállapítására,  a
költségvetési  rendelet  megalkotására  és  egyéb  kapcsolódó  döntések
meghozatalára

5.  napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  egyes  saját  bevételei  és  adósságot  keletkeztető
ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségei várható összegének megállapítására a
2017-2019. évekre

Dr. Kriza Ákos polgármester: A meghívó szerinti 1. napirendhez módosító indítványt nyújtott be,
valamint összesen 18 képviselői módosító indítvány is érkezett.
Felkéri Polgári Mátyás kabinetvezető urat, tegye meg szóbeli kiegészítését.

Polgári  Mátyás:  A vonatkozó jogszabályi  előírásoknak megfelelően elkészült  az önkormányzat
2016. évi költségvetés tervezete. Az előterjesztés több részből áll, részben a 2016. évi költségvetési
rendelet-tervezetből, továbbá két határozati javaslatból, ezek a helyi közösségi közlekedés, illetve a
víz- és csatornaszolgáltatás 2016. évi támogatására vonatkozó igénylések benyújtására vonatkozó
közgyűlési hozzájárulásokra vonatkoznak. 
A költségvetési  javaslat  készítésekor  az  önkormányzat  működőképességének  és  stabilitásának
fenntartása,  a 2014-2020 közötti  uniós ciklus fejlesztéseinek költségvetésbe történő beépítése,  a
közbiztonsági feladatok megerősítése, munkahelyteremtés, foglalkoztatás elősegítése, közoktatási
intézmények  működési  feltételeinek  biztosítása,  költséghatékonyság  és  takarékosság  elérése,
adósságszolgálati  kötelezettségek  beépítése  a  költségvetésbe  és  a  tartalékképzése  voltak  a  fő
prioritások. A tervezet új szemlélet alapján készült, az önkormányzat nem csak a működés feltételeit
biztosítja, hanem fedezetet nyújt a tervezett fejlesztések saját forrásaihoz is, anélkül, hogy a 2016.
évi  feladatok  megvalósítása  során  hitel  felvételével  számolna. A tervezett  működési  bevételek
egyrészt  fedezetet  nyújtanak  a  működéshez  szükséges  kiadásokhoz,  az  intézményhálózat,  a
gazdasági  társaságok  támogatásához  és  a  hivatal  működéséhez,  másrészt  külső  pályázati,
kormányzati támogatással megvalósuló beruházásokon túl, fedezetet biztosítanak az önkormányzat
saját  forrásaiból  megvalósítandó beruházásaihoz is.  A tervezet  41,9 milliárd forint  költségvetési
bevétellel  számol,  amely  működési  bevételi  oldalon  összességében  1,7  milliárd  forint  többletet
mutat. A tervezett  működési bevételek összege összesen 25,5 milliárd forint, amely 2,6 milliárd
forinttal magasabb a 2015. évinél. A növekedés a helyi adóbevételek növekedésének eredménye. A
2015. évi adóbevételek elérték a 13 milliárd forintos nagyságrendet. A 2016. évben további 100
millió forint növekedéssel számolnak ezen a területen. Az adóbevételeken belül külön kiemeli az
iparűzési  adóbevétel  teljesítését,  amely  összefügg  a  helyi  gazdaság  teljesítőképességével.  A
felhalmozási költségek bevételének 2016. évre tervezett összege 16,5 milliárd forint, amely több,
mint 15,1 milliárd forinttal magasabb, mint az előző évben. A növekedés oka a 2014-2020 közötti
költségvetési időszakra eső, több mint 35 milliárd forint értékű TOP forrásokból 2016. évre ekkora
összegű  beruházást  kívánnak  megvalósítani.  A támogatások  éven  belüli  ütemezései  még  nem
ismertek. A fejlesztéseken belül 2016. évre összesen 16,1 milliárd forint kerül a költségvetésben
biztosításra.  Kiadások tekintetében  2016.  évre  41,9  milliárd  forint  szerepel  az  előterjesztésben.
Működési kiadásokra ebből 23,8 milliárd forint jut. Az előző évinél 1,2 milliárd forinttal magasabb
összeg  került  tervezésre,  amelyben  jelentős  szerepe  van  az  MVK Zrt.  támogatásának  tervezett
növekménye. Növekedést okoz továbbá a városüzemeltetési és oktatási funkcióban megjelenő két
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TOP támogatással  megvalósuló  pályázati  keretösszeg.  A javasolt  kiadási  főösszegen  belül  13,7
milliárd forint az önkormányzat,  2,3 milliárd a polgármesteri  hivatal,  míg 7,8 milliárd forint az
intézményhálózat üzemeltetésére szolgál. A különböző tartalékok képzésére, melybe beleértendő a
céltartalék  is  az  iparűzési  adóhoz  kapcsolódóan,  268  millió  forint  jut.  Adósságszolgálati
kötelezettségeik teljesítésére közel 138 millió forintot terveznek. Városüzemeltetési és működési
feladatokra  összesen  4  milliárd  forint  szerepel  a  költségvetésben.  A  funkción  belül  a
feladatellátással  kapcsolatban  szerkezeti  átrendeződés  történt,  míg  a  Városgazda  Kft.  2016-ban
teljes egészében támogatási alapokon fog nyugodni. Az előző évi támogatás összegétől jelentősebb,
800  millió  forintos  összegben  támogatja  az  önkormányzat  saját  forrásai  terhére  a  közösségi
közlekedést.  Ezt  fogja  megnövelni  a  már  korábban  említett  állami  támogatáshoz  történő
hozzájárulás kérése. A szociális ágazat működési feladatai a 2016. évi tervezett 2,3 milliárd forint
előirányzatot  biztosít.  Csökkenést  jelent  a  korábbiakhoz  képest  az  egyes  szociális  feladatok
önkormányzattól állami feladatellátásba történő átvétele, átrendezve ezzel a kapcsolódó kiadásokat
és  forrásokat.  Növekedést  jelent  az  önkormányzat  költségvetésében  az  új  elemként  jelentkező,
rászoruló  gyermekek  intézményen  kívüli  szünidei  étkeztetésének  támogatására  biztosított  40,6
millió  forintos  forrás.  Kulturális,  közművelődési,  művészeti  feladatokra,  sporttal  kapcsolatos
feladatokra,  rendezvényekre  az  előző  évihez  hasonló  keretek  állnak  rendelkezésre,  hasonló
feladattartalommal.  Tovább  folytatódnak  és  változatlan  prioritással  bírnak  a  közbiztonsággal
összefüggő  feladatok,  folytatódik  a  közterület-felügyelőkből  és  rendőrökből  álló  párosok
járőrözése, illetve a Miskolci Önkormányzati Rendészet költségvetésében megjelennek a közrend,
közbiztonság  megerősítésével  összefüggő  közgyűlési  döntések  is.  Az  intézmény  2016.  évi
költségvetésének főösszege több, mint 610 millió forint. A tervezett felhalmozási kiadásokra, ezen
belül beruházásokra és felújításokra rendelkezésre álló 18,1 milliárd forint jelentősen meghaladja a
2015. évi előirányzat nagyságrendjét. Ez a 2016-ban megnyíló új Európai Uniós pályázati ciklussal
összefüggésben a költségvetés mind bevételi,  mind kiadási főösszegét jelentősen megnöveli.  Az
évben  megkezdődnek  a  kormányhatározattal  elfogadott  35,2  milliárd  forint  összegű  fejlesztési
forrás  terhére  az  Integrált  Területfejlesztési  Program  keretében  megvalósuló,  TOP Programból
finanszírozott beruházások. Ezen intézkedésekre allokált összegek éves fejlesztési keretben kerültek
meghatározásra,  mivel  a  költségvetési  tervezet  összeállítása  során  még  nem voltak  ismertek  a
konkrétumok.  Tekintettel  arra,  hogy jelenleg  nem jelent  meg minden pályázati  felhívás,  ezeket
keretjelleggel tervezték és ezek konkretizálása a későbbiekben a támogatási összegek ismeretében
kerül  nevesítésre.  Nagy  jelentőséggel  bír,  hogy  Magyarország  Kormánya  a  várost  a  Modern
Városok  Program  keretében  kiemelten  támogatja.  Már  2015  év  végén  500  millió  forintos
nagyságrendben  részesült  az  önkormányzat,  az  új  ipari  park  kialakításának  és  az  Okos  Város
Program megvalósításának  előkészítésével  összefüggésben.  Ezt  az  összeget  növelte  a  korábban
említett 2,7 milliárd forintos támogatási határozat, amely tegnap jelent meg a Magyar Közlönyben.
Saját forrásból finanszírozott beruházások is szerepelnek a költségvetési tervezetben, összességében
1,9 milliárd forintos nagyságrendben. Fedezetet biztosítanak a 2015-ben átadott Lovagi Tornák Tere
karbantartásához szükséges munkagépre adapterekkel,  illetve pálya lépésálló fedésére,  amelynek
megléte  elengedhetetlen  rendezvények  lebonyolításánál.  A foglalkoztatás  elősegítése  érdekében
vállalkozásfejlesztési  támogatást  kíván biztosítani  az  önkormányzat  a  Jásztej  Kft.-nek,  amely a
költségvetésbe beépítésre került. Az előterjesztéshez két határozati javaslat került beterjesztésre, a
helyi közlekedés, valamint az ivóvíz és csatornaszolgáltatáshoz kapcsolódóan. 
Az előterjesztői módosító indítvánnyal kapcsolatosan elmondja, hogy kezdeményezték a Kárpát-
medencei népviseleti gyűjtemény őrzéséhez és tárolásához 4 millió 950 ezer forint szerepeltetését a
költségvetésben. Ez azért szükséges, mert az ajándékként az önkormányzat rendelkezésére bocsátott
átvételének elhelyezési feltételei még nem kerültek kialakításra. Amíg ez nem történik meg, tárolási
díjat köteles fizetni az önkormányzat. 
Másik módosító indítvány a Miskolci Atlétikai Centrum működési támogatásához kapcsolódik, 4
millió forint összeget szántak erre a célra. 
A további módosító indítvány tárgya a Miskolc Városi Diák Önkormányzat támogatása 5 millió
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forint  összeggel.  A  módosító  indítványokban  szereplő  összegeket  a  tartalék  terhére  kívánják
biztosítani. 
A Magyar Közlönyben előző nap megjelentekkel összefüggésben elmondja, hogy Miskolc új ipari
parkjának kialakítása és fejlesztése a kapcsolódó infrastruktúra fejlesztés megvalósíthatóságának
vizsgálatára a kormányhatározat 1,7 milliárd forint támogatásban részesítette az önkormányzatot. A
határozat következő része a Diósgyőri Vár és környezete komplex fejlesztésének támogatása, amely
400 millió forint támogatást jelent. Az Okos Miskolc Program megvalósítására a Modern Városok
Program keretében 280 millió  forint  támogatás  került  odaítélésre.  A Miskolc-Tapolcai  Fürdő és
környezete  fejlesztésének  II.  ütemére  300  millió  forint  támogatást  biztosít  a  határozat,  míg  a
szakképzés  fejlesztési  infrastruktúrára,  valamint  kutatás  fejlesztési  infrastruktúrára  a  Modern
Városok  Program  keretében  80  millió  forint  támogatásról  dönt.  Ezen  összegekkel  kívánják
megemelni  az  önkormányzat  költségvetésének  bevételi  és  kiadási  oldalát,  valamint  a  mérleg
főösszeg is ezen értékekkel fog emelkedni. Az ezen programok saját költségből történő fedezetre
képzett 165 millió forint betervezett önerőt fel kívánják szabadítani, amellyel a tartalék összegét
megnövelik. 
Összefoglalásként  elmondja,  hogy  a  realitásokat  figyelembe  véve  olyan  költségvetés  került
összeállításra,  amely  megnyugtató  módon  tartalmazza  a  betervezett  bevételeket  és  ennek
figyelembevételével  kerültek meghatározásra azok a kiadások és tervezett  fejlesztések,  amelyek
ezekre  fedezetet  nyújtanak.  Hangsúlyozza,  hogy  nem  szeretnének  további  adósságszolgálatot
generálni. 

- Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti -

Dr. Kiss János alpolgármester: Megköszöni Kabinetvezető úr részletes tájékoztatását. 
Kéri az előterjesztéseket véleményező Bizottságok állásfoglalását.

Bizottsági vélemények:
• Városgazdálkodási  és  -üzemeltetési  Bizottság: az  1.  és  az  5.  napirenddel  kapcsolatos

előterjesztéseket a Bizottság tárgyalta és azokat többségében támogatta.
• Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: az 1. napirenddel kapcsolatos előterjesztést a

Bizottság tárgyalta és azt többségében támogatta. 
• Pénzügyi  Bizottság: az  1.  és  5.  napirenddel  kapcsolatos  előterjesztéseket  többségében

támogatták.
• Köznevelési,  Kulturális,  Turisztikai,  Ifjúsági  és  Sport  Bizottság: valamennyi

napirendhez tartozó előterjesztést tárgyalta és többségében támogatta a Bizottság.
• Egészségügyi és Szociális Bizottság:  az 1. napirendhez tartozó előterjesztést tárgyalta és

azt többségében támogatta a Bizottság.

Dr.  Kiss  János  alpolgármester:  A napirend  felett  megnyitja  a  vitát.  Hozzászólásra  jelentkező
képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

Soós  Attila:  Jó  szívvel  ajánlja  mindenki  figyelmébe  a  szakmailag  megalapozott  2016.  évi
költségvetési tervezetet, amely annak köszönhető, hogy az ország költségvetése is egyre korábban
készül el. Egy város megítélése azon is múlik, hogy mennyire fegyelmezett annak költségvetése és
hogy többet költ-e a kelleténél. Ha megvan az az egyensúly,  amely mozgásteret  ad,  akkor ez a
sérülékenység  mérséklődik,  illetve  a  lehetőség  a  városvezetés  számára  a  város  fejlesztéséhez
nagyságrendileg  akár  exponenciálisan  is  növekedhet.  A költségvetési  tervezet  először  Miskolc
újkori történetében, 1990 óta nem tartalmaz hitelfelvételt, mint tervezett lehetőséget. A város 2010
óta  eljutott  odáig  a  FIDESZ-KDNP  folyamatos,  aktív  lobbitevékenységének,  munkájának,

21



elkötelezettségének  köszönhetően,  hogy  a  város  költségvetését  konszolidálta,  illetve  olyan
forrásokból gazdálkodhat, amelyek nem hitelek, hanem zömében valamilyen támogatások. Felhívja
a  figyelmet  az  ország  városai  közül  a  második  legnagyobb  összegű,  35  milliárd  forint  feletti
támogatásra. A hét szerdai napján a közlönyben megjelentetett – és ezzel teljesen legitimmé vált – a
Modern Városok Program keretében megítélt fejlesztések támogatása is. A városban az itt élők és
dolgozók, illetve a város iránt érdeklődők is komoly, milliárdos nagyságrendű összegeket adóznak
ebbe a kasszába. Ez az összeg meghaladja a 10 milliárd forintot, amely folyamatosan növekszik. Ez
is jól  mutatja azt az irányt,  melyet  a városvezetés a gazdaság fejlesztésében,  a város élhetőbbé
tételében  mutat,  hiszen  ezek  az  adóbevételek  hozzájárulnak  ahhoz,  hogy  a  város  egyre  szebb
legyen, előrébb kerüljön megítélésben és ismertségben is mind az országban, mind a nemzetközi
skálán. Jól mutatja azt az erős jelenlétet, hogy az ország Kormányának vezető frakciója itt ülésezik,
illetve a FIDESZ frakcióvezetője is személyesen méltatta a város és a városvezetés érdemeit.  A
költségvetés minden olyan fontos dolgot tartalmaz, amelyet megígértek a miskolciaknak 2010-ben,
majd  2014-ben.  Eljutottak  odáig,  hogy  néhány  nagy  munkahelyen  munkaerő  hiány  van,  a
közbiztonsági  statisztikákban  egyre  előkelőbb  helyen  szerepel  a  város  a  kedvező  mutatók
tekintetében, újra van Tapolcai Strand, a Diósgyőri Vár újjáépült – amely folytatódik csakúgy, mint
a Strand – a méltatlanul elhanyagolt Herman Ottó Parkra is találtak partnert, aki azt rendbe rakja,
autópálya folytatódik a város megkerülésével, valamint az ország legnagyobb ipari parkja jön létre.
Innen szeretné folytatni a későbbiekben. 

- Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti -

Molnár  Péter:  Minden  évben  az  egyik  legfontosabb  napirend  a  város  költségvetésének
megtárgyalása  és  elfogadása.  A  FIDESZ-KDNP  frakciószövetség  azért  támogatja  ezt  a
költségvetést,  mert  nagyon alapos munkát  végzett  a  Polgármesteri  Hivatal,  amelyet  megköszön
Kabinetvezető  úrnak  és  csapatának.  A felvezetőből  részletesen  megismerhették  a  költségvetést,
illetve azt áttanulmányozva is láthatják, hogy jó az az út, amelyen az önkormányzat jár. Jó tükör ez
a költségvetés számukra, hiszen azt láthatják, hogy a város stabil alapokon áll. Az önkormányzat
felelősen gazdálkodik, a cél az, hogy továbbra se vegyenek fel hitelt. Fontos kiemelni, hogy a város
hitelképes,  vehetnének  fel  hitelt,  de  mégsem  tervezik  azt.  Önerőből,  illetve  kormányzati
támogatásból és egyéb programokból kívánja a város a fejlesztéseket megvalósítani. Semmiképpen
sem szeretnék azt  a  hibás  utat  járni,  amelyen 2002 és 2010 között  a  szocialisták jártak,  amely
következtében vészesen eladósították a várost. Erre nincs most lehetőség, mert a Kormány kizárólag
azokat  az  önkormányzatokat  támogatja,  amelyek  önerőből  is  képesek  gazdálkodni.  Miskolc
bebizonyította  az elmúlt  években,  hogy erre  képes.  Azt  a  gazdaságfejlesztő programot,  amelyet
meghirdettek,  továbbra  is  folytatni  kívánják.  A munkahelyteremtés  nagyon  fontos  és  amelyet
Polgármester úr is elmondott a bevezetőjében, miszerint az iparűzési adó tekintetében az elmúlt
négy évben a város a 17. helyről felküzdötte magát a 4. helyre. Ez mutatja leginkább azt, hogy az
út, amelyen járnak, helyes. A város fejlődését mutatja, hogy az itt működő kis- és nagyvállalkozások
iparűzési adójából és az idegenforgalmi adóból is egyre több jut Miskolc kasszájába. Lesznek olyan
beruházások  is,  amelyek  jelen  tudásuk  szerint  a  Területfejlesztési  Operatív  Program  adta
lehetőségeknek köszönhetően meg fognak valósulni. Az idei költségvetésüknek, valamint a hosszú
távú  fejlesztési  programoknak  köszönhetően  2020-ig  olyan  nagyarányú  fejlesztések  fognak
megvalósulni  Miskolcon,  amelyeknek  például  a  miskolci  oktatási  és  nevelési  intézmények
egyértelműen a nyertesei lesznek. A TOP forrásoknak köszönhetően számtalan miskolci bölcsőde,
óvoda,  általános  és  középiskola  fog  megújulni.  A TOP fejlesztések  mellett,  a  Nemzetgazdasági
Minisztérium  a  szakképző  intézmények  vonatkozásában  is  nagyarányú  infrastrukturális
fejlesztéseket tervez. A Modern Városok Program keretében tavaly Miniszterelnök úr által megígért
fejlesztések is a megvalósítás útjára lépnek. Ezek mind olyan momentumok, amelyek azt mutatják,
hogy a város fejlődési pályára állt. Azért is támogatják a költségvetést, mert az is kiolvasható belőle,
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hogy a Salkaházi Sára Programra továbbra is kívánnak pénzt fordítani, valamint a közbiztonságra is
jelentősen kívánnak áldozni. A város stabil lábakon áll, ezért kéri, hogy támogassák a költségvetést.

Dr.  Nehéz  Károly:  Körülbelül  10  évvel  ezelőtt  az  akkori  képviselők  elméláztak  azon,  hogy
Miskolc gazdasága gyenge, mert a város nem elég élhető,  mert kevés a befektető azért,  mert  a
turizmusra kellene nagyobb hangsúlyt fektetni. Azért volt probléma a turizmussal, mert a városnak
nem volt gazdasági ereje. Nem értették meg azt, hogy a költségvetésben folyamatosan pazaroltak és
vették fel a hiteleket. A jelenlegi költségvetés megerősíti őket abban, hogy azt az utat kell járniuk,
hogy megpróbálják  több irányból,  egyforma intenzitással  növelni  a  város  vonzását,  a  gazdaság
fejlesztését.  Úgy  gondolja,  hogy  ki  kell  jelölniük  olyan  pontokat,  amelyeket  határozottan
fejlesztenek, a költségvetés ki is jelölte Tapolcát és Diósgyőrt. Látható, hogy igaz, hogy még nem
minden kezdődik el ebben az időszakban, de már látható, hogy betervezték és megvannak azok a
költségvetési sorok, ahova a TOP Projekt egyes állomásait  be tudják állítani.  A Tapolcai Strand
továbbépítése körülbelül 8 pontból áll, amelyet a rövid idő miatt nem olvas fel. Azoknak elmondja,
akik  az  utóbbi  napokban  türelmetlenül  keresték  meg  őket  azzal,  hogy  nagyon  sok  utca  nincs
megfelelően  aszfaltozva,  sok  utat  elmosott  az  eső.  Próbálják  azokat  fenntartani,  de  most  az  a
legfontosabb, hogy Tapolca közepét, a turisztikai nevezetességeiket erősítsék. Látható volt, hogy
kialakult az Avalon Park, rossz volt hozzá az út, amely mégiscsak megépült vállalkozói segítséggel.
Fontosabb,  hogy  ezeken  a  fő  csapásirányokon  haladjanak  és  a  sokakat  érintő  problémákkal
kapcsolatosan a lakosság türelmét kéri. 

Eperjesi Erika: A 2016. év költségvetéséből fontosnak tartja kiemelni, hogy a Településfejlesztési
Operatív Program lehetőséget ad a körzetében található történelmi Avas fejlesztésére is. Az elmúlt
évtizedekben  a  történelmi  Avas  helyzete  sajnos  egyre  kedvezőtlenebbé  vált,  mára  a  területen
Miskolc  belvárosához  méltatlan  körülmények  uralkodnak.  Az  egykor  népszerű  és  hangulatos
társasági  életnek  helyt  adó  pincesorok  néptelenek,  az  ingatlanok  állapota  leromlott.  Ezért  a
városvezetés  eltökélt  abban,  hogy  társadalmi  és  gazdálkodó  szervezetekkel  együttműködve,
önkormányzati forrásokat is bevonva, visszaállítsa a városrész régi állapotát és hangulatát. Örömére
szolgál, hogy a költségvetésben kiemelt helyen szerepel a történelmi Avas rehabilitációja, turisztikai
vonzerejének  visszaállítása,  valamint  a  csapadékvíz  elvezetésének  megoldása.  Mindezek  nem
csupán esztétikai kérdések. A statisztikai adatok szerint 2014 novemberétől tovább nőtt a turisztikai
célból Miskolcra érkezők száma. Amennyiben fenntartható turizmus megteremtését akarják elérni,
akkor szükséges a történelmi Avas fejlesztése. A több turista több vendéglátóhelyet keres fel, így a
vállalkozók bevétele is növekszik. Ebből következik, hogy a város adóbevétele is felfelé ível. A
fejlesztéseknek  köszönhetően  még  több  borpince  nyílhat  meg,  melyeket  meg  lehet  tölteni
gasztronómiai  és  kulturális  rendezvényekkel  is.  Ezt  a  célt  nem érhetik  el  rövid  távon,  de  első
lépésként szükséges, hogy a legfontosabb fejlesztési elemeket tartalmazza az idei költségvetés.

- Az ülést Dr. Kiss János alpolgármester vezeti -

Gazdusné  Pankucsi  Katalin:  Már  korábban  is  említésre  került,  hogy  az  önkormányzat
bevételeihez a központi költségvetés továbbra is jelentős mértékben biztosít különböző támogatási
formában forrásokat. Az állam azokat az önkormányzatokat támogatja, amelyek képesek önerőből
gazdálkodni. Miskolc mára bebizonyította, hogy képes erre. A cél, hogy a fejlesztéseket önerőből
lehessen finanszírozni.  A Modern Városok Program keretében támogatja a Kormány a Tapolcai
Strandfürdő II. ütemét, a Diósgyőri Vár további bővítését, egy új ipari park kialakítását. A 2016. évi
költségvetésben  kiemelkedő  jelentőséggel  bírnak  a  2016-tól  induló  Európai  Uniós  és  hazai
forrásokkal, illetve kormányzati támogatásokkal megvalósuló fejlesztések. Ennek köszönhető, hogy
a  következő  években  választókörzetében  egy  általános  iskolai  energetikai  felújítása  fog
megtörténni, jelen ismeretei szerint tervezés alatt van a Komlóstető és Tapolca közötti kerékpárút,
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valamint egy nagy forgalmú út kap új burkolatot. Külön örül annak, hogy a költségvetésben több
utcában is lehetőség lesz járdák felújítására. 

- Az ülést Dr. Kriza Ákos polgármester vezeti -

- A FIDESZ-KDNP frakció kivonul az ülésteremből -

Jakab  Péter:  Kivonultak  a  képviselőtársai,  köszöni,  hogy  megkapta  a  szót.  Soós  Attila  se
leskelődjön a bejáratnál.

Dr. Kriza Ákos polgármester:   Reméli, hogy az nem Képviselő úr  hozzászólásának a témája,
hogy ki hol tartózkodik.

Jakab Péter:  A hozzászólás része,  ne reménykedjen.  Igaz,  hogy a FIDESZ Frakció Miskolcon
tartotta  ülését,  szerdán  Kósa  Lajos  tartott  egy sajtótájékoztatót,  amely  során  azt  mondta,  hogy
Miskolc  egy  sikeres  város.  Csütörtökön  délben  Orbán  Viktor  is  tartott  egy  sajtótájékoztatót,
amelyen ő is ugyanazt mondta. A kettő között a közlekedési dolgozók fordultak a nyilvánossághoz
és  jelentették  be,  hogy  sztrájkolni  fognak  az  elmaradt  béremelés  miatt.  Azt  gondolja,  hogy  a
fideszes sikerpropaganda és a miskolci valóság ilyen mértékben van távol egymástól és ez jellemzi
a  költségvetést  is.  Minden évben az  asztalra  kerül  az  egyensúlyi  költségvetés,  amely szerintük
rendkívül stabil  és hibátlan, majd az év közben totálisan felborul,  év végén pedig több milliárd
forintos  hiánnyal  zár.  Minden  éven  elmondják,  hogy  milyen  fontos  a  munkahelyteremtés,  a
közbiztonság megerősítése,  aztán év  közben nem történik  semmi érdemleges.  Elmondják,  hogy
fontos a helyi vállalkozások megerősítése, aztán a helyi beruházásokon mégsem miskolci cégeket
látnak. Most elmondták, hogy nem vesznek fel hitelt. Véleménye szerint majd a Holding fogja azt
felvenni. A munkahelyteremtés vonatkozásában leszögezik, hogy mennyire fontos az, hogy lesz egy
ezer hektáros ipari park Miskolcon. Ez igaz, azonban van már egy száz hektáros Déli Ipari Park,
amely a Takatát leszámítva nem túl zsúfolt. Attól tart, hogy most lesz egy ezer hektáros üres ipari
parkjuk. Azt látja,  hogy Miskolc ma nagyjából  úgy néz ki,  mint egy tágas autó,  amelynek van
karosszériája, azonban hiányzik belőle a motor. Ez az autó nem halad, egy helyben áll, ahogyan
Miskolc is. Ahhoz, hogy lendületbe jöjjön, az kell, hogy a leendő ipari parkot olyan vállalkozások
töltsék meg, amelyek nem szalagmunkát hoznak éhbérért,  mint a Bosch, vagy a Takata,  hanem
minőségi munkahelyeket és fizetést. Ha ez nem történik meg, akkor leírhatják a költségvetésben azt,
hogy mennyire fontos, hogy jó szakemberek legyenek Miskolcon, nem lesz az a szakember és már
most sincs, aki 80-100 ezer forintért ebben a városban fog maradni. Béremelésre van szükség. A
mostani és az elmúlt hat év költségvetéseinek legnagyobb hiányossága az, hogy nem foglalkozik a
fizetésemelés  kérdésével  és  azzal,  hogy  az  emberek  meg  tudnak-e  élni  a  közmunka,  vagy  a
szalagmunka jövedelméből. A tapasztalat azt mutatja, hogy ez kevés az embereknek. Nem is várnak
többet  attól  az  önkormányzattól,  amely  maga  sem  hajlandó  arra,  hogy  megadja  a  Holding
dolgozóknak  a  2015.  évre  megígért  3  ezer  forintos  béremelését.  Tavaly azt  mondta  a  Holding
vezetése, hogy a gazdaság problémákkal küszködik. Ezután eltelt néhány hét és hatalmas fordulatok
következhettek be Miskolc gazdasági életében, mert Soós Attila azt nyilatkozta januárban, hogy
szárnyal a város gazdasága. Ha ez valóban így van, akkor nem érti, hogy miért nem biztosít forrást a
költségvetés arra, hogy kifizessék például a közlekedési dolgozok 2015-re megígért béremelését.
Kérdése Polgármester úr felé, hogy csak akkor szárnyal a gazdaság, ha a Holding vezérigazgató
asszonyának  kell  a  havi  1  milliós  fizetését  megtoldani  éves  szinten  több,  mint  1  millió  forint
lakhatási  hozzájárulással,  de  ha  az  egyszerű  dolgozóról  van  szó,  akkor  gazdasági  problémák
vannak. További kérdése, hogy Miskolcon két költségvetés van-e, egy a felső vezetésre, egy pedig
az átlag miskolciakra vonatkoztatva. 
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Megköszöni  Képviselő  úr  hozzászólását.  Megkéri  a  FIDESZ-
KDNP  Frakciót,  hogy  fáradjanak  vissza  a  terembe.  Tájékoztatásul  elmondja  számukra,  hogy
Képviselő  úr  tulajdonképpen  a  miskolci  költségvetés  hitelességét  vonta  kétségbe.  Azt  próbálta
párhuzamba állítani,  hogy miközben vannak fizetések és támogatások, aközben a város nem ad
semmiféle béremelést a Holding dolgozóinak. Nagyon jól tudják, hogy a Holding dolgozóinak a
80%-a elfogadta a béremelést és a béren kívüli juttatásokat. Azt is tudják, hogy az országban a
miskolci  közlekedési  dolgozók  kaptak  az  elmúlt  években  a  legmagasabb  százalékban  fizetést.
Képviselő úr számára elmondja,  hogy nem 3 ezer forintról van szó,  hanem 8-10 ezer forintról,
amelyet meg is kaptak és már alá is írták a busz- illetve villamosvezetők a munkaszerződésüket. Az
a kétheti  jutalom,  amelyet  a  tavalyi  év folyamán kaptak,  nem 3%-ot  jelentett,  hanem 3,8%-ot,
illetve a felajánlott idei egy havi jutalom nem 3%-ot jelent, hanem 8,3%-ot. Világosan látszik, hogy
a közlekedési dolgozók a kedves szocialista barátaiknak a felhergelése miatt akarnak sztrájkolni. A
Jobbikosok  is  próbálkoztak,  csak  őket  kiküldték  onnan,  mert  az  a  diverziós  háttér,  ami  a
szocialistáknak van, nekik még nincs meg. Az illegalitásban edződött szocialista barátaik cukkolják
a  dolgozókat.  Idő  kell,  hogy  azt  a  tapasztalatot  megéljék,  mint  amellyel  Tompa  vagy  Simon
képviselő úr rendelkezik, még nincs megfelelő iskola, amelyet ki tudnának járni ahhoz, hogy olyan
mély gyakorlattal és tapasztalattal mint ők, tudják véghez vinni, amit akarnak.

Badány Lajos:  Az előző évek gyakorlatához képest  újszerű változás,  hogy a költségvetés nem
számol  hitelfelvétellel,  a  felhalmozási  egyenleg  hiányát  a  működési  célú  bevételekből  tervezi
finanszírozni. Ezzel egy stabil gazdálkodás esetén önmagában egyet is értene, de óvva int mindenkit
a túlzott optimizmustól, és itt akár a Miskolc Holding gazdasági eredményeit is tekinthetnék, bár a
2015. évi adatokat még nem ismerik, de az előző évek tendenciája alapján nem kizárt a Holding
konszolidációjának  szükségessége  sem.  Felhalmozási  oldalon  továbbra  is  igen  szerény a  forrás
összege,  a  fejlesztésekre  szinte  kizárólag  az  államháztartáson  belülről  jövő  támogatásokból
költhetünk,  gyakorlatilag  az  uniós  források  tartják  életben  a  beruházásokat.  Erre  a  sorra  a
költségvetés  főösszegéhez  képest  viszonylag  magas  összeg  került  betervezésre,  a  szöveges
indokolásban  többnyire  általános  megfogalmazások  vannak,  a  konkrét  megvalósításról  nem
szereznek tudomást. Példaként említi 3 km útszakasz aszfaltozását, amelynek kapcsán nem szerepel
az az információ, hogy ez hol történik majd meg. A feladatok körülírását is homályosnak látja,
amelyet majd valószínűleg utólag konkretizálnak, megtöltve azt műszaki tartalommal, véleménye
szerint ez szabad kezet ad a döntéshozóknak. A pályázati források súlypontjait is célszerű lenne
újragondolni, jó lenne, ha a városlakók már olyan színvonalon élnének, hogy a pályázati forrásokat
többnyire turisztikai attrakciók fejlesztésére kellene fordítani, de sajnos nem ez a helyzet. Az átlag
polgár számára a közüzemi számlák kifizetése jelenti a legnagyobb problémát. Köztudott, hogy a
távhőszolgáltatás  vezetékrendszere  elavult,  a  hőveszteség  óriási  és  ezt  elsősorban a  fogyasztók
fizetik meg.  A rendszer  felújítása nem tűrhet halasztást,  a  látvány,  illetve presztízs  beruházások
helyett a lakosság megélhetési költségeit csökkentő fejlesztéseknek kellene megadni az elsőbbséget.
Természetesen egy ilyen fejlesztés a Hőszolgáltató Kft. gazdálkodási eredményeit is hosszú távon,
ugrásszerűen javítaná. A TOP keretében a geotermikus energia felhasználása kapcsán, a megújuló
energiaforrások  kiaknázására  irányuló  energiaellátásra  pályázhatnának.  Mivel  felszólalási  ideje
lejárt, innen folytatni kívánja majd. 

Glatz Katalin: Számára a Soós Attila képviselőtársa által említett nagy volumenű fejlesztéseken
túl,  a  legnagyobb  öröm az,  hogy 2016-2020.  közötti  időszakban  Miskolcon  szinte  valamennyi
oktatási-nevelési intézmény megújulhat. Ilyen jellegű óvoda-, iskolafelújítási programra az elmúlt
évtizedekben nem volt  példa,  és  ennek valamennyi  miskolci  gyermek érdekében örülhetünk.  A
körzetében  ez  két  intézményt  érint,  a  Kazinczy  Iskolát,  és  a  Napraforgó  Óvodát,  melyek  a
Településfejlesztési  Operatív  Programban  szerepelnek.  Saját  önkormányzati  forrásból
megvalósulhat a Nyíri Dániel és a Szent György utcák találkozásánál egy autóparkoló kialakítása,
amely jelentősen enyhítheti az itt élők parkolási gondjait, ezt ezúton is köszönik szépen. 
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Dr.  Simon Gábor:  Először  is  jól  estek neki  Polgármester  úr  kísérő  szavai,  mikor  név  szerint
kiemelte és bejelentette Miskolc város közvéleményének, hogy különböző cégeknél szervesen be
vannak épülve és rengeteg támogatójuk van. Visszakapcsolna ebből a költségvetéshez, bár a két
téma  szerinte  szorosan  összefügg.  A  költségvetés  egy  folyamat,  aki  rutinos  az  tudja,  hogy
negyedévente,  és  év  közben  többször  is  módosul,  ezért  ezt  a  folyamatot  érdemes  megnézni.
Elsőként azt állapítja meg a számokat nézve, hogy folytatódik Miskolc leépülése. Amit elkezdtek és
az a felfogás, amit a városvezetés az önkormányzatiságról gondol, szöges ellentétben áll az ellenzék
felfogásával, ami arról szólna, hogy az önkormányzati jogokat biztosítani kell. 2010. évhez képest
az önkormányzat fele annyi pénzből működik, ezt úgy értelmezi, hogy a városvezetés a Kormány
segítségével felére zsugorította Miskolc város önkormányzatát. Ha ez a folyamat folytatódik, akkor
néhány év múlva nem lesz városi önkormányzat, ahogy már megyei önkormányzat sincs. Számos
súlyos probléma van, melyet a MIKOM segítségével szeretnének elfedni, amely soha nem látott
nagyságú összeget kap majd az évben, szerinte azért,  hogy a miskolciak agyát valótlan hírekkel
átmossák. Véleménye szerint ez a központosítási elgondolás nem működik, ahogy az a KLIK-nél is
kiderült. Az oktatási intézményeket a város jól működtette, de ugyanez a helyzet a szociális, illetve
hatósági területeken, Miskolc város ezeket jól el tudta látni. A problémákat nem lehet elfedni, mint
ahogy az az MVK dolgozók béremelése kapcsán is kiderült, őket nem az ellenzék hergelte fel, az
ellenzék pusztán  csak  egyetért  a  követeléseikkel.  A Miskolc  Holding  igazgatósága  döntött  egy
három százalékos béremelésről, amelyet utána nem adtak meg a dolgozóknak. Ha minden olyan jól
működik ahogy Soós képviselő úr elmondta, miért nem lehetett ezt a minimális mértékű béremelést
megadni. Mindenki tudja, hogy béremelésre szükség van, az önkormányzatnak pedig elsősorban a
közszférában és az önkormányzati cégeknél van lehetősége erre. Miskolc lakosságszáma csökkent
és történelmi mélypontra került az elmúlt években a KSH adatai alapján. Mivel felszólalási ideje
lejárt, innen szeretné majd folytatni gondolatmenetét. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselő úrnak jelzi, hogy a mostani vezetés mélyponton vette át
a  várost.  Amikor  45  milliárd  forint  volt  a  város  költségvetése,  akkor  36  milliárd  forintnyi
hitelállomány terhelte a költségvetést, plusz 13 milliárd összegű kötelezettségvállalás, ami együtt
jóval meghaladta a város teljes költségvetését. A város olyan adósságcsapdába került, hogy ha a
Kormány nem segít, akkor már régen csődbe jutott volna a város. Nem csak béremelés, de MVK
sem lenne már. A város gazdasági kérdéseire rátérve megkérdezi képviselő urat, hogy ha annyira
nem szolgálja  a  város  érdekeit  az az önkormányzatiság amelyet  a  városvezetés képvisel,  akkor
hogyan emelkedett 42%-kal az iparűzési adóbevétel. 5000 munkahellyel több van ma Miskolcon,
ami  szintén  nem  a  gazdaság  hanyatlását  mutatja.  Jelentősen  nőttek  a  város  bevételei,  nőtt  a
foglalkoztatottak száma. Ezek a számadatok tények. 

Dr. Tompa Sándor:  A költségvetés kapcsán szeretne három dolgot felvetni. Szeretné megtudni,
hogy a  Science Múzeumban Polgármester  úr  által  említett  nyomozás  mennyi  ideig zajlik  még.
Annak idején a Közgyűlés arról is döntést hozott, hogy az arra felvett uniós támogatást visszafizeti
a város. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Megkéri  Képviselő  urat,  hogy  a  mai  ülés  napirendjéhez
kapcsolódóan tegye megy felszólalását. Tájékoztatja, hogy a nyomozás állásáról felvilágosítást a
rendőrség tud adni. 

Dr. Tompa Sándor: A költségvetés-tervezet kiküldött  változatával kapcsolatosan nehezményezi,
hogy nem lehet az anyagban keresni. Nem találja azt a rovatot, ahol a visszafizetni szánt összeg
szerepel. Reméli, hogy a nyomozás hamarosan lezárul. Kíváncsian várja, hogy mit állapít meg majd
a  nyomozás.  Az MVK dolgozók ügyével  kapcsolatosan  megjegyzi  Polgármester  úrnak,  hogy a
jutalom és a béremelés nem ugyanaz. Úgy gondolja, hogy a dolgozók követelései jogosak, ezért
támogatják  őket.  Nem  érti,  hogy  ez  a  néhány  millió  forint  miért  nem  kerülhet  be  a  város
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költségvetésébe. Állampolgári kezdeményezésre benyújtott egy módosító indítványt. Az úriember
egy lakótelepen lévő elhagyott terület hasznosítására tett javaslatot. Korábban Polgármester úr azt
válaszolta neki, hogy megvizsgálják a kérdést. Mivel a költségvetésben ezt nem találta, javasolta a
terület rekultivációját. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megjegyzi, hogy ha részletesen végig olvasta volna a költségvetés
tervezetét, biztosan megtalálta volna a keresett részt. Mivel úgy tudja, hogy Képviselő úr elég sokat
jár az MVK környékén, javasolja, hogy kérdezze meg az ott dolgozókat, hogy a jutalom mellett
kaptak-e béremelést. Kaptak béremelést. 

Pakusza Zoltán: Más szemszögből szeretné a költségvetéssel kapcsolatos kérdéseket megvilágítani
a  saját  körzete  szempontjából.  A lakosság  úgy  gondolja,  hogy  a  költségvetés  tervezésében  a
képviselőjük által valamilyen szinten részt tudnak venni. Az utóbbi két évben elküldte a területre
vonatkozó fejlesztési terveiket. Úgy gondolta, hogy ha ezeket a terveket elküldi, akkor legalább egy
egyeztetés lezajlik majd arról, hogy a javaslatokból mi az ami megvalósítható, mi az ami nem.
Nyilván nem mindegyik megvalósítható, de legalább egy egyeztetés lezajlik. Sajnos ez nem történt
meg, annak ellenére, hogy többször jelezte részvételi szándékát. Kisebb fejlesztésekre gondol, mint
például játszóterek és járdák felújítása. Ezek közül párat megtalált kiemelve, de az összesen tíz a
húsz  választókerület  vonatkozásában.  Szerepel  ugyan  a  költségvetésben  járdafelújítás,  de  nem
szerepel  benne,  hogy  ez  hol  fog  megvalósulni.  Ezeket  tételesen  meg  kellene  vizsgálni,  a
képviselőkkel egyeztetni, valamint a lakosság felé ezt kommunikálni. Hat módosító indítványt adott
be saját körzetével kapcsolatosan, olyan is van köztük, amelyik plusz összeget nem vesz el, például
a Bimbó utca felújítása, amelyről többször egyeztettek Pfliegler Péter alpolgármester úrral. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: 12  millió  forint  összegű  keret  áll  rendelkezésre  minden
képviselőnek a  kisebb felújításokra.  Ez az országban a legmagasabb összeg,  sehol máshol nem
rendelkezhet  képviselő  önállóan  ilyen  összegű  kerettel.  A  nagyobb fejlesztéseket  természetesen
önkormányzati  és  uniós  forrásból  finanszírozza  a  város,  a  kisebbeket  viszont  ebből  az  emelt
összegből lehet megvalósítani. 

Dr. Kovács László:  Az egészségügyi költségvetés kapcsán szeretne megjegyzést tenni. Köztudott
az a tény, hogy a szakorvosi ellátás és a fekvőbeteg ellátás évek óta állami fenntartásban van. Ami
az  önkormányzatnál  maradt,  az  az  egészségügyi  alapellátás.  Ami  az  intézményrendszert  illeti,
emlékszik, hogy a kilencvenes évek végétől egy erősen elhasználódott háziorvosi ellátó rendszert
működtetek.  Nagyon nagy örömére szolgált  az,  mikor két komoly szakorvosi ellátási  centrumot
hoztak létre az Avason, illetve a Diósgyőri városrészben. Most a TOP pályázat keretében, illetve a
Modern  Városok  Program  keretében  első  körben  már  öt  háziorvosi  rendelő  teljes  átépítésére
kerülhet sor. A Corvin utca 2., 9. és 11 szám alatti, a Bajcsy-Zs. utcai és a Győri kapu 101. alatti
orvosi  rendelők  újulhatnak  meg.  Ezen  kívül  egy  teljesen  új  rendelő  építésére  van  remény  a
Lyukóvölgyben,  hiszen  természetesen  azokat  a  szerencsétlen  sorsú  embereket  is  szeretnék
színvonalas egészségügyi ellátásban részesíteni,  akik az élet  perifériájára kerültek. Ezen kívül a
következőkben a Bollóalja utcai, a Pázsit utcai, a Malomszög utcai, a Csehov utcai, a Budai Nagy
Antal utcai, a Miskolctapolcai utcai, a Kandó Kálmán utcai és a Koboz utcai rendelők átköltöztetése
is  szerepel  a tervek között.  El kell  mondani,  hogy a szociális  ellátásban a  kötelezően ellátandó
feladatokon túl a Salkaházi Program keretében idén is 370 millió forint kerül megszavazásra. Ez azt
jelenti, hogy azok a nyugdíjasokat, akik életük munkájával nyugdíjjogosultságot szereztek, továbbra
is támogatni kívánják. 

Szilágyi  Szabolcs: A  költségvetéshez  módosító  indítványt  nyújtott  be.  Ezzel  kapcsolatosan
elmondja, hogy 2015 szeptemberében már írt egy levelet Polgármester úrnak a Sályi utcai, illetve a
Felsőruzsin utcai beázásokkal kapcsolatosan. Októberben Jegyző úrtól kapott egy választ, melyben
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elismerik, hogy a közterület csapadékelvezetése nem megfelelő, kiépítéséhez tervezés szükséges, a
munkálat költségeit a 2016. évi költségvetés tervezésekor figyelembe fogják venni. Megdöbbenve
tapasztalta, hogy ez a feladat nem került be a költségvetésbe. Múlt héten mindkét említett eset okán
módosító indítványt nyújtott be, valamint sajtótájékoztató keretében tájékoztatta a lakosságot arról,
hogy a 380 voltos villanyszekrénynél áll a víz csapadékos időben, mindkét épület esetében ennek
okán már nem csak baleset, hanem életveszélyes is a helyzet. Úgy gondolja Polgármester úr válasza
az  lesz,  hogy  a  Választókerületi  Alapból  finanszírozza  a  helyreállítást,  ezzel  kapcsolatosan
megjegyezné,  hogy  az  elvégzett  munka  akár  a  8  millió  forintos  összeget  is  elérheti
helyreállításonként.  Úgy  gondolja,  hogy  ha  más  körzetben  megvalósítható  egy  ilyen  összegű
beruházás a költségvetés terhére, akkor talán ez más esetben is megoldható. Kéri a FIDESZ-KDNP
Frakció  tagjait,  hogy  mindkét  módosító  javaslatát  támogassák,  félretéve  a  pártpolitikát,  és  ne
fordítsanak hátat az avasi lakóknak.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Természetesen Képviselő úr saját döntése, hogy ezt a munkálatot a
képviselői alapjából finanszírozza, vagy sem. 

Deák-Bárdos  Mihály: A  területét  érintő  két  témakörben  szeretne  hozzászólni.  Az  egyik  a
Lyukóvölgyi orvosi rendelő építése, amelynek rendkívül örül, hiszen az ott élőknek is szükségük
van a megfelelő szintű orvosi ellátásra, amelyet így biztosítani tudnak. Másik pedig a Győri kapu
70-98 szám előtti rész járdarekonstrukciója, amelyhez felolvas egy lakossági levelet. Úgy gondolja,
hogy nem kétséges ezek után, hogy jó helyre került ez a fejlesztési pénz. 

Kovácsné Budai Mária:  Az előtte szóló frakciótársaihoz hasonlóan örömét szeretné kifejezni a
2016.  évi  költségvetéssel  kapcsolatosan.  Egy  pozitívumot  szeretne  kiemelni,  mely  szerinte  a
legfontosabb. Senki nem tudja az idejét,  mikor volt olyan költségvetése a városnak, amely nem
számol  hitelfelvétellel.  Ennek  ellenére  számos  beruházást  és  fejlesztést  tartalmaz.  Nagyon  sok
köszönhető  a  TOP pályázatnak,  fejlesztések  ugyanakkor  önkormányzati  forrásból  is  valósulnak
meg. Saját körzetében járdaépítés és a TOP pályázat keretében a gimnázium energetikai felújítása is
megtörténik.  Tompa  képviselő  úr  módosító  indítványával  kapcsolatosan  elmondja,  az  a  terület
melyen  szabadidő  park  létrehozására  tettek  javaslatot,  a  volt  Tüdőszűrő  állomás  helye,  amely
magánkézben van. Ettől a területtől 200 méterre van a felújított  sport  általános iskola,  melynek
felújítása  tavaly  történt  meg  500  millió  forintból.  Ehhez  egy  bárki  által  igénybe  vehető  850
négyzetméteres sportcsarnok, valamint műfüves pálya tartozik. Úgy gondolja, hogy ez a létesítmény
minden  igényt  kielégít.  Ezen  indokok  alapján  nem  fogja  Képviselő  úr  módosító  indítványát
támogatni.  Képviselő  úrnak  megjegyzi,  hogy  országgyűlési  képviselőként  kellett  volna  ilyen
aktívnak  lennie  és  Tapolcát  nem elhanyagolni.  Meg  szeretné  nyugtatni  Képviselő  urat,  hogy a
városvezetés és ezen belül is  a 13. számú választókörzet jó kezekben van. Szeretné javasolni a
költségvetés elfogadását. 

Szécsényi Marianna: A költségvetés kapcsán két tételt emel ki, amely a választókörzetét érinti. Az
idei költségvetés és a 2020-ig tartó hosszú távú program középpontjában lesznek a miskolci oktatási
és nevelési intézmények. 2016-ra új időszámítás kezdődik, hiszen minden egyes miskolci óvodát,
iskolát,  középiskolát  a  fejlesztés  valamilyen  szinten  el  fogja  érni.  Öröm  számára,  hogy  a
Területfejlesztési Operatív Program tervei között szerepel a körzetében található Martin-kertvárosi
Általános Iskola energetikai felújítása. Mindez már rendkívül időszerű volt, az ott élők, ott dolgozó
pedagógusok, ott tanuló gyerekek életében is pozitív fejlesztést eredményezhet. 
Kiemeli  továbbá,  hogy  Martin-kertvárosban  eddig  nem voltak  fedett  buszmegállók.  Az  elmúlt
évben  a  képviselői  keretéből  öt  buszmegálló  építésére  volt  lehetősége.  Örömmel  látta,  hogy a
költségvetésben további hét buszmegálló építése szerepel. Köszöni a lehetőséget a lakók nevében is.
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Hollósy András: A költségvetés vonatkozásában két dolgot emel ki, ami a választókörzetét érinti.
Egy köszönetet és egy kérést tolmácsol Polgármester úr felé. Köszönetet mond azért, mert a Karacs
Teréz Középiskolai Leánykollégium több évtizedes problémája oldódhat meg egy 73 millió forintos
beruházással.  Az elektronikai  és  elektromos  rendszer  már  nagyon elavult  volt  és  az  intézmény
vezetése nevében is köszöni a lehetőséget. Kérése az hogy a 2014- 2015. évi költségvetés fejlesztési
előirányzatában már szerepel a Gyula utca 54. szám előtti terület  csapadékvíz elvezetése, nagyon
bízik benne, hogy ez a 2016. évre is átkerül majd. Több évtizedes problémák oldódhatnak meg,
hiszen a lakók, jelenleg is csak pocsolyákon és a sáron keresztül tudnak hazajutni. Reméli, hogy ezt
ebben az évben sikerül majd megvalósítani. Ehhez kéri a Közgyűlés támogatását. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Aki részletesen  átolvasta  a  költségvetést,  az  láthatta,  hogy
áthozatalra került feladat, az idén megvalósításra kerül. 

Novák  Józsefné: A 2016.  évi  költségvetés  az  elmúlt  évek  stabil  gazdálkodását  és  folyamatos
fejlődését mutatja.  Hosszú ideje nem volt  ilyen költségvetése a városnak, amiben nem szerepel
hitelfelvétel.  Saját  körzetében több beruházás  is  megvalósul  a  TOP pályázat  keretében,  ilyen  a
Kaffka Margit Iskola energetikai fejújítása. A 21. Általános Iskola szintén energetikai felújításra
kerül majd, illetve a Lorántffy utcai Szinva híd a Modern Város Program keretén megújul. Nagyon
örülnek a lakók, hogy ez ilyen gyorsan megvalósulhat. A Kondor Béla 2-4-6. gépkocsi parkolójának
kialakítása az ott élők nagyon nagy örömére szolgál. Külön köszöni a városvezetésnek, hogy ilyen
mértékben figyelembe veszik a lakók érdekeit. Különösen fontosnak tartja az orvosi rendelők ügyét,
ahogyan azt Kovács képviselő úr elmondta. A Kandó Kálmán utca 1–3. szám alatti orvosi rendelőt
egy egészségház funkcióval ellátott új intézménnyel tudnak majd kiváltani. Aki ismeri a környéket,
az  tudja,  hogy  mekkora  gondot  okozott  a  lakóknak  a  lépcsőn  való  feljutás.  Köszöni  a
városvezetésnek. 

Dr. Tompa Sándor: Az MVK-val kapcsolatosan elmondja, hogy az újság és a tévé szerint kapnak
fizetésemelést a dolgozók. 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Megkéri Képviselő urat,  hogy a mai  napirenddel kapcsolatosan
szólaljon fel. 

Dr. Tompa Sándor: Ez az előterjesztéshez tartozik, bár keresővel nem lehet benne megtalálni. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Továbbra  is  azt  javasolja  Képviselő  úrnak,  hogy  ne  keresőt
használjon, hanem olvassa végig az előterjesztést. 

Dr. Tompa Sándor:  Az ellenzék információi szerint nem kaptak béremelést, azért kénytelenek a
legkeményebb eszközökhöz folyamodni, tehát sztrájkolni. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megkéri Képviselő urat, hogy valótlanságot ne állítson.

Dr. Tompa Sándor:  A benyújtott  módosító  indítvánnyal  kapcsolatosan elmondja,  bár képviselő
asszony  szerint  a  terület  magántulajdonban  van,  úgy  gondolja,  hogy  nem  okoz  gondot  az
önkormányzatnak a kisajátítás. Ha ennyire jól teljesít Miskolc, akkor ezt a problémát is meg lehetne
oldani. A javaslatot felvető állampolgár egyébként pozitív választ kapott, Polgármester úr arra kérte,
hogy  várja  meg  a  2016.  évi  költségvetés-tervezetét,  vagy  a  TOP pályázat  forráslehetőségeit.
Feltételezi,  hogy talán  már akkor  is  tisztában voltak  vele,  hogy ez egy magántulajdonban lévő
terület. 
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Dr. Kriza Ákos polgármester:  Képviselő úrnak válaszként  elmondja,  hogy Miskolc városának
azért stabilizálódott a költségvetése, mert megfelelően értékelte és megfelelő sorrendbe helyezte
beruházásait.  Aki  ismeri  ezt  a  területet  tudja,  hogy  viszonylag  közel  vannak  hozzá  azok  az
ingatlanok,  ahol  kiváló  sportolási  lehetőségek  vannak,  például  közel  van  a  játszótér  a
kisgyermekesek  számára.  Úgy  gondolja,  hogy  a  városnak  ezen  a  részén  újabb  sport  jellegű
fejlesztésekre nincs szüksége.  Ebben a konkrét esetben sem kisajátítani nem fognak, sem újabb
játszóteret építeni. 

Katona Ferenc: A költségvetés  kapcsán elmondja,  hogy ha  nagyon le  akarná  egyszerűsíteni  a
Kabinetvezető úr részletes bevezetőjét, akkor azt mondaná, hogy nagyobbat akarunk, de mégis csak
addig nyújtózkodnak ameddig a takaró ér. Kötelező feladataikat ellátják, jut még az önként vállalt
feladatokra. is. A körzetét illetően örömére szolgál az a lehetőség, amit már Kovács képviselő úr is
említett  a  Bajcsy-Zs.  utcai  orvosi  rendelő felújítása  tekintetében.  Ezen túl  pályázati  forrásból  a
Katalin utcától a Boschig kerékpárút építésére kerül sor. Tavalyi évben is azon fáradozott, hogy a
város kelet-nyugati tengelyét képező méltatlan állapotát mérsékeljék. Kezdeményezte a zöld sáv
felújítását. Most lehetőség nyílik az elöregedett fák kivágására és a zöldterület rekonstrukciójára. A
Selyemréten lévő legforgalmasabb utcában lévő járdák felújítása is  megvalósulhat.  Ezek csak a
kisebb beruházások, a lakosság részére azonban ezek a legfontosabbak. 

Dr.  Nánási-Kocsis  Norbert: Miskolc  városa jelenlegi  vezetésének  mindig  remek,  szakmailag
átgondolt költségvetés tervezete van. Elhozta az ÁSZ jelentését, mely a szocialista időszakról szól,
ezt  következő  felszólalásában  fogja  részletezni.  A Jobbik  gazdálkodásával  kapcsolatosan  helyi
tapasztalat ugyan nincs, de Ózd város 2015. és 2016. évi költségvetését áttekintve elmondja, az
nagyon szép eredményeket mutat, például a kiadási oldal összege magasabb mint a bevételi oldalé,
és  jelentős  hiányt  állapít  meg.  Működési  és  felhalmozási  hiányösszege  is  jelentős.  2016.  évi
költségvetése kicsit szebb, de ugyanúgy működési és felhalmozási hiányt mutat. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Arra  kéri  Képviselő  urat,  Miskolc  vonatkozásában  tegye  meg
felszólalását. 

Dr.  Nánási-Kocsis  Norbert:  Ezzel  csak  alátámasztani  szerette  volna  mondanivalóját,  azzal
kapcsolatosan  milyen  példát  mutat  a  Jobbik.  Csak  üres  politikai  támadásaik  vannak,  szakmai
kérdésekben nem igazán tudnak hozzászólni. 

Badány Lajos: A TOP pályázatai között szerepel a Déli Ipari Park infrastrukturális fejlesztése is. A
téma kapcsán felhívja  a  városvezetés  figyelmét  az  északkeleti  ipari  terület  helyzetére,  amely a
Besenyői és Zsigmondi út mentén helyezkedik el. Ez már kiépített infrastruktúrával rendelkezik,
ahova külön önkormányzati beruházás nélkül is lehetne telepíteni befektetőket. Nem az ipari zóna
kiterjedésével van a probléma, hanem a betelepülni kívánó cégek felkutatásával. Figyelmet kellene
fordítani a zöld mezős fejlesztéseken túl az úgynevezett barna mezős beruházásokra is, erre is van
pályázati  sor.  Meg kellene keresni  azokat  az ipartelepeket,  amelyek már üzemen kívül  vannak,
egyeztetni  a  tulajdonosokkal  és  kiközvetíteni  a  potenciális  befektetők  részére.  A  Vasgyár
rekultivációjára, vagy egyéb módon történő hasznosítására is forrást kellene biztosítani. Nem látja a
városvezetés  igyekezetét  arra  vonatkozóan,  hogy  a  városba  befektetőket  hozzanak.  Szerepel  a
költségvetésben inkubátorház és több más gazdaságfejlesztés szempontjából nehezen megítélhető
beruházás,  de  nem azt  kellene  megvárni,  hogy a  kormányzat  ide  irányít  egy újabb  Takatát.  A
városvezetés  feladata  lenne,  hogy  gazdasági  szakembereiből  összeállítson  egy  megfelelő
szakértelemmel,  nyelvtudással  és  tárgyalási  készséggel  rendelkező  csapatot,  aki  felkutatja  a
potenciális befektetőket és tárgyal velük. 
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Hubay György: Az ellenzék képviselői, illetve az ellenzéki városvezetés tetemes adósságállományt
hagyott hátra, amit rendbe kellett hozni, s az államnak át kellett vállalni. A jobbikos képviselők
kritizálnak ugyan, de javaslatuk nincs. Ez a városvezetés az, amely igen komoly eredményeket ért
el mind gazdasági vonalon, mind egyéb vonatkozásban. Szó volt korábban az MVK helyzetéről.
Ezzel kapcsolatosan Jakab képviselő úrnak felidézi saját apja egyik kedvelt mondását „ha csöndben
maradtál volna, bölcsebb maradtál volna”. Érdemes lenne ezt megszívlelnie Képviselő úrnak. Mint
ahogyan  hallotta  és  tudja  az  MVK helyzetét  a  városvezetés,  illetve  Polgármester  úr  igyekszik
javítani,  ugyanígy a  Holding vezetése is,  a  tárgyalásokat  lefolytatták,  a  béremelés és a jutalom
osztás megtörtént, és felhívja a figyelmet arra, hogy az országos átlagot figyelembe véve Miskolc
nem is áll olyan rossz helyen bérezés tekintetében. A szakszervezetekkel kapcsolatosan megjegyzi,
hogy a munkavállalók több mint 90%-a aláírta már a szerződést. Akik elégedetlenkednek, azok csak
feszültséget szeretnének. 

Dr. Nánási-Kocsis Norbert: Az SZMSZ 30. § 14. pontja alapján javasolja a vita lezárását. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak Nánási-Kocsis Norbert képviselő ügyrendi
javaslatáról, ami a vita lezárására vonatkozik.

A Közgyűlés  18 igen,  9  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett fogadta el az ügyrendi javaslatot a vita lezárására
vonatkozóan.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az elfogadott ügyrendi javaslatra tekintettel a napirendek feletti
vitát lezárja. 
Bejelenti,  hogy munkájukat  az  Önkormányzat  ingatlan-  és  vagyongazdálkodásához  kapcsolódó
napirendek  tárgyalásával folytatják,  ezek  a  meghívó  szerinti  10.  napirend,  a  sürgősségi  1.,
sürgősségi 2. és sürgősségi 5. napirendek. 

10. napirend: Javaslat  a  Közgyűlés  utólagos  tájékoztatására  és  a  halaszthatatlan
önkormányzati  ügyekben  meghozott  polgármesteri  döntés  utólagos
jóváhagyására

1 .sürgősségi napirend: Javaslat az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról
szóló 40/2012. (XII.15.) önkormányzati rendelet módosítására

2. sürgősségi napirend: Javaslat  a  KISOSZ-szal  kötendő  adásvételi  és  elszámolási
megállapodás jóváhagyására

5. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Kárpát-medence  népviseletei  című  gyűjteményre
vonatkozó szerződésekkel kapcsolatos döntések meghozatalára

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Felkéri  Kiss  Gábor  alpolgármester  urat,  tegye  meg  szóbeli
kiegészítését. 

Kiss  Gábor  alpolgármester:  Egy  témában  szeretne  kiegészítést  tenni,  ez  pedig  a  népviseleti
gyűjtemény ügye. 2013-ban született egy felajánlás Barna György úr részéről, aki azóta sajnálatos
körülmények között elhunyt. Hosszú évek alatt gyűjtötte össze azt az európai színvonalú kiállítási
anyagot,  amelyet  felajánlott  a  városnak. Ehhez kapcsolódóan a kiállítási  eszközöket  a városnak
természetesen biztosítani kell, erről egy szerződés is létrejött. A Közgyűlésnek döntést kell hozni
azért, mert határidőt vállaltak a kiállítás feltételeinek biztosítására. Az uniós források most nyílnak
meg,  mint  az  a  korábbi  napirendek kapcsán elhangzott.  A városnak természetesen  az  lenne  az
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érdeke, hogy egy komplex múzeumi fejlesztés ne saját forrásból, a költségvetést terhelve valósuljon
meg,  hanem olyan  keretek  között,  amelyet  az  Unió  kifejezetten  támogat.  Most  van  lehetőség
pályázatot benyújtani. A város a terveket előkészítette, a koncepció megvan, a jelenleg érvényes
konstrukciót  azonban  technikailag  úgy  kell  módosítani,  hogy  a  kiállítás  mostani  helyén
maradhasson addig, amíg a megfelelő hely kialakítása megvalósul a Herman Ottó Múzeum Görgey
utcai épületének fejlesztésével. Kéri a Közgyűlés támogatását. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Köszöni  a  kiegészítést.  Kéri  az  előterjesztéseket  véleményező
bizottságok álláspontjainak ismertetését.

Bizottsági vélemények:
• Jogi,  Ügyrendi és Közbiztonsági  Bizottság:  a sürgősségi 1.  napirendet  tárgyalta  és azt

többségében támogatta.
• Városgazdálkodási  és  -üzemeltetési  Bizottság: a  10.  napirendet  tárgyalta  és  azt

többségében támogatta.
• Pénzügyi Bizottság: a 10. napirendet tárgyalta és azt egyhangúlag támogatta.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  A napirend  feletti  vitát  megnyitja.  Hozzászólásra  jelentkező
képviselőknek adja meg a szót.

A vitában hozzászólók:

– A FIDESZ-KDNP Frakció kivonul az ülésteremből -

Jakab Péter: 2016. január 1. napjával a KISOSZ-tól a város vette át a Vasgyári Piac üzemeltetését,
hogy  az  hatékonyabban,  jobban,  biztonságosabban  működjön.  Az  elmúlt  időszakban  nem  egy
esetben keresték meg az árusok panaszaikkal,  mert  úgy érzik,  hogy a város  leépíti  a  piacot.  A
Negyedik utcában lebontottak egy ingatlant, ebből sokan arra következtetnek, hogy a területet a
későbbiekben  értékesíteni  kívánják.  Szeretné,  ha  Polgármester  úr  állást  foglalna  azzal
kapcsolatosan,  hogy mik a  tervek a  Vasgyári  Piaccal,  valósak-e azok a félelmek,  amelyeket  az
árusok megfogalmaztak. 

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe -

Dr. Kriza Ákos polgármester: Képviselő úrnak válaszként elmondja, nem tudja kitől erednek vagy
terjednek ezek a hírek. Az hogy egy ingatlan le van bontva, nem jelenti azt, hogy rögtön értékesíteni
is fogják. A piaccal kapcsolatosan a tájékoztatás megtörtént, amíg nem mondanak mást, addig nem
akarnak sem felszámolni, sem értékesíteni, hanem kifejezetten fejleszteni, ahogyan az elhangzott.
Tájékoztatja az ülésterembe visszatért frakciótársait, Jakab Péter képviselő úr arról beszélt, hogy a
Vasgyári  piacot,  az  ingatlant,  illetve  a  számozott  utcában  lebontott  ház  helyét  befektetőknek
próbálja átjátszani a város.

Gazdusné Pankucsi Katalin: Sajnálja, hogy ide is eljutott ez a rémhír, amely valóban terjed a
környéken. Megkérdezték tőle is, hogy a városnak a piac eladása tényleg szándékában áll-e. Úgy
gondolja,  hogy azoknak, akik szeretik a zűrzavart,  nem tetszik,  hogy a Városgazda jelen van a
környéken, megszűnt az illegális cigaretta árusítás, folyamatosak az ellenőrzések és a piacon rend
van.  Nap mint  nap  megnézi,  és  azt  tapasztalja,  hogy valóban  rend  és  tisztaság  van,  a  piac  és
környéke nem szemetes. Valóban kevesebb a kereskedő, de télen ugyanez tapasztalható bármely
piacon. Mindig arra biztatja a Búza téri piacon lévőket is, hogy menjenek a Vasgyári Piacra. Azon
vannak, hogy az visszanyerje régi fényét, hiszen korábban több tízezer ember járt oda vásárolni.
Sokan  keresték  meg  azzal,  hogy  tegyen  valamit  a  piac  rendezése  érdekében  azért,  hogy  újra
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zöldséges piacként funkcionáljon. A városvezetés, illetve a Városgazda munkatársai nagyon sokat
tesznek ott azért, hogy rend legyen, senkinek nem kell attól félni, hogy a város eladja a piacot.
Tavasszal úgy gondolja,  hogy mint korábbiakban is,  a  kiskertekben termett  fölösleget  el  fogják
vinni a Vasgyári Piacra a környéken lakók. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a hozzászólásokat, a napirend feletti vitát lezárja. Ha
Képviselő úr azokat szeretné védeni, akik cigarettát árulnak tegye, de véleménye szerint nekik nincs
helyük a zöldségpiacon. Bejelenti, hogy az önkormányzat és szerveinek működésével kapcsolatos
napirendek tárgyalásával folytatják munkájukat, ezek a meghívó szerinti 3., 4.,  8. és 9., valamint a
sürgősségi 4., és sürgősségi 6. napirendek. 

3. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  elismeréseinek  alapításáról  és  adományozásuk
szabályairól  szóló  38/2004.  (XI.  10.)  önkormányzati  rendelet  módosítására
kapcsolódó döntés meghozatalára

4. napirend: Javaslat  kormányzati  funkció  kódok  változása  miatt  szükséges  döntések
meghozatalára

8. napirend: Javaslat a 2024. évi XXXIII. Olimpiai Játékok, valamint a XVII. Paralimpiai
Játékok  Budapesten  történő  megrendezése  érdekében  benyújtandó
pályázattal összefüggő garancialevél elfogadására

9. napirend: Javaslat  a  Miskolci  Csodamalom  Bábszínház  Nonprofit  Kft.  vezetői
(ügyvezetői) munkakör ellátására történő pályázat kiírására

4 .sürgősségi napirend: Javaslat a Miskolci Operafesztivál Nonprofit Kft.-t érintő döntések
meghozatalára 

6. sürgősségi napirend: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  polgármestere  2016.  évi
szabadsága ütemezésének jóváhagyására

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Megkéri  Kiss  Gábor  alpolgármester  urat,  tegye  meg  szóbeli
kiegészítését. 

Kiss  Gábor  alpolgármester:  Az  érintett  témák  közül  kiemelten  fontosnak  tartja  a  2024.  évi
Olimpiai  Játékokkal  kapcsolatos  nyilatkozattétel  tárgyalását.  Azt  gondolja,  hogy a  város  jövője
szempontjából  hihetetlenül  fontos  esemény  lehet,  ha  ezt  a  folyamatot  sikerül  végig  vinnie
Magyarország  sportdiplomáciájának  és  2024-ben  Budapest  rendezheti  meg  a  Nyári  Olimpiai
Játékokat. A városnak is elképesztő lehetőséget jelent, hogy az Agenda Program logikája szerint
nem egy giga beruházás jön létre, hanem az ország több pontján történnek fejlesztések, és maga a
lebonyolítás is több helyen történik. Fontos megjegyezni, hogy Miskolc elsőként volt a helyszíne
annak a párbeszédnek, ahol a MOB megvitatta ezt a lehetőséget és egyeztetett azokkal a városokkal,
akiknek  a  bekapcsolódása  valamilyen  módon  lehetséges.  Ennek  a  lehetőségnek  a  gyakorlatra
váltásához  szükséges  az  a  támogató  nyilatkozat,  amellyel  a  csatlakozásunkat  formálisan  is
dokumentáljuk. 2017 szeptemberében dől el Limában, hogy hol kerül megrendezésre maga a 2024-
es nyári játéksorozat. Egy nagyon fontos elvi kiállást jelent ez most, ezért kéri a tisztelt képviselők
támogatását. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megköszöni a tájékoztatást. Kéri az előterjesztéseket véleményező
bizottságok álláspontjainak ismertetését.
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Bizottsági vélemények:
• Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság: A Bizottság a 3. napirendet többségében, a 4.

napirendet pedig egyhangúlag támogatta.
• Városgazdálkodási  és  -üzemeltetési  Bizottság: A Bizottság  a  8.,  és  a  9.  napirendeket

tárgyalta és azokat egyhangúlag támogatta
• Pénzügyi Bizottság: A Bizottság a 3. napirendet tárgyalta és azt többségében támogatta.
• Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság: A Bizottság a 3., 4., és a

8. 9. napirendeket tárgyalta és azokat egyhangúlag támogatta 
• Egészségügyi és Szociális Bizottság: A Bizottság a 3., 4., napirendeket tárgyalta, és azokat

többségében támogatta 

Dr. Kriza Ákos polgármester:  A napirend feletti vitát megnyitja, hozzászólásra jelentkező nem
lévén a vitát lezárja. 
Bejelenti,  hogy a nyílt ülésre felvett napirendek tárgyalásának végére értek.  A zárt ülésre felvett
napirendek tárgyalásával folytatják munkájukat, ennek megfelelően zárt ülést rendel el. 
Megkéri a vendégeket és a sajtó képviselőit, hogy hagyják el az üléstermet.

A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készül.

– A zárt ülést követően a nyílt üléssel,
a Közérdekű bejelentésekkel, hozzászólásokkal folytatják munkájukat. –

Hozzászólók:

Dr. Nehéz Károly: Több témában kíván tájékoztatást adni, illetve kérni. 
A tapolcaiakat érintő, úgynevezett integetős parkolás kapcsán elmondja, hogy a Hatósági Osztály
sok  irányban  tett  lépéseket  a  probléma  megoldásában.  Az  Adó-  és  Vámhivatallal,  a
Kormányhivatallal és a bírósággal karöltve próbálják ezt a „háborút” megnyerni. 
A tapolcai  parkolással  kapcsolatosan  kifejti,  hogy  a  gyógyszertár  előtti  parkolás  tekintetében
sikerült előrelépni, viszont a háziorvosi rendelő előtti részen nem. Ennek ügyében kéri a Hivatalt,
hogy tegyék meg azt a rendeletmódosítást, amit már korábban is kezdeményeztek. Ne álljon elő az
a helyzet, hogy a szezonon kívüli időszakban üresen állnak a parkolók, mégis díjat szednek érte. 
A görömbölyi pincesor útjainak a tulajdonviszonya vonatkozásában szükséges intézkedéseket tenni,
mivel a költségvetési előterjesztésben is látható, hogy erre vannak fejlesztési tervek. Fontos lenne
azonban tudni, hogyan kerül át a város tulajdonába a görömbölyi pincesor közútja és a Tapolcát és
Görömbölyt összekötő út.
A Cserép utca 15. szám előtt kiépült egy fekvőrendőr, amit nagyon sokan kértek. Mások most annak
kapcsán szervezkednek, hogy az szűnjön meg. Kéri a Hivatalt, hogy vizsgálják meg a lehetőségeket
szakértők segítségével, és találjanak ki valami megoldást a problémára.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A  Hivatalnál  még  nem  jelezték  azt,  hogy  szűnjön  meg  a
fekvőrendőr. 

Dr. Nehéz Károly: Tudomása szerint levélben jelezték, a levélből ő is kapott.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A tapolcai parkolás kapcsán kéri a parkolási cég vezetőjét, hogy
egyeztessen  Nehéz  képviselő  úrral.  A görömbölyi  út  tulajdonjogával  kapcsolatos  kérdéseket  a
Vagyonfelügyeleti Osztály vizsgálja át. Jövő héten jelentést kér mindkét ügyben.
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Bartha György: A környezetvédelmi alap kapcsán a zöld szervezetek fordultak hozzá,  hogy a
tavalyi  évben kiírásra  került  a  környezetvédelmi  alap  pályázat,  melyet  visszavontak,  de azt  az
ígéretet  kapták,  hogy  az  2015-ben  ismételten  kiírásra  kerül.  A  pályázathoz  benyújtott
rendezvényeket saját forrásból megcsinálták a szerveztek.  Kérdése, hogy az elmaradt 2015. évi
környezetvédelmi alapos pályázat mikor kerül újra kiírásra. Megjegyzi, hogy a környezetvédelmi
alap nem az Önkormányzat költségvetéséből kerül kifizetésre, hanem különböző bírságokból áll
össze, melyet az Önkormányzat csak kezel, nem saját maga adja. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Ki lesz írva az idén a pályázat és megnyitják a pályázati ablakot.
2015-ös kiírás az idén nem lesz,  újra kellett  hangolni a kérdéseket,  mert  a pályázati  eljárásban
számos ellentmondás volt, pályáztatás új platformra helyeződött. 

Szilágyi Szabolcs: A Szilvás utca 9. szám alatt vannak olyan beköltözők, akikkel kapcsolatban
számos  kérdés  merül  fel.  Ha  beköltöznek  egy  MIK-es  lakásba,  akkor  vizsgálják-e  a  fizetési
hajlandóságot.
Már kérdezte a digitális táblák ügyét, választ is kapott, de nem a kérdésére. Az Avas városközpont
megállóban  /a  bérletpénztárral  szemben/  nincs  kihelyezve  tábla,  vele  szemben  van,  erről
érdeklődött.
Hubay képviselő úr a költségvetési vita során megjegyezte, hogy a Jobbiknak nincsenek javaslatai.
Megjegyzi, hogy nyolc módosító indítványt nyújtottak be.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri Képviselő urat, hogy tartsa be az SZMSZ-t. A digitális táblák
számát lehetőség szerint bővítik.  A beköltözők kapcsán elmondja, hogy a felvetést  a vezetés is
javasolta és ellenőrzik a fizetőképességet. Kéri Kottman Dezsőt, hogy tájékoztassák Képviselő urat.

Kottman Dezső: Írásban fogják tájékoztatni Képviselő urat.

Pakusza Zoltán: Tavaly kezdeményezte, hogy a Bányász dombon térfigyelő kamerák kerüljenek
kihelyezésre. Azt a választ kapta, hogy 2016-ban a város rendszerszerűen be lesz kamerázva. Akkor
írta Kiss János alpolgármester úrnak, hogy a lakossággal egyeztetve képviselőként  leadott  több
helyszínt, ahol szerinte indokolt lenne a kamera kiépítése. Azóta sem kapott választ. Tudni szeretné,
hogy hol tart a dolog, megvalósul-e mindez 2016-ban, ha igen, akkor a képviselőkkel történik-e
egyeztetés,  kimehetnek-e  területre  a  szakemberekkel.  Amennyiben  igen,  szeretne  részt  venni  a
terepbejáráson, hogy az általa javasolt területekre kerüljenek kamerák. Olyan is történt, hogy az
utca  lakói  vállalták,  hogy  kifizetik  a  kamera  árát,  csak  kerüljön  felszerelésre,  ezt  is  jelezte
Alpolgármester úr felé levél formájában. Tájékoztatást kér ennek kapcsán.
A Vasgyári piaccal kapcsolatban aggasztó lakossági hírek érkeznek. A város átvette az üzemeltetést,
többen azt mondták, hogy jelentősen emelkedtek a bérleti díjak, kérdezi, hogy ez valóban így van-
e, illetve hogy a következő öt évben is piacként szeretné-e üzemeltetni a város a területet. 
Elmondja, hogy a Jobbik nyolc módosító indítvány nyújtott be a költségvetéshez.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy a Jobbikos képviselők tartsák be az SZMSZ-t.
A feltett kérdésekre megvan a válasz, nem emeltek bérleti díjat. Hangsúlyozza, a Vasgyári piacot
nem akarják eladni – ahogy már a mai nap ezt elmondta –, fel sem merült ez a lehetőség. 
A térfigyelő kamerarendszer kapcsán kifejti, hogy a tegnapi nap folyamán tartottak Orbán Viktorral
közös sajtótájékoztatót, amiben a Modern Városok Programjának a jelen helyzetét tekintették át és
hogy milyen feladatuk van a jövőre nézve. Bejelentették, hogy azoknak a fejlesztéseknek, amiket a
programon belül elindítottak, az idei évi forrása a rendelkezésre áll. A tapolcai fürdő fejlesztését az
év végén fogják elindítani, addig az előkészítő munkálatok tartanak, ahogy a Diósgyőri Várnál és a
kamerarendszernél  is.  Az a  részletes  műszaki  megvalósíthatósági  tanulmány,  ami  konkrétan  az
összes  kamera  helyét  szakmailag  is  definiálja,  illetve  a  hozzá  tartozó  hálózat  kialakításának  a
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tervezését is elvégzi, az idei évben le fog záródni és jövő év folyamán már a kamerarendszernek a
teljes telepítése megtörténik. Az idén kiépítésre kerül az a komoly digitális technikával felszerelt
központ,  ahol  az  érkező  képeket  a  monitorokon  követhetik.  Szakmai  kérdésről  van  szó,  de
természetesen  mindegyik  önkormányzati  képviselő  a  területén  lévő  munkához  hozzá  teheti  a
véleményét, a műszaki és szakmai kérdés eldöntése a végén várható. 

Katona  Ferenc:  A József  Attila  utca  45.  szám  alatti  volt  lakók  nevében  köszönetet  mond  a
városvezetésnek,  a  MIK  Zrt.-nek,  illetve  a  "lakás"  bizottság  tagjainak  is.  Önhibájukon  kívül
kerültek  bajba az ott  élők.  Ötven lakóból  negyvenkilenc elhelyezése megtörtént,  egy fő formai
hibák miatt nem jutott még lehetőséghez, de az ő helyzete is hamarosan megoldódik, tehát a város
teljesítette erkölcsi kötelességét. 

– A FIDESZ-KDNP Frakció kivonul az ülésteremből -

Jakab Péter:  A legutóbbi Közgyűlés óta sok minden történt a városban. Ilyen a sztrájkhelyzet, a
pedagógusok  tüntetése.  Az  elmúlt  évek  egyik  legsúlyosabb  önkormányzati  botránya  is  sajnos
Miskolchoz  fűződik.  Egy  nyíregyházi  vállalkozó,  bizonyos  Lakatos  Miklós  nagyon  súlyos
állításokat  fogalmazott  meg.  Azt  mondta  egy  felvételen,  hogy  a  Fidesz  „feketekasszájából”
kampányolt  Dr.  Kriza Ákos mellett  és ennek részeként a Városháza épületében táskából vett  át
többedmagával több millió forintot úgy, hogy azzal nem kellett elszámolni. Több dolgot is elmond,
hogy százötven fős cigányokból álló csapatot koordinált a választások során, a választások napján
pedig tíz autóval folyamatosan tankolva hordták őket szavazni. Ezek súlyos kijelentések, ezért a
Jobbik elsők között fordult a rendőrséghez, kezdeményezve az ügy kivizsgálását. Polgármester úr
első ízben azt mondta, hogy nem tudja, hogy ki az a Lakatos Miklós, majd néhány nappal később
azt  mondta  egy  rendkívüli  sajtótájékoztatón,  hogy  Kovács  Zsolt  kabinetvezető-helyettes
találkozhatott vele a Városházán. Néhány nappal később az is kiderült, hogy Lakatos úr feleségével
egy közös céget is létrehoztak. Ezt követően előkerültek levelek, amelyeket a polgármester hivatali
e-mail  címéről  küldtek  el  a  nyíregyházi  vállalkozónak,  amelyekben  együttműködésről  írnak,
valamint Lakatos úr feleségének és embereinek adatait kérik. Ezt követően kiállították Dr. Csiszár
Miklós jegyzőt a reflektorfénybe, hogy ebben a kínos ügyben inkább ő nyilatkozzon. Elmondta,
hogy Kovács Zsolt valószínűleg túllépte a hatáskörét. Ezzel az a baj, hogy a leveleket nem Kovács
Zsolt küldte el, hanem a polgármester titkárságvezetője. Az a magyarázat külön mókás volt Jegyző
Úr  részéről,  hogy  azért  küldtek  levelet  a  Hivatal  e-mail  címéről,  mert  minden  megkeresésre
válaszolni szoktak, ez a Hivatalban szabály. Ellenpéldaként említi, hogy tavaly december óta vár
választ  a  levelére  Polgármester  Úrtól  a  martin-kertvárosi  bölcsőde lehetőségét  firtatva,  amelyre
azóta  sem kapott  választ.  Tehát  az  az  állítás,  hogy nem tudják,  hogy ki  az  a  Lakatos  Miklós,
megdőlt.  Ez nagyon komoly hitelességi,  legitimációs problémákat  vet  fel  és számos kérdést  is.
Felveti azt a kérdést, amelyre minden miskolci választ vár, miszerint van-e „feketekassza”, vagy
nincs.  Előfordulhat-e  olyan,  hogy a  Városháza  épületében táskákból  osztogatnak milliókat  úgy,
hogy azzal nem kell elszámolni, valamint tisztességesen nyerte-e a választást a FIDESZ 2014-ben.
Ez azért  fontos  kérdés,  mert  a Nemzeti  Nyomozó Iroda valamiért  úgy gondolta,  hogy ebben a
kérdésben le kell folytatni az eljárást, választási csalás gyanúja miatt, így lehet, hogy ő inkább már
tőlük várná a választ. 

– A FIDESZ-KDNP Frakció visszatér az ülésterembe -

Dr. Kriza  Ákos polgármester:  Tájékoztatja  a  FIDESZ-KDNP Frakciót,  hogy Jakab Péter  újra
azokat a Lakatos-féle vádakat hozta fel, amelyek „feketekasszákról” és fekete bőröndökről szóltak.
Kérdése Képviselő Úrhoz, hogy hallotta-e azt, hogy cáfolták ezeket a vádakat. 
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– Jakab Péter válaszol a feltett kérdésre -

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Képviselő Úr azt mondja, hogy nem hallotta, tehát hallotta. Nem
érti, hogy miért teszi fel ezeket a kérdéseket, hiszen már megválaszolták azokat. Elmondta, hogy az
említett úrral soha életében nem találkozott, nem is látta, azt is elmondta, hogy nincs „feketekassza”
és  nem volt  az  Önkormányzatnál  soha.  Azt  is  elmondta,  hogy feljelentést  tesz.  Kérdése  Jakab
Péterhez, hogy ezeken túl mit tegyen még polgármesterként, ő mit tenne a helyében. 
Megadja a szót Dr. Tompa Sándornak.

Dr. Tompa Sándor: Írásban is el fogja küldeni a kérdéseit, mert az a tapasztalata, hogy nem kapják
meg a válaszokat azokra a kérdésekre, amelyek itt elhangzanak. 
Miért késnek a CNG buszok? Miért késik a CNG kút? Mi van az új buszok cascojával? Mi lesz a
buszkarbantartók sorsa? A majláthi végállomásnál, ha valaki leszáll a villamosról, kaland számára,
hogy elérje az 1-es busz megállóját. Kérdése, hogy miért van ez. 
A MIVÍZ  számlázási  rendszere  összeomlott.  Kérdése,  hogy mennyibe  kerül  ez  a  cégnek  és  a
fogyasztóknak, hiszen a likviditási gondot ők fizetik majd meg. Ki a felelőse ennek a históriának? 
A villamospálya megépítése óta a Köln utcában a Bükk felől jövet nem lehet befordulni. Kérdése,
hogy miért történt ez. 
A Hunyadi utca 52. szám alatt található Déryné Ház eladó. A Déryné kultuszra tekintettel miért nem
kezdeményezi a város annak megvásárlását? 
Az  MVK  a  Škoda  villamosokon  free  wifi  szolgáltatást  biztosít,  azonban  bizonyos  tartalmakat
blokkol. Kérdése, hogy cenzúrahatóság lett-e Singlár. 
Az avasi kis piacot mikor fedik már le. 
A papírgyári buszmegállók mikor kapnak rendes burkolatot a gödrök, bukkanók helyett? 
Egy hónap híján öt éve tette meg Dr. Kriza Ákos a hetvenhét feljelentését az előző városvezetés
ellen, hat milliárdnyi kárt vizionálva akkor. Kedden kiderült, egy utolsó tárgyaláson, hogy egyetlen
esetben  sem emeltek  vádat  az  akkori  városvezetők  ellen.  Kérdése,  hogy mennyibe  került  ez  a
pereskedés a városnak. 
Miskolcnak  minden  adottsága  megvan  ahhoz,  hogy  Európa  kulturális  fővárosa  lehessen.  Az
Önkormányzat  tervezi,  hogy indul  a  címért,  jelenleg vizsgálja  azokat  a  lehetőségeket,  terveket,
amelyek hozzásegíthetik a várost ahhoz, hogy elnyerje azt. Ez egy napokban tett önkormányzati
nyilatkozat. Kérdése, hogy mikor, milyen formában vizsgálják a lehetőségeket, a terveket és mikor
tud  erről  a  szélesebb  közvélemény,  a  döntéshozó  testület  is  részleteket.  Mikor  vonják  be  a
legmagasabb népképviseleti fórumot abba, hogy ez a pályázat tényleg eredményes legyen? Várja a
kérdéseire a válaszokat.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kérdése Képviselő Úrhoz, hogy az előbb a Parlamentre gondolt-e,
mert  az  a  legmagasabb  népképviseleti  fórum.  Tompa  képviselő  úr  írásban  kérte  a  választ,  így
írásban fogja azt megkapni. 

Hubay György: Kérdése Jakab Péterhez, hogy nem tudna-e újabb történetet kitalálni, mert unalmas
már a Lakatos-féle sztori és a többi. Nem tudja, hogy milyen „feketekasszáról” beszél. Inkább arról
kellene  beszélni,  hogy  a  vagyonnyilatkozatok  alapján  hárman  vannak  a  Jobbik  
Frakcióból, akiknek nincs munkahelye. 

– Jakab Péter a háttérben folyamatosan reagál az elhangzottakra -

Hubay György: További kérdése Képviselő Úrhoz, hogy amikor pénzről, „feketekasszáról” beszél,
akkor nem kellene-e megvizsgálni azt, hogy van-e erkölcsi alapja ahhoz, hogy ezekről beszéljen,
amikor nem tudják azt, hogy Képviselő Úr miből él. Megválaszolhatná a Közgyűlés előtt azt, hogy
miből él és miből fizeti azokat a kölcsönöket, amelyeket minden hónapban be kell fizetni. Amikor
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ezeket megválaszolta, akkor lehet azokról a témákról beszélni, amelyeket korábban felvetett. 

– Jakab Péter személyes érintettség kapcsán jelzi felszólalási szándékát
és kivonul a mikrofonhoz -

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Tájékoztatásul  elmondja,  hogy  Jakab  Péter  már  megtette
hozzászólását. Ez nem anarchia, amelyben mindenki jön-megy és akkor beszél, amikor akar. Jakab
Péternek elmondja, hogy ők kiabálnak SZMSZ-t és közben fel-le ugrálnak és hőbörögnek, jönnek-
mennek, beszélnek. Felhívja a figyelmet arra, hogy Miskolc Város Közgyűlésén vesznek részt, ahol
ezeket nem tehetik meg. Megkéri  Jakab Pétert,  hogy menjen a helyére,  tekintettel  arra,  hogy a
hozzászólásra rendelkezésre álló lehetőségét már kihasználta. Olvassa el az SZMSZ-t, cselekedjen
aszerint  és  próbálja  magát  visszafogni.  Felhívja  a  többi  jobbikos  képviselőt  is,  hogy  ennek
szellemében  viseltesse  magát  egy  képviselő-testületi  ülésen.  Megkéri  Jakab  Pétert,  hogy  ne
beszéljen közbe,  miközben más beszél.  Megkéri  képviselőtársait,  hogy az  SZMSZ szellemében
végezzék munkájukat. 

Soós Attila:  Nem világos az, hogy a Jobbik miért gondolja azt, hogy méltatlanságot emleget és
mindent  megtehet  a  Közgyűlésben,  ugyanakkor  más  hasonló  apropóból  nem  nyilváníthat
véleményt.  Jakab  Péternek  nem  válaszolnia  kellene,  hanem  úgy  viselkednie,  mint  aki  ezért  a
városért dolgozik. 

– Jakab Péter a háttérben folyamatosan reagál az elhangzottakra -

Soós Attila: A Jakab Péter által elmondottakra válaszul kifejti, hogy ő itt dolgozik, Képviselő Úrnak
nincs köze ehhez a Hivatalhoz,  mert dolgozni sem szokott.  Az, hogy itt  bohóckodik és hogy a
Közgyűlésben havonta egyszer megszólal munka helyett, a miskolciaknak nem elegendő. Képviselő
Úr úgy emlegeti azt, hogy a közmunkások nem emberek, a sor mellett dolgozni pedig nem munka
úgy, hogy nincs munkaviszonya és ebből adódóan adót sem fizet. Kérdése, hogy ezt nem kellene-e
tudnia a miskolciaknak, csak azt amit Képviselő Úr mond. Itt dolgozik, itt él ebben a városban.
Igen, ott dolgozik, ahol dolgozik, azt végzi, amit végez, becsülettel végzi és a maga erejéből jutott
el  odáig.  Nevetségesnek nevezi,  amit  a  Jobbik  művel.  Egyszer  sem jelentek  meg költségvetési
egyeztetésen, nem volt igényük, csupán bedobálnak papírokat arról, hogy mit követelnek. Dolgozni
kellene a városban, nem kell úgy cirkuszolni és újraosztani az emberek pénzét, hogy nem fizetnek
adót.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megkéri Soós Attila képviselőt, hogy szakítsa meg hozzászólását. 

Soós Attila: Az a méltatlan, hogy nem tudják, hogy Képviselő Úr miből él. Ne másról beszélgessen,
amíg nem rendezte a dolgait. 

– Jakab Péter a háttérben reagál az elhangzottakra -

Soós Attila: Képviselő Úrnak volt ideje válaszolni.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy állítsák meg az órát. 
Véleménye  szerint  ez  nem az  óvodai  verekedésnek és  kiabálásnak a  helye.  Képviselőtársainak
elmondja,  hogy  tiszteljék  meg  a  felszólalót  azzal,  hogy  meghallgatják.  Egyedül  a  jobbikos
képviselők ordibálnak mindig. Megkéri Soós Attilát, hogy folytassa felszólalását.

Soós Attila: Az ellenzék számára elmondja, hogy nem úgy kell viselkedni ebben a városban, mint a
kóbor  macska,  hogy éppen  oda  törleszkedik,  ahol  az  érdeke  kívánja.  A városban  több  tízezer
munkavállaló van, százhatvanezer lakos, dolgozók és cégek vannak. Mindenkinek az érdekét kell
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képviselni,  nem csupán  néhány  tucat  emberét,  akiknek  az  az  érdeke,  hogy felborítsa  Miskolc
tömegközlekedését. Képviselőhöz méltóan kell viselkedni, azonban ekként kell dolgozni is. Lehet,
hogy utána kéne nézniük, hogy mit jelent az, hogy dolgozni ezért a városért. A városban hat év alatt
több történt, mint a megelőző húsz évben, pedig négy képviselője volt és egy polgármestere. Most
egy képviselője  van  és  egy polgármestere,  mégis  sokkal  többet  rakott  le  ez  a  városvezetés  az
asztalra, mint az ellenzék bármikor. Azt a kérdést tegyék fel maguknak, hogy előrébb van-e a város
2010 óta. Erre csak egy válasz van, az, hogy jóval előrébb van, mint az elmúlt húsz évben.

Badány Lajos: Siralmasnak nevezi a kialakult a vitát. Jakab képviselő úr személyes érintettség
kapcsán sem kapott szót, így tájékoztatásként elmondja, hogy az ember társas lény, ha van felesége,
hozzátartozója,  aki  munkaviszonyból  származó  jövedelemmel  rendelkezik,  akkor  abból  tudják
fizetni a hitelt.  Hubay képviselő úr célozgatott,  hogy ki, hogyan jut munkahelyhez, miért nincs
valakinek  munkája.  Megjegyzi,  hogy  mielőtt képviselő  lett,  neki  se  volt  munkája,  aztán  a
Holdingtól  kapott  állást.  Soós  képviselőnek  pedig  azon  kellene  elgondolkodnia,  hogy  azok  a
devizahitelek,  amiket a bankja folyósított,  miként emelkedtek többszörösére,  hogy a képviselők
közül többen ennek a terheit nyögik.

Dr. Kriza Ákos polgármester: A városban 1070 közmunkás dolgozik és 1400 állományt tudnak
fenntartani. Akinek nincs munkája, tudnak biztosítani. 

Dr.  Simon  Gábor: A Közgyűlés  fontos  bejelentéssel  kezdődött,  miszerint  az  egyik  Jobbikos
képviselőtársuk  bűncselekmény  gyanújába  keveredett.  A vezetés  ezt  olyan  közérdekű  ügynek
kezelte,  ami miatt napirend előtt  kell szólni. Kérdése, hogy az miért  nem közérdekű ügy, hogy
Kriza  Ákost,  Miskolc  város  polgármesterét  bűncselekmény  elkövetéséért  jogerősen  elítélte  a
bíróság. A másik képviselőhöz képest súlyosabb büntetést, megrovást kapott. 2011. március 9-én
közügy volt,  hogy Polgármester  úr  74  darab  feljelentést  átadjon.  Kérdése,  hogy az  miért  nem
közügy,  hogy kiderült,  az  mind  aljas  rágalom volt,  a  feljelentések  alaptalanok  voltak.  Mind  a
rendőrség, mind az ügyészség és a bíróság a 74 feljelentést elutasította. Miért nem kért bocsánatot
azoktól, akiket alaptalanul vádolt, és miért nem közügy az, hogy mindez mennyi pénzébe került a
városnak. 
Említi  a „Lakatos ügyet”,  a „feketekasszát”.  Amit eddig állítottak,  arról mindről kiderült,  hogy
valótlan, ezek kapcsán példákat említ.  Ezek egy irányba mutatnak, hogy a választást trükkel és
kevésbé nemes eszközökkel próbálták lefolytatni. Reményeit fejezi ki aziránt, hogy a rendőrség és
ügyészség normális vizsgálatot fog lefolytatni. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Újra hangsúlyozza, nem hazudott és nem is beszélt mellé. Mindig
elmondta, hogy soha nem találkozott Lakatos úrral, nem volt „feketekassza” és feljelentette Lakatos
urat. 
Ismerteti, hogy miért ítélte el a bíróság, ami a magyar igazságszolgáltatás színvonalát jellemzi. A
bíróság  szerint  Bernáth  Attilát  rágalmazta,  amikor  észrevételezte,  hogy  valaki  ugyanazért  a
tanulmányért kétszer számoljon el pénzt. 

Dr. Nánási-Kocsis Norbert: Átnézte a vagyonnyilatkozatokat és érdekes dolgokat tapasztalt,  a
jobbikosok olyanokat írtak le, ami nehezen elfogadható, nulla forint havi bevételt írt le, és ebből
több  millió  hiteltartozást  fizet.  Kérdezi,  hogyan  fordulhat  ez  elő,  van  valóban  bevételük  vagy
„feketekasszát” üzemeltetnek, mert nulla forintból nem lehet tartozást fizetni. Színt kell vallaniuk,
hogyan fordulhat elő, hogy három jobbikos képviselő nulla forintból él, megélhetési politikusok.
Magyarázzák meg mindezt Miskolc lakosságának és kérjenek bocsánatot a nyugdíjasoktól.

Szécsényi Marianna: Nagyon sok szó elhangzott, de felháborítónak tartja a tisztesség fogalmát,
mert  számára  ez  a  szó  más  jelentéssel  bír.  A  diplomája  megszerzése  óta  folyamatosan
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munkaviszonyban állt, képezte magát. A vagyonnyilatkozatából kiderül, hogy rendelkezik hitellel,
de a mai napig bejelentett állással rendelkezik. 
Felháborítónak tartja Badány Lajos hozzászólását, amelyben kifejtette a társas lény szerepét egy
kapcsolatban. Úgy gondolja, hogy az nem abban merül ki, hogy egy férfi mellett egy nő azért van,
hogy annak  a  keresetéből  legyen  a  hitel  kifizetve.  A társas  lény azért  van,  hogy a  férjnek,  a
házastársnak is  legyen bejelentett  munkahelye  és abból  is  tudják törleszteni  a  hitelt.  Ahogy az
időseket nem tisztelik, úgy nem tisztelik a nőket sem. 

Földesi Norbert: Polgármester úr elítélése kapcsán elmondja, hogy az ítélet nem arról szólt, hogy
egy két  tanulmány kapcsán  tett  feljelentést,  mert  azt  elmeszelték.  Az  ítélet  arról  szól,  hogy a
MIKOM-hoz  igazoltak  egy  személyt,  akihez  elment  egy  műsorba  és  olyan  dolgokat  állított,
amelyben több valótlanság is  volt.  Ennek kapcsán Bernáth Attila rágalmazásért  feljelentést  tett,
amiért  jogerősen  elítélték  Polgármester  urat.  Kérdése,  hogy  miben  különbözik  egy  választott
képviselő egy választott  polgármestertől,  az  egyik próbára volt  bocsátva,  a másikuk megrovást
kapott?

Dr. Kriza Ákos polgármester: Jegyző úr megválaszolja a kérdést, de kiegészítésként elmondja,
hogy az egyiküknél méltatlanság kérdése áll fenn, a másikuknál nem.

Dr. Csiszár Miklós jegyző: A Közgyűlés kezdetén is vázolta, hogy a méltatlanság szakaszai az
Mötv.-ben nagyon precízen le vannak írva, annak értelmezése komoly odafigyelést igényel. Révész
Péter ügyében állásfoglalást is kértek, bírósági ítéletet is. Komoly dolog, amikor egy képviselői
mandátumról  van  szó,  le  van  írva,  mikor  beszélhetnek  méltatlanságról.  Ha  valakit  a  bíróság
ítéletben elítél, abból nem következik méltatlanság, csak akkor, ha szándékos bűncselekmény miatt
születik meg a jogerős ítélet.  Itt  még a lehetősége sem merült  fel,  ellentétben Révész Péterrel.
Hangsúlyozza, hogy nagyon körültekintően járnak el, mert egy képviselői mandátum alapköve a
demokráciának.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Köszöni a tájékoztatást.

Molnár Péter: Érdekesnek nevezi a mai Közgyűlést. 2010 óta FIDESZ-KDNP frakciószövetség és
Dr.  Kriza  Ákos  polgármester  úr  konzekvens  városépítő  munkák  folytat,  ami  romeltakarítással
kezdődött.  Azóta  építkeznek  és  haladnak  folyamatosan.  Az  ellenzék  dolga  az,  hogy  kritikát
fogalmazzon meg. Véleménye szerint a miskolci Közgyűlésben helyet foglaló ellenzék nem talál
fogást a frakciószövetséggel szemben és egyre aljasabb dolgokat kezd előszedni vagy kreálni. Úgy
véli,  hogy baloldali utódpártok részéről csalásról beszélni nem kellene.  A FIDESZ-KDNP azért
győzött  2010-ben  és  2014-ben,  mert  a  miskolciak  nekik  adtak  bizalmat.  A  Közgyűlésnek
méltóságteljesen kell működnie és úgy érzi, hogy frakciójuk ezzel az attitűddel végzi munkáját.
Vagyonnyilatkozatukban  nincs  rejtegetni,  sem  szégyenkezni  való.  Úgy  érzi,  hogy  megélhetési
politikusokra nincs szüksége Miskolcra, hanem nyugodt, higgad városépítő munkára.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Megállapítja, hogy nincs több közérdekű hozzászólási szándékot
jelző képviselő, lezárja a napirendet.
Dr. Kiss János alpolgármester úr jelezte, hogy szólni kíván, megadja neki a szót.

Dr. Kiss János alpolgármester: Jakab képviselő úr feladata ezen a Közgyűlésen nem a támadás,
hanem inkább a védekezés lett volna. Megpróbált egy hitvitát elindítani a városban, ami abban áll,
hogy kinek hisznek: egy zavaros múltú nyíregyházi kőművesnek vagy a város polgármesterének.
Ezt a miskolciakra kell bízni, akik úgy hisznek a polgármesterükben, hogy kétszer választották meg
eddig.  Simon képviselő úrhoz hasonlóan a  rendőrségben bízik,  hogy azok a rágalmak,  melyek
elhangzottak ebben az ügyben, megcáfolásra kerülnek. Tompa képviselő úr fel akarta sorolni az
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összes hibát, ami eszébe jutott a város kapcsán, de nem tudta kitölteni a három percet sem. Ez azt
jelentheti, hogy vagy a város áll nagyon jól, vagy a DK nagyon rosszul, amit a Medián legújabb
felmérése is kezd alátámasztani, mert a Kétfarkú Kutya Párt veszélyesen megközelítette a DK-t.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Bejelenti,  hogy  a  napirendekről  történő  tételes  szavazás
következik. 

1. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  2016.  évi  költségvetésének  megállapítására,  a
költségvetési  rendelet  megalkotására  és  egyéb  kapcsolódó  döntések
meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Az előterjesztés szerint egy rendelettervezetről és két határozati
javaslatról  kell  dönteniük.  Az  előterjesztéshez  módosító  indítványt  nyújtott  be,  amely  érinti  a
rendelettervezetet, valamint az előterjesztést kiegészíti egy harmadik határozati javaslattal.
Benyújtásra került továbbá összesen 18 darab képviselői módosító indítvány is.
Kéri, először az előterjesztői módosító indítványról szavazzanak. A döntéshez minősített többség,
legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés  18 igen,  8  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Szilágyi Szabolcs képviselő úr két módosító indítványt nyújtott be.
Elsőként a Felsőruzsin körút 21. szám alatti társasház alatti pincebeázás megoldásával kapcsolatos
módosító indítványáról szavaznak.

A Közgyűlés  8 igen,  17 nem szavazattal,  1  tartózkodás
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Kéri, döntsenek a Sályi István utca 15. szám alatti pincebeázás
megoldásával kapcsolatos módosító indítványáról.

A Közgyűlés  7 igen,  18 nem szavazattal,  1  tartózkodás
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, döntsenek Bartha György Bölcs utca útépítés tárgyú módosító
indítványáról.

A Közgyűlés  8 igen,  18 nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak Bartha György Bródy Sándor utca csapadékvíz-
kiépítése tárgyú módosító indítványáról.

A Közgyűlés  8 igen,  18 nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, döntsenek Bartha György Mária, Csavar utcák csapadékvíz-
kiépítésére tett javaslatáról.

A Közgyűlés  8 igen,  18 nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Pakusza  Zoltán  képviselő  6  módosító  indítványt  nyújtott  be.
Elsőként döntsenek a Bertalan utca 6–28. közötti járda felújítására tett javaslatáról.
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A Közgyűlés  9 igen,  18 nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  Most szavazzanak a Bányamécs utca felújítása tárgyú módosító
indítványról.

A Közgyűlés  9 igen,  18 nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Az  Észak-Kilián  –  Pereces  közötti  kerékpárút  kiépítésével
kapcsolatos módosító indítványról szavaznak.

A Közgyűlés  9 igen,  18 nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most szavaznak a Koncsorgó utca útépítése tárgyú javaslatról.

A Közgyűlés  9 igen,  18 nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  A Szirom utca  útépítésével  kapcsolatos  módosító  indítványról
szavaznak.

A Közgyűlés  9 igen,  18 nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester:  A Bimbó utca útburkolatának felújításával kapcsolatos módosító
indítványáról szavaznak.

A Közgyűlés  9 igen,  18 nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri,  döntsenek  Nagy-Korsa  Judit  és  dr.  Tompa  Sándor  által
benyújtott módosító indítványról.

A Közgyűlés  8 igen,  20 nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Dr.  Simon  Gábor  képviselő  úr  szintén  6  módosító  indítványt
nyújtott be. Kéri, először szavazzanak a „Miskolci Családok Üdülési Alapja” tárgyú javaslatáról.

A Közgyűlés 10 igen, 18 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Második módosító indítványa a Csanyik fejlesztésére 50 millió Ft
forrás biztosításával kapcsolatos, kéri szavazzanak.

A Közgyűlés  9 igen,  18 nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Kéri,  szavazzanak  a  „Jövő  Miskolcáért  Bérlet”  elnevezésű
bérlettípus bevezetésével kapcsolatos módosító indítványról.

A Közgyűlés 10 igen, 18 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.
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Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Most  döntsenek  a  „Miskolc  Gyöngyszemei  Oktatási  Alap”
létrehozásával kapcsolatos módosító indítványról.

A Közgyűlés 10 igen, 18 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: A  családi  belépők  bevezetésére  történő  forrás  biztosításával
kapcsolatos módosító indítványról szavaznak.

A Közgyűlés 10 igen, 18 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Végül  döntsenek  az  iskolai  sportlétesítmények  ingyenes
használatára történő forrás biztosításával kapcsolatos indítványról.

A Közgyűlés 10 igen, 18 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester:  Kéri,  most  szavazzanak  a  rendelettervezetről,  figyelemmel  a
módosító indítványok kapcsán hozott döntésekre. A döntéshez minősített többség szükséges.

A Közgyűlés 18 igen, 10 nem szavazattal,  0 tartózkodás
mellett  megalkotta a  2/2016. önkormányzati rendeletét
az  Önkormányzat  2016.  évi  költségvetésének
megállapításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak az első határozati javaslatról.

A Közgyűlés  18 igen,  9  nem szavazattal,  1  tartózkodás
mellett  elfogadta az előterjesztés szerinti  első határozati
javaslatot, és meghozta a 

II-6/314.103/2016. sz. határozatot

Tárgy: Nyilatkozat  a  Miskolc  Városi  Közlekedési  Zrt.  2015.  évi  önkormányzati
támogatásáról, a közösségi közlekedés 2016. évi fenntartásáról

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az
Önkormányzat  2016.  évi  költségvetésének  megállapítására,  a  költségvetési  rendelet
megalkotására  és  egyéb  kapcsolódó  döntések  meghozatalára” című  előterjesztést,  és  a
következő határozatot hozza:

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  helyi  közlekedés
működtetéséhez  2015.  évben  a  Miskolc  Városi  Közlekedési  Zrt.  Közszolgáltatási
Szerződésében meghatározott Pénzügyi Kompenzáció részeként 490 millió Ft összegű, saját
forrásból származó, vissza nem térítendő önkormányzati támogatással járult hozzá. 

2. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  kötelezettséget  vállal  arra,
hogy  a  helyi  közösségi  közlekedést  2016.  január  1-jétől  december  31-ig  folyamatosan

43



fenntartja.

3. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  a  2012.  évi  XLI.  tv.  24.  §  (6)  bekezdése
alapján  a  Miskolc  Városi  Közlekedési  Zrt.-t  mint  szolgáltatót,  pályáztatás  nélkül,
közvetlenül bízta meg a közszolgáltatási tevékenység ellátásával.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: MVK Zrt.
Határidő: folyamatos

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kér, hogy szavazzanak a második határozati javaslatról.

A Közgyűlés  18 igen,  9  nem szavazattal,  1  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  második
határozati javaslatot, és meghozta a 

II-7/314.103/2016. sz. határozatot

Tárgy: A 2016. évi lakossági víz és csatornaszolgáltatás ráfordításainak csökkentését szolgáló
támogatás pályázat útján történő igénylése

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az
Önkormányzat  2016.  évi  költségvetésének  megállapítására,  a  költségvetési  rendelet
megalkotására  és  egyéb  kapcsolódó  döntések  meghozatalára”  című  előterjesztést,  és  a
következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése hozzájárul ahhoz, hogy a 2016.
évi  lakossági  víz  és  csatornaszolgáltatás  ráfordításainak csökkentését  szolgáló  támogatás
pályázati úton igénylésre kerüljön.

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert,
hogy a pályázat benyújtásával kapcsolatosan a szükséges intézkedéseket megtegye.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet 
Közreműködő: MIVÍZ Kft.
Határidő: azonnal

Dr. Kriza Ákos polgármester: Végül a harmadik határozati javaslatról döntenek.

A Közgyűlés  18 igen,  9  nem szavazattal,  1  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  harmadik
határozati javaslatot, és meghozta a 

II-8/314.103/2016. sz. határozatot

Tárgy: Az önkormányzati fenntartású óvodákban dolgozó közalkalmazottak étkezési térítési
díjának meghatározása
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Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a „Javaslat  az
Önkormányzat  2016.  évi  költségvetésének  megállapítására,  a  költségvetési  rendelet
megalkotására és egyéb kapcsolódó döntések meghozatalára” című előterjesztést és az alábbi
határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  az  önkormányzati  fenntartású
óvodákban dolgozó közalkalmazottak által igénybe vehető étkezés térítési díjának összegét 2016.
évre a nyersanyagnorma 63%-ában hagyja jóvá.

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának fenntartásában működő óvodákban
dolgozó közalkalmazottak által fizetendő étkezési

térítési díj mértéke 2016. évi nyersanyagnorma alapján (Ft/nap)
Nettó
érték

Áfa
Áfá-val növelt

érték

Tízórai 32 8 40

Ebéd 120 30 150

Uzsonna 32 8 40

Összesen 184 46 230

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal

2. napirend: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Településszerkezeti  Tervének  (TszT)  és
Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Építési  Szabályzatáról  szóló  21/2004.  (VII.  6.)
önkormányzati rendeletének módosítására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy  rendelettervezetről és  két határozati
javaslatról kell dönteniük. 
Az  előterjesztés  első  határozati  javaslatához  Bartha  György  képviselő  úr  módosító  indítványt
nyújtott be. Kéri, először erről szavazzanak.

A Közgyűlés 10 igen, 18 nem szavazattal, 0 tartózkodás
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most az előterjesztés szerinti első határozati javaslatról döntenek.

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás
mellett  elfogadta az előterjesztés szerinti  első határozati
javaslatot, és meghozta a 

II-9/314.104/2016. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Építési  Szabályzatáról  szóló  21/2004.  (VII.  6.)
önkormányzati rendelet kiegészítése 
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Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a  „Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város
Településszerkezeti  Tervének (TszT)  és  Miskolc Megyei  Jogú Város Építési  Szabályzatáról
szóló 21/2004. (VII. 6.) rendelet módosítására” című előterjesztést  és a következő határozatot
hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kiegészíti Miskolc Megyei Jogú Város
Építési Szabályzatáról szóló 21/2004. (VII. 6.) önkormányzati rendeletet a jelen határozat mellékle-
tét  képező  4.  számú,  MISKOLC  NYILVÁNTARTOTT  RÉGÉSZETI  LELŐHELYEINEK
JEGYZÉKE elnevezésű függelékkel.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: Azonnal

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi)

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a második határozati javaslatról szavaznak.

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal, 10 tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  második
határozati javaslatot, és meghozta a 

II-10/314.104/2016. sz. határozatot

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Településszerkezeti  Tervének Diósgyőri  vár  közvetlen
környezetét érintő területekre vonatkozó módosítása

Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város
Településszerkezeti  Tervének (TszT)  és  Miskolc Megyei  Jogú Város Építési  Szabályzatáról
szóló 21/2004. (VII. 6.) rendelet módosítására” című előterjesztést  és a következő határozatot
hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése – a jelen határozat melléklete szerinti
tartalommal – jóváhagyja Miskolc Megyei Jogú Város IV-75/16.321-2/2007. számú közgyűlési ha-
tározattal elfogadott Településszerkezeti Tervének módosítását.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: Azonnal

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi)

Dr. Kriza Ákos polgármester: Végül a  rendelettervezetről kell dönteniük. A rendeletalkotáshoz
minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés 18 igen, 0 nem szavazattal,  10 tartózkodás
mellett megalkotta a 3/2016. önkormányzati rendeletét a
Miskolc Megyei Jogú Város Építési Szabályzatáról szóló
21/2004. (VII.6.) önkormányzati rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/
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3. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  elismeréseinek  alapításáról  és  adományozásuk
szabályairól  szóló 38/2004.  (XI.  10.)  önkormányzati  rendelet  módosítására és
kapcsolódó döntés meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy  rendelettervezetről és egy  határozati
javaslatról kell dönteniük. Az előterjesztéshez  módosító indítványt nyújtott be, kéri, először erről
szavazzunk. A döntéshez minősített többség, legalább 15 igen szavazat szükséges.

A Közgyűlés  18 igen,  4  nem szavazattal,  6  tartózkodás
mellett a módosító indítványt elfogadta.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, szavazzanak a  rendelettervezetről, figyelemmel a módosító
indítvány kapcsán hozott döntésre. A rendeletalkotáshoz minősített többség szükséges.

A Közgyűlés  18 igen,  4  nem szavazattal,  6  tartózkodás
mellett  megalkotta a  4/2016. önkormányzati rendeletét
az  Önkormányzat  elismeréseinek  alapításáról  és
adományozásuk  szabályairól  szóló  38/2004.  (XI.10.)
önkormányzati rendelet módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy határozati javaslatról és személyi kér-
désekben is kell dönteniük. A személyi kérdésben való döntéshez  minősített többség, legalább 15
igen szavazat szükséges.
A Kuratórium első 10 tagja az elfogadott rendelet alapján állandó tag, így személyüket nem kell
külön-külön megszavaztatni. Kéri, hogy döntsenek a Kuratórium nem állandó tagjairól. 
Szavazzanak  Mikolai  Vince,  diósgyőri  plébános,  borsodi  esperes  kuratóriumi  taggá  történő
megválasztásáról. 

A Közgyűlés  27  igen,  0nem  szavazattal,  0  tartózkodás
mellett  Mikolai  Vincét  kuratórium  tagjává
megválasztotta. 

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Szavazzanak  Illyés  Miklós,  a  Miskolci  Sportcentrum  Kft.
ügyvezetője kuratóriumi taggá történő megválasztásáról.

A Közgyűlés  22  igen,  0nem  szavazattal  5  tartózkodás
mellett  Illyés  Miklóst  a  kuratórium  tagjává
megválasztotta. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most szavazzanak Gergely Péter Pál, a Miskolci Egressy Béni –
Erkel Ferenc Alapfokú Művészeti Iskola tanára kuratóriumi taggá történő megválasztásáról.

A Közgyűlés  20  igen,  1  nem szavazattal  6  tartózkodás
mellett  Gergely  Péter  Pált a  kuratórium  tagjává
megválasztotta. 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy a végén szavazzanak az előterjesztés szerinti határoza-
ti javaslatról  , figyelemmel a személyi kérdésekben hozott döntésekre.
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A Közgyűlés  18 igen,  4  nem szavazattal,  6  tartózkodás
mellett  elfogadta az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot, és meghozta a 

II-11/314.105/2016. sz. határozatot

Tárgy: Az Önkormányzat által adományozott címek és díjak előzetes elbírálására létrehozott
2016. évi Kuratórium tagjainak megválasztása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az
Önkormányzat elismeréseinek alapításáról és adományozásuk szabályairól szóló 38/2004. (XI.
10.)  önkormányzati  rendelet  módosítására  és  kapcsolódó  döntés  meghozatalára”  című
előterjesztést és a következő határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  az  Önkormányzat  elismeréseinek
alapításáról és adományozásuk szabályairól szóló 38/2004. (XI. 10.) önkormányzati rendelet 2. §
(3)  bekezdésében  foglaltak  alapján  a  kitüntető  címek  és  díjak  adományozására  tett  javaslatok
előzetes elbírálását végző Kuratórium tagjainak 2016. február 13. napjától az alábbi személyeket
választja meg:

1. Dr. Kriza Ákos polgármester (a Kuratórium elnöke),
2. Dr. Kiss János alpolgármester,
3. Dr. Nánási-Kocsis Norbert a Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság elnöke,
4. Badány Lajos a Pénzügyi Bizottság elnöke,
5. Soós Attila a Városgazdálkodási és -üzemeltetési Bizottság elnöke,
6. Molnár Péter a Köznevelési, Kulturális, Turisztikai, Ifjúsági és Sport Bizottság elnöke,
7. Dr. Kovács László az Egészségügyi és Szociális Bizottság elnöke,
8. Dr. Torma András a Miskolci Egyetem rektora,
9. Dr. Roósz András az MTA Miskolci Területi Bizottság elnöke,
10. Rostás László főépítész,
11. Mikolai Vince diósgyőri plébános, borsodi főesperes,
12. Illyés Miklós a Miskolci Sportcentrum Kft. ügyvezetője,
13. Gergely Péter Pál, a Miskolci Egressy Béni - Erkel Ferenc Alapfokú Művészeti Iskola tanára.

Felelős:  Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal

4. napirend: Javaslat  kormányzati  funkció  kódok  változása  miatt  szükséges  döntések
meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy  rendelettervezetről és egy  határozati
javaslatról kell  dönteniük.  Először  a  rendelettervezetről  döntsenek,  melyhez  minősített  többség
szükséges.

A Közgyűlés  27 igen,  0  nem szavazattal,  1  tartózkodás
mellett  megalkotta a  5/2016. önkormányzati rendeletét
az Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról
szóló  37/2014.  (XII.19.)  önkormányzati  rendelet
módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/
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Dr. Kriza Ákos polgármester: Most szavazzanak a határozati javaslatról.

A Közgyűlés  24 igen,  0  nem szavazattal,  1  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot, és meghozta a 

II-12/314.106/2016. sz. határozatot

Tárgy: Az Őszi Napsugár Otthon Alapító Okiratának módosítása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat
kormányzati  funkció  kódok  változása  miatt  szükséges  döntések  meghozatalára”  című
előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1.  Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése (a továbbiakban:  Közgyűlés) az
Őszi Napsugár Otthon Alapító Okiratának a határozat 1. melléklete szerinti módosítását jóváhagyja.
A Közgyűlés  az  Őszi  Napsugár  Otthon  módosításokkal  egységes  szerkezetbe  foglalt  Alapító
Okiratát a határozat 2. melléklete szerinti tartalommal jóváhagyja. 
 
Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Jegyzői Kabinet
Határidő: azonnal

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert a határozat 1. melléklete szerinti Alapító Okiratot
módosító okirat, és a határozat 2. melléklete szerinti módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt
Alapító  Okirat  aláírására,  elrendeli  azok  változásbejegyzési  eljárás  keretében  a  Magyar
Államkincstárhoz történő benyújtását, továbbá felhatalmazza a Polgármestert a változásbejegyzési
eljáráshoz kapcsolódó szükséges intézkedések megtételére.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Jegyzői Kabinet
Határidő: a felhatalmazás tekintetében azonnal, a változásbejegyzés 

benyújtására 2016. február 19.

5. napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  egyes  saját  bevételei  és  adósságot  keletkeztető
ügyleteiből eredő fizetési kötelezettségei várható összegének megállapítására a
2017-2019. évekre 

Dr. Kriza Ákos polgármester: Egy határozati javaslatról kell szavazniuk.

A Közgyűlés  18 igen,  8  nem szavazattal,  2  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot, és meghozta a 

II-13/314.107/2016. sz. határozatot

Tárgy: Az Önkormányzat egyes saját bevételei  és adósságot keletkeztető ügyleteiből  eredő
fizetési kötelezettségei várható összege a 2017-2019. évekre
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Miskolc Megyei Jogú Város Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat az Önkormányzat egyes saját
bevételei  és  adósságot  keletkeztető  ügyleteiből  eredő  fizetési  kötelezettségei  várható
összegének megállapítására a 2017-2019. évekre” című előterjesztést és a következő határozatot
hozza.

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az államháztartásról szóló 2011. évi
CXCV.  törvény  29/A.  §-ában  kapott  felhatalmazás  alapján  az  Önkormányzat  egyes  saját
bevételeinek  és  adósságot  keletkeztető  ügyleteiből  eredő  fizetési  kötelezettségeinek  várható
összegét a 2017-2019. évekre a jelen határozat 1. és 2. melléklete szerint állapítja meg.

Felelős:                             Polgármester
Végrehajtásáért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő:                         azonnal

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi)

6. napirend: Javaslat közterület elnevezésére

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell döntetniük.

A Közgyűlés  27 igen,  0  nem szavazattal,  1  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot, és meghozta a 

II-14/314.108/2016. sz. határozatot

Tárgy: Közterület elnevezése

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat közterület
elnevezésére” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  Miskolc-  Belváros  területén
található, Miskolc 2591 helyrajzi számú területnek a  Kelemen Didák utca elnevezést adja. (PIR
szám 3525)

Felelős: polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Jegyzői Kabinet

Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

7. napirend: Javaslat a SmartImpact projektben történő részvételre

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell döntetniük.

A Közgyűlés  28 igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot, és meghozta a 
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II-15/314.109/2016. sz. határozatot

Tárgy: a SmartImpact projektben történő részvételre vonatkozó döntés

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a
SmartImpact  projektben  történő  részvételre” című  előterjesztést  és  a  következő  határozatot
hozza:

1. Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése úgy dönt,  hogy Miskolc Megyei
Jogú Város Önkormányzata részt vesz a SmartImpact projektben, és jóváhagyja az erre vonatkozó,
jelen határozati javaslat 1. mellékletét képező – a magyar nyelvű fordítással megegyező tartalmú –
angol és magyar nyelvű szándéknyilatkozatot.

Felelős: Polgármester
Határidő: azonnal

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert az 1.
pont szerinti szándéknyilatkozatok, valamint a SmartImpact projekt  második fázisú pályázatának
benyújtásához szükséges dokumentumok aláírására, és egyéb szükséges intézkedések megtételére.
Sikeres pályázat esetén az önkormányzat a szükséges önerőt az pályázati önrész sorról biztosítja.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal, illetve az előkészítési fázis lezárását követően

3. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri, és egyben felhatalmazza a
Polgármestert arra, hogy jelölje ki Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatát  a SmartImpact
projektben képviselő, és az Önkormányzat részéről a projektvezetői feladatokat ellátó személyt, aki
ezen  minőségében  –  Polgármester  mellett  –  jogosult  az  1.  pont  szerinti  szándéknyilatkozatok
aláírására.

Felelős: Polgármester 
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Közreműködik: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: 2016.02.19.

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi)

8. napirend: Javaslat a 2024. évi XXXIII. Olimpiai Játékok, valamint a XVII. Paralimpiai
Játékok Budapesten történő megrendezése érdekében benyújtandó pályázattal
összefüggő garancialevél elfogadására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell döntetniük.

A Közgyűlés  23 igen,  1  nem szavazattal,  3  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot, és meghozta a
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II-16/314.110/2016. sz. határozatot

Tárgy: A 2024. évi XXXIII. Olimpiai Játékok, valamint a XVII. Paralimpiai Játékok Budapesten
történő megrendezése érdekében benyújtandó pályázattal összefüggő garancialevél elfogadása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a 2024. évi
XXXIII.  Olimpiai  Játékok,  valamint  a  XVII.  Paralimpiai  Játékok  Budapesten  történő
megrendezése  érdekében  benyújtandó  pályázattal  összefüggő  garancialevél  elfogadására”
című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  -  csatlakozva  Magyarország  Kormányához  és
Budapest  Főváros  Önkormányzatához  -  kifejezi  teljes  elkötelezettségét  Budapest  Főváros  és  a
Magyar  Olimpiai  Bizottság  pályázata  mellett  a  2024-es  Olimpiai  és  Paralimpiai  Játékok
megrendezését illetően.
Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  nevében,  Dr.  Kriza  Ákos  polgármester,  ezennel
megerősítem, hogy Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata:

- Garantálja az Olimpiai Charta tiszteletben tartását; és
- Garantálja, hogy minden szükséges intézkedést megtesz annak érdekében, hogy Budapest, és a
Budapest  2024  Szervezőbizottsága  (OCOG)  minden,  a  Rendező  Város  Szerződésből  és  más
irányadó megállapodásból eredő kötelezettségének eleget tegyen.

Továbbá, Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzata kifejezett támogatásáról biztosítja a 2024-es
Budapesti Olimpiai Pályázatot és külön megerősíti, hogy:

-  A Játékok  terve  összhangban  lesz  a  létező  nemzeti/regionális/városi  fejlesztési  tervekkel  és
stratégiákkal;
-  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  együttműködik  Magyarország  más  szintű
közigazgatási szerveivel annak érdekében, hogy biztosítsa a Játékok tervezéséért/lebonyolításáért és
örökségének ápolásáért felelős különböző hatóságok vagy szervek közreműködését;
- Nem léteznek a Budapesti Olimpiai és Paralimpiai Játékok megszervezését gátló jogi akadályok.

2.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  felhatalmazza  és  megbízza  a
polgármestert a Magyar Olimpiai Bizottság és Budapest Főváros Önkormányzat által a 2024. évi
XXXIII. Olimpiai Játékok, valamint a XVII. Paralimpiai Játékok Budapesten történő megrendezése
érdekében benyújtandó pályázattal összefüggő garanciavállalás aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős:  Polgármesteri Kabinet 
Határidő: 2016. február 15.

9. napirend: Javaslat a Miskolci Csodamalom Bábszínház Nonprofit Kft. vezetői (ügyvezetői)
munkakör ellátására történő pályázat kiírására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell döntetniük.

A Közgyűlés  27 igen,  0  nem szavazattal,  1  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot, és meghozta a 
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II-17/314.111/2016. sz. határozatot

Tárgy: A Miskolci  Csodamalom Bábszínház Nonprofit  Kft.  vezetői (ügyvezetői)  munkakör
ellátására történő pályázat kiírása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci
Csodamalom Bábszínház  Nonprofit  Kft.  vezetői  (ügyvezetői)  munkakör ellátására  történő
pályázat kiírására” című előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1.  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése pályázatot hirdet a jelen határozat
melléklete  szerinti  tartalommal  a  Miskolci  Csodamalom  Bábszínház  Nonprofit  Kft.  vezetői
(ügyvezetői)  munkakör  ellátására,  2016.  július  1.  napjától,  5  éves  határozott  időtartamra,  de
legfeljebb 2021. június 30. napjáig.

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése elrendeli a pályázati felhívásnak az
Emberi Erőforrások Minisztériuma honlapján történő megjelentetését. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: az 1. pont tekintetében azonnal

a 2. pont tekintetében a Közgyűlés döntését követő 8 napon belül

3.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  felhatalmazza  a  Polgármestert,
hogy  gondoskodjon  az  előadó-művészeti  szervezetek  támogatásáról  és  sajátos  foglalkoztatási
szabályairól szóló 2008. évi XCIX. törvény előírásainak megfelelő, a pályázatok véleményezését és
a pályázók meghallgatását végző bizottság felállításáról. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: A Közgyűlés döntését követő 30 napon belül

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi)

10. napirend: Javaslat  a  Közgyűlés  utólagos  tájékoztatására  és  a  halaszthatatlan
önkormányzati  ügyekben  meghozott  polgármesteri  döntés  utólagos
jóváhagyására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell döntetniük.

A Közgyűlés  18 igen,  9  nem szavazattal,  1  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot, és meghozta a 

II-18/314.112/2016. sz. határozatot

Tárgy: A „Miskolc városi villamosvasút fejlesztése” nagyprojekt során létrejött víziközművek
és parkolók térítésmentes önkormányzati tulajdonba vételének utólagos jóváhagyása
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Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a
Közgyűlés utólagos tájékoztatására és a halaszthatatlan önkormányzati ügyekben meghozott
polgármesteri döntés utólagos jóváhagyására”  tárgyú előterjesztést és a következő határozatot
hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Közgyűlése  az  utólagos  tájékoztatást  tudomásul  veszi  és  a  jelen
határozat mellékletét képező XII-59/253.870-2/2015. számú polgármesteri határozatot utólagosan
jóváhagyja. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi)

Dr.  Kriza  Ákos  polgármester: Bejelenti,  hogy  a sürgősségi  napirendekről  történő  szavazás
következik.

1. sürgősségi napirend: Javaslat  az  Önkormányzat  vagyonáról  és  a  vagyongazdálkodásáról
szóló  40/2012.  (XII.15.)  önkormányzati  rendelet  módosítására  és
kapcsolódó döntés meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy  rendelettervezetről és egy  határozati
javaslatról kell  dönteniük.  Először  a  rendelettervezetről  döntenek,  melyhez  minősített  többség
szükséges.

A Közgyűlés  18 igen,  9  nem szavazattal,  1  tartózkodás
mellett  megalkotta a  6/2016. önkormányzati rendeletét
az Önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodásáról
szóló  40/2012.  (XII.15.)  önkormányzati  rendelet
módosításáról.

/A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi/

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most szavaznak a határozati javaslatról.

A Közgyűlés  18 igen,  9  nem szavazattal,  1  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot, és meghozta a 

II-19/314.136/2016. sz. határozatot

Tárgy: A Miskolc 31329/2 hrsz.-ú ingatlan 225 m2 nagyságú területének értékesítése

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  az
Önkormányzat  vagyonáról  és  a  vagyongazdálkodásáról  szóló  40/2012.  (XII.15.)
önkormányzati rendelet módosítására és kapcsolódó döntés meghozatalára” című előterjesztést
és a következő határozatot hozza:
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1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlésének (a továbbiakban: Közgyűlés)
döntése alapján Miskolc Megyei  Jogú Város  Önkormányzata a  Miskolc 31329/2 hrsz.-ú
ingatlan 225 m2 nagyságú - a határozat mellékletét képező vázrajzon jelölt területét - annak
törzsvagyonból  történő  kivonását  követően,  bruttó  1.700.000,-Ft,  azaz  bruttó  egymillió
hétszázezer  forint  vételáron  elidegeníti  a  Magyar  Állam javára,  a  Bükki  Nemzeti  Park
Igazgatóság  vagyonkezelésébe, a területnek a Miskolc 31329/1 hrsz.-ú ingatlanhoz telek-
kiegészítésként történő hozzácsatolása érdekében. 

2. A Közgyűlés felhatalmazza a Polgármestert  az adásvételi szerződés jelen határozat keretei
közötti megszövegezésére, valamint az adásvételi szerződés és a telekalakításhoz szükséges
dokumentumok aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: Polgármesteri Kabinet
Határidő: 2016. március 21.

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi)

2. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Borsod-Abaúj-Zemplén  Megyei  Kereskedő  és  Vendéglátó
Vállalkozók  Érdekképviseleti  Szervezetével  (KISOSZ)  történő
elszámolást érintő döntés meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell döntetniük.

A Közgyűlés  18 igen,  4  nem szavazattal,  6  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot, és meghozta a 

II-20/314.134/2016. sz. határozatot

Tárgy: a  Borsod-Abaúj-Zemplén  Megyei  Kereskedő  és  Vendéglátó  Vállalkozók
Érdekképviseleti Szervezetével (KISOSZ) történő elszámolást érintő döntés meghozatala

Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a  Borsod-
Abaúj-Zemplén  Megyei  Kereskedő  és  Vendéglátó  Vállalkozók  Érdekképviseleti  Szervezetével
(KISOSZ) történő elszámolást érintő döntés meghozatalára”  tárgyú előterjesztést és a következő
határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése dönt arról, hogy – a következő
feltételek teljesülése esetén – adásvételi és elszámolási megállapodást köt a Borsod-Abaúj-
Zemplén Megyei Kereskedő és Vendéglátó Vállalkozók Érdekképviseleti Szervezetével:

a. a szerződés akkor köthető meg, ha a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kereskedő és
Vendéglátó  Vállalkozók  Érdekképviseleti  Szervezete  (KISOSZ)  igazolja,  hogy  a
Vasgyári  Piac  2005-2006-ban  történt  rekonstrukciója  során  az  adott  területen
legalább nettó 60.000.000,- Ft saját forrást befektetett.
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b. a szerződésben rögzíteni kell, hogy a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kereskedő és
Vendéglátó Vállalkozók Érdekképviseleti Szervezete (KISOSZ) tulajdonában álló és
a  piac  üzemeltetéséhez  feltétlenül  szükséges,  Miskolc  21788/1/F/1  és  a  Miskolc
21788/1/F/2 hrsz.-ú ingatlanok Önkormányzat általi megszerzése a MIK Zrt. által
meghatározott 13.000.000,- Ft-os vételáron történhet, a fennmaradó 47.000.000,- Ft-
os összeget a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kereskedő és Vendéglátó Vállalkozók
Érdekképviseleti  Szervezete  (KISOSZ)  által  a  Vasgyári  Piac  önkormányzati
tulajdonú részein végzett felújításainak megtérítése címén kerül megfizetésre.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: azonnal

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felkéri a Polgármestert,  hogy
gondoskodjon az 1. pontban foglaltaknak megfelelő elszámolás lefolytatásáról, a szerződés
elkészítéséről, egyúttal felhatalmazza a Polgármestert annak aláírására.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Határidő: 2016. február 29.

3. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Közgyűlés  állásfoglalására  a  kötelező  betelepítési  kvóta
elutasításával kapcsolatban

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint egy határozati javaslatról kell döntetniük.
Az előterjesztéshez a Jobbik frakció és dr. Tompa Sándor képviselő módosító indítványt nyújtott be.
Kéri, elsőként döntsenek a Jobbik frakció módosító indítványáról.

A Közgyűlés  5 igen,  19 nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, most szavazzanak dr. Tompa Sándor módosító indítványáról.

A Közgyűlés  1 igen,  23 nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett nem fogadta el a módosító indítványt.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Most a határozati javaslatról döntenek

A Közgyűlés  23 igen,  0  nem szavazattal,  0  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot, és meghozta a

II-21/314.130/2016. sz. határozatot

Tárgy: a Közgyűlés állásfoglalása a kötelező betelepítési kvóta elutasításával kapcsolatban

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  megtárgyalta  a  „Javaslat  a
Közgyűlés állásfoglalására a kötelező betelepítési  kvóta elutasításával kapcsolatban”  tárgyú
előterjesztést és a következő határozatot hozza:
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Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése támogatja Magyarország Kormányát a
kötelező betelepítési kvóta bevezetése elleni törekvéseiben és kéri Magyarország Kormányát, hogy
minden  lehetséges  jogszerű  eszközzel  lépjen  fel  a  kötelező  betelepítési  kvóta  elutasításával
kapcsolatban és vessen gátat az illegális bevándorlásnak.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal

4. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Miskolci  Operafesztivál  Nonprofit  Kft.-t  érintő  döntések
meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés szerint két határozati javaslatról kell dönteniük. 
Az első határozati javaslatról szavaznak.

A Közgyűlés  23 igen,  0  nem szavazattal,  5  tartózkodás
mellett  elfogadta az előterjesztés szerinti  első határozati
javaslatot, és meghozta a 

II-22/314.132/2016. sz. határozatot

Tárgy: A Miskolci Operafesztivál Nonprofit Kft. ügyvezetője lemondásának tudomásul vétele 

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci
Operafesztivál  Nonprofit  Kft.-t  érintő  döntések  meghozatalára” tárgyú  előterjesztést  és  a
következő határozatot hozza: 

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése tudomásul veszi Kesselyák Gergely
a  Miskolci  Operafesztivál  Nonprofit  Kft.  ügyvezetőjének 2016.  március  14.  napjával  történő
lemondását. 

2.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  utasítja  a  Polgármestert,  hogy
Kesselyák  Gergely,  a  Miskolci  Operafesztivál  Nonprofit  Kft.  ügyvezetőjének  lemondásával
kapcsolatos munkáltatói intézkedések megtételéről gondoskodjon.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: az 1. pont tekintetében azonnal, 

a 2. pont tekintetében 2016. március 14.

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy szavazzanak a második határozati javaslatról.
Személyi kérdésben kell dönteniük, melyhez minősített többség szükséges.

A Közgyűlés  18 igen,  0  nem szavazattal,  9  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  második
határozati javaslatot, és meghozta a 
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II-23/314.132/2016. sz. határozatot

Tárgy: A  Miskolci  Operafesztivál  Nonprofit  Kft.  ügyvezetőjének  megválasztása  és
díjazásának megállapítása

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Miskolci
Operafesztivál  Nonprofit  Kft.-t  érintő  döntések  meghozatalára”  tárgyú  előterjesztést  és  a
következő határozatot hozza:

1.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  Miskolci  Operafesztivál
Nonprofit  Kft.  ügyvezetőjévé Pálfi  Gábor  Ferencet (an:  Varga  Ildikó,  lakcím:  1024  Budapest,
Zivatar u. 10.) választja, aki 2016. március 15. napjától határozatlan idejű munkaviszony keretében
látja  el  feladatait. A  Közgyűlés  utasítja  a  Polgármestert,  hogy  gondoskodjon  a  kapcsolódó
munkáltatói intézkedések megtételéről.

2.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  Miskolci  Operafesztivál
Nonprofit Kft. ügyvezetője,  Pálfi Gábor Ferenc  havi munkabérét 690.000,-Ft összegben állapítja
meg.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: az 1.-2. pont tekintetében  azonnal, illetve munkáltatói  

intézkedések megtétele vonatkozásában 
2016. március 14.

3.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  a  Miskolci  Operafesztivál
Nonprofit  Kft.  Alapító  Okiratát  a  határozat  1.  melléklete  szerint  módosítja,  a  módosításokkal
egységes  szerkezetbe  foglalt  -  a  határozat  2.  melléklete  szerinti  -  Alapító  okiratát  jóváhagyja.
Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  felhatalmazza  a  Polgármestert  a
módosító okirat, valamint az egységes szerkezetbe foglalt Alapító Okirat aláírására. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal, illetve 2016. március 31.

4.  Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése utasítja a Miskolci Operafesztivál
Nonprofit Kft. ügyvezetőjét, hogy a Miskolci Törvényszék Cégbíróságánál a szükséges cégeljárást
folytassa le.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Miskolci Operafesztivál Nonprofit Kft.
Végrehajtást felügyelő Kabinet: Polgármesteri Kabinet
Határidő: 2016. április 15.

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi)
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5. sürgősségi napirend: Javaslat  a  Kárpát-medence  népviseletei  elnevezésű  gyűjteményre
vonatkozó szerződésekkel kapcsolatos döntések meghozatalára

Dr. Kriza Ákos polgármester: Kéri, hogy a határozati javaslatról.

A Közgyűlés  27 igen,  0  nem szavazattal,  1  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot, és meghozta a 

II-24/314.133/2016. sz. határozatot

Tárgy: A  Kárpát-medence  népviseletei  elnevezésű  gyűjtemény  ajándékozása  és  adásvétele
tárgyában létrejött szerződésekkel kapcsolatos döntések meghozatala

Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta a „Javaslat a Kárpát-
medence  népviseletei  elnevezésű  gyűjteményre  vonatkozó  szerződésekkel  kapcsolatos
döntések meghozatalára” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése jóváhagyja a Miskolc Megyei Jogú
Város  Önkormányzata  és  Barna  György  magánszemély  között,  a  Kárpát-medence  népviseletei
elnevezésű gyűjtemény ajándékozása tárgyában 2013. december 18. napján létrejött szerződésben
foglalt birtokba adási határidő meghosszabbítását a gyűjteménynek a jövőben helyt adó Herman
Ottó  Múzeum tervezett  új  épületszárnya  használatba  vételi  engedélyének  jogerőre  emelkedését
követő 30. napon belüli, de legkésőbb 2018. december 31. napjáig terjedő határidőre, valamint a
gyűjtemény  bemutatására  irányuló  kiállítás  megnyitási  határidejének  meghosszabbítását  akként,
hogy  a  Kárpát-medence  népviseletei  elnevezésű  gyűjtemény  kiállításának  megnyitására  a
birtokbavételt követő 90. napig kerüljön sor.
Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése felhatalmazza a Polgármestert, hogy
az ajándékozási jogügylettel összefüggésben az ajándékozási szerződés teljesüléséhez  szükséges
jognyilatkozatokat megtegye.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet
Határidő: a döntés vonatkozásában: azonnal,

a jognyilatkozat megtétele tekintetében: folyamatos

2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése utasítja a Herman Ottó Múzeum
igazgatóját, hogy a Herman Ottó Múzeum és a Lézerpont Stúdió Kft. között,  a Kárpát-medence
népviseletei  elnevezésű  gyűjtemény  bemutatásához  szükséges  ingóságok  adásvétele  tárgyában
2013. december 18. napján létrejött szerződésben foglalt birtokbavételi határidőnek a Herman Ottó
Múzeum új épületszárnya használatba vételi engedélyének jogerőre emelkedését követő 30. napon
belüli,  de legkésőbb 2018. december 31. napjáig terjedő határidőre történő meghosszabbításával
kapcsolatos,  és  az  adásvételi  szerződés  teljesüléséhez  szükséges  valamennyi  jognyilatkozatot,
valamint a jelen határozat 1. pontjában meghatározott ajándékozási és a jelen határozat 2. pontjában
meghatározott  adásvételi  szerződés  tárgyát  képező  ingóságok  tárolásával  és  állagmegóvásával
összefüggő  feladatok  ellátása  ellenében,  a  gyűjtemény  és  a  szerződések  tárgyát  képező  egyéb
ingóságok  birtokbavételéig  legfeljebb  havi  450.000  Ft/hó+ÁFA  ellenérték  megfizetésére
kötelezettséget vállaló jognyilatkozatot a Herman Ottó Múzeum képviseletében megtegye.
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Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Herman Ottó Múzeum
Végrehajtást felügyeli: Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal

3. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  Közgyűlése a  jelen  határozat  1.  pontjában
meghatározott ajándékozási és a jelen határozat 2. pontjában meghatározott adásvételi szerződés
tárgyát  képező  ingóságok  tárolásával  és  állagmegóvásával  összefüggő  feladatok  ellátásához
szükséges,  a  jelen  határozat  2.  pontjában rögzített  szerződés  megkötésével  felmerülő  ellenérték
biztosítására a 2016. évi költségvetésében nettó 4.950.000 Ft, a 2017. évi költségvetésében nettó
5.400.000 Ft forrást biztosít. 

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Kabinet
Közreműködik: Polgármesteri Kabinet
Határidő: azonnal

6. sürgősségi napirend: Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  polgármestere  2016.  évi
szabadsága ütemezésének jóváhagyására

Dr. Kriza Ákos polgármester: Az előterjesztés kapcsán egy határozati javaslatról kell dönteniük.

A Közgyűlés  27 igen,  0  nem szavazattal,  1  tartózkodás
mellett  elfogadta  az  előterjesztés  szerinti  határozati
javaslatot, és meghozta a 

II-25/314.135/2016. sz. határozatot

Tárgy: Polgármester 2016. évi szabadságával kapcsolatos döntések

Miskolc Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának Közgyűlése megtárgyalta  a  „Javaslat  Miskolc
Megyei Jogú Város polgármestere 2016. évi szabadsága ütemezésének jóváhagyására”  című
előterjesztést és a következő határozatot hozza:

1. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése kijelenti, hogy a közszolgálati
tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény (a továbbiakban: Kttv.) 225/C. § (1) és (3)
bekezdésében foglaltak alapján Dr. Kriza Ákos főállású polgármester 

a) 2015. évben járó 43 munkanap szabadságból 43 munkanap szabadságot vett igénybe, a
ki nem vett szabadság mértéke 0 munkanap;

b) 2016. évben 43 munkanap szabadságra jogosult az alábbiak szerint: 

Alapszabadság/év (2016.01.01. – 2016.12.31.): 25 munkanap
Pótszabadság/év (2016.01.01. – 2016.12.31.): 14 munkanap
Gyermekek után járó pótszabadság/év 
(2016.01.01. – 2016.12.31.): 4 munkanap
2015. évben (2015.01.01. - 2015.12.31.) 
ki nem vett, tárgyévi szabadsághoz hozzászámítandó
napok száma: 0 nap
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2. Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzatának Közgyűlése az 1. pontban megállapított 43
munkanap szabadság ütemezését a határozat melléklete szerint jóváhagyja. 

3. Miskolc  Megyei  Jogú Város  Önkormányzatának  Közgyűlése  felkéri  a  Jegyzőt  arra,  hogy
Miskolc Megyei Jogú Város Polgármestere részére a jelen határozat 1. pontja szerint a 2016.
évre vonatkozó szabadság értesítőt adja ki és a Kttv. 225/C. § (3) bekezdése, valamint a Kttv.
225/J. § (3) bekezdése alapján a nyilvántartás naprakész vezetéséről gondoskodjon.

Felelős: Polgármester
Végrehajtásért felelős: Polgármesteri Kabinet, 3. pont tekintetében Jegyző
Határidő: azonnal, 3. pont tekintetében folyamatos

(A határozat melléklete a jegyzőkönyv mellékletét képezi)

Dr. Kriza Ákos polgármester: Bejelenti, hogy a mai munkájukat befejezték.
Tájékoztatja  képviselőtársait,  hogy  a  Közgyűlés  soron  következő  rendes  ülésének  időpontja
várhatóan 2016. március 10. napja.

Megköszöni mindenki munkáját, az ülést 12 óra 45 perckor bezárja.

K. m. f.

Dr. Csiszár Miklós Dr. Kriza Ákos
jegyző polgármester
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